

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ(၈)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ မြို့နယ်(၈)မြို့နယ်၏ ဆန္ဒမဲပေးမှုများကို စစ်ဆေးခဲ့ပါသည်။ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များအရ ယခင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ပြန်ကြေညာ ခဲ့သည့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းမှာ ၉၀၆၂၂၆ ဦးဖြစ်ပြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလစာရင်းအရ အသက်(၁၈)နှစ် ပြည့်ပြီး ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများမှာ ၇၀၃၅၄၆ ဦး ဖြစ်ပါသည်။ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများတွင် နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ၊ လက်မှတ်မရှိသူများမှာ ၁၀၈၃၃၃ ဦး၊ နိုင်ငံသားစစ်ဆေးကတ်ပြားအမှတ် တစ်ခုတည်းဖြင့် မဲစာရင်းတွင် (၃)ကြိမ်နှင့်အထက် ပါဝင်နေသူများမှာ ၆၉၀၀ ဦး၊ (၂)ကြိမ်ပါဝင်သူများမှာ ၇၆၂၂၂ ဦးဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသည်။ မြို့နယ်အလိုက် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

မြို့နယ်အလိုက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှု

စဉ်	မြို့နယ်နှင့် မဲရုံအရေအတွက်	မြို့နယ် ကော်မရှင် စာရင်း	လဝက စာရင်း	နိုင်ငံသား စစ်ဆေးကတ် မရှိဘဲ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်နေသူများ	နိုင်ငံသား စစ်ဆေးကတ် တစ်ခုတည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၃ ကြိမ် နှင့်အထက် ပါဝင်နေသူများ	နိုင်ငံသား စစ်ဆေးကတ် တစ်ခုတည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၂ ကြိမ် ပါဝင်နေသူများ
၁	ဧမ္ပူသီရိမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၄၅ ရုံ	၉၅၀၄၇	၆၇၄၀၉	၃၀၇၀	၆၀	၃၇၀၂

၂	ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၂၀ ရုံ	၃၁၆၅၇	၁၉၁၄၇	၂၉၇၁	၉	၁၂၈၆
၃	ဇေယျာသီရိမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၇၄ ရုံ	၈၂၁၄	၅၇၁၆၈	၄၇၂၅	၈၈	၂၃၃၈
၄	ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၇၉ ရုံ	၉၈၀၇၇	၆၀၇၅၀	၇၇၂၇	၁၀၆	၄၁၆၈
၅	ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၄၉ ရုံ	၅၈၆၄၉	၅၁၉၂၁	၇၅၃၉	၆၉	၂၁၃၆
၆	တပ်ကုန်းမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၁၃၄ ရုံ	၁၈၀၈၃၈	၁၄၉၈၈၂	၂၁၂၃၆	၃၄၆၂	၂၆၄၁၄
၇	လယ်ဝေးမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၁၄၄ ရုံ	၂၂၁၃၈၈	၁၇၇၅၁၀	၄၂၈၆၃	၁၉၈၈	၂၂၂၃၄
၈	ပျဉ်းမနားမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၁၀၁ ရုံ	၁၃၈၃၅၆	၁၁၉၇၅၉	၁၈၂၀၂	၁၁၁၈	၁၃၉၄၄
စုစုပေါင်း		၉၀၆၂၂၆	၇၀၃၅၄၆	၁၀၈၃၃၃	၆၉၀၀	၇၆၂၂၂

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လတ်တလောဆောင်ရွက်နေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများ၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လတ်တလော ဆောင်ရွက်နေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများ၊ ရှေ့လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့်ပတ်သက်သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။(ယာပုံ) ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက လက်ရှိတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်း များအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင်အသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့်ဝန်ထမ်းများ အဆင်ပြေစေ ရေးအတွက် ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံခြင်းသည် အဓိကအရေးပါသည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ် သည့်အတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ရေးကို မူလက စီစဉ်ထားသည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ကာကွယ်ဆေး များကို စနစ်တကျ သို့လှောင်ထားရှိနိုင်ရေး၊ စနစ်တကျ ဖြန့်ဖြူးသွားနိုင်ရေး စသည်တို့ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွား စေလိုကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးစစ်ဆေး မှုပိုင်းတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အားနည်းလျက်ရှိရာ ပုံမှန်အတိုင်း စစ်ဆေးပေးနိုင်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားစေလိုပါ ကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။



မြောက်

အေးချမ်းမှုဖြင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအကျိုးရှေးရှု

အရေးပေါ်ကာလအတွင်း နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူလူထု အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် စိတ်ချလုံခြုံရေးအတွက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေကြသောသူများသည် အများပြည်သူ အကျိုးစီးပွားကို ရှေးရှု၍ အတတ်နိုင်ဆုံးစိတ်ရည်သည်းခံကာ ညင်ညင်သာသာ ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးတို့ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးနေပြီး နိုင်ငံအတွင်း အများပြည်သူ လေးစားသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်ပူးပေါင်းလျက် အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်ရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်နေသည်။ အရေးပေါ်ကာလ ပြီးဆုံးသွားပါက စည်းကမ်းပြည့်ဝပြီး အနှစ်သာရရှိသည့်ရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည်ကျင်းပ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြား ထားသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထုအပေါ်တွင် အလေးအနက်ထားရွှေ့ပြောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် လူဦးရေအထူထပ်ဆုံးဖြစ်ပြီး အရေးပါသည့်ရန်ကုန်မြို့အပါအဝင် မြို့များ၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်သော ပြည်သူများအပေါ်တွင် စိတ်ရည်သည်းခံပြီး ခက်ခဲ ပင်ပန်းစွာဖြင့် အေးချမ်းစွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အချို့ ကိစ္စများတွင် မိမိကိုယ်ကိုခံပိုင်ခွင့်ဖြင့်သာ နိုင်ငံတကာစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း များနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများ၊ အချို့နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများ၊ မသမာသူများ၊ တိုင်းပြည်နှင့် အုပ်ချုပ်သူအစိုးရကို ပျက်လိုပျက်စီးစေလိုသောသူများ၏ တွန်းအားပေး၊ ဖိအားပေးမှုများ ကြောင့် အများအားဖြင့် ဆန္ဒပြမှုများတွင် ပါဝင်လာကြခြင်းဖြစ်ရာ မိမိတို့၏အကျိုးစီးပွား၊ တိုင်းပြည်၏အကျိုးစီးပွား ထိခိုက်နစ်နာပျက်စီးမှုများ မဖြစ်စေရန်အတွက် ဖြစ်ပေါ်နေသောအခြေအနေကို မှန်မှန်ကန်ကန်ရှုမြင်ကာ နေထိုင်သင့်ပါသည်။

နိုင်ငံ၏ပကတိအခြေအနေတွင် စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်ထွန်းရေးကိုဦးတည်ပြီး မူလလမ်းကြောင်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းနေသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသည်။ နိုင်ငံရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးတို့တွင် မူဝါဒပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ ယခင်အတိုင်း ဆောင်ရွက်နေသည်။ နိုင်ငံ၏ပကတိအခြေအနေ၊ ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများနှင့် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေအရ မတူကွဲပြားသော လူမှုအသိုက်အဝန်းများ၊ အားကြီးသောအသိုက်အဝန်းနှင့် အားနည်းသော အသိုက်အဝန်းများအကြားတွင် သဟဇာတရှိရှိ တရားမျှတမှုရှိစွာဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာလက်တွဲနေနိုင်ရေးသည် အရေးကြီးသည်။

ယခုအခါ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုအပြောင်းအလဲတစ်ခုကို အချိန်တိုကာလ အတွင်း အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် အဖြစ်နိုင်ဆုံးပြောင်းလဲဖော်ဆောင်ပေး နေသည်ဖြစ်ရာ ကောင်းမွန်သောအပြောင်းအလဲတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာလိုက်ပါ ပြောင်းလဲခြင်းဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံးအကျိုးကို ရှေးရှုသင့်ပါသည်။ လက်ရှိအရေးပေါ်ကာလအတွင်း ပြည်သူလူထု စားဝတ်နေရေးနှင့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးလိုအပ်လျက်ရှိရာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေပြီး တစ်နိုင်လုံး တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုရှိမှသာ ပြည်သူတစ်ဦးချင်း၏အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင် ပေးသွားနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ပြည်သူလူထုနေ့စဉ်လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ကူးသန်းသွားလာရေး၊ ငွေရေးကြေးရေး ပုံမှန်လည်ပတ်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိရေးတို့ ပုံမှန်အခြေအနေရောက်ရှိရေး အတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးနေချိန်တွင် မတူကွဲပြားသော တိုင်းရင်းသား ပြည်သူအားလုံးတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို မျက်ကွယ်ပြုကာ တိုင်းပြည်ယန္တရား လည်ပတ်ခြင်းမရှိနိုင်အောင်၊ တိုင်းပြည်ပျက်စီးရာ ပျက်စီးကြောင်း ဖြစ်ပေါ်အောင် နည်းအမျိုးမျိုး၊ ဗျူဟာအဖုံဖုံဖြင့် ဖျက်လိုဖျက်ဆီးလုပ်နေကြ သောသူများအနေဖြင့် အရေးယူခြင်းခံရနိုင်ပေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ မျက်မှောက်ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အနောက်နိုင်ငံများ သာ အစဉ်အလာမပျက် ဖိအားပေးစွက်ဖက်နေသင့်ယှက်မှုများရှိသည်။ ကျန်ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှာ ပြည်တွင်းရေးကိစ္စအဖြစ်နားလည်ပြီး ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းအရ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို လိုလားကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုအသွင်ကူးပြောင်းမှုကို ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းနှင့်အညီ ရိုးသားစွာဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ရာ အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအကျိုးကို ရှေးရှုကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

“ပြည်သူ့သို့ မေတ္တာရပ်ခံချက်”

၁။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အရ လူတိုင်းမှာ လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်၊ လုပ်ကိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိကြပါသည်။ ထိုလွတ်လပ်မှုသည် သူတစ်ပါးအား မထိပါစေရပါ။ မိမိနှင့် သဘောထားအယူအဆမတူသူကိုလည်း ကွဲလွဲခွင့် ပေးရပါသည်။ မတားဆီးရ၊ မထိပါစေရပါ။ သို့ရာတွင် ယခုအခါ ဒီမိုကရေစီ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြုကာ အခြားသူများအား အုပ်စုဖွဲ့ အတင်းအကျပ်ပြုခြင်း၊ နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများအထိ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်မှုအချို့ ရှိလာခဲ့ပါသည်။ စည်းကမ်းမရှိလျှင် ဒီမိုကရေစီ ပျက်စီးနိုင်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူလူထုဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို နှောင့်ယှက်၊ တားဆီး၊ ဖျက်ဆီးသော ကျူးလွန် မှုများကို ထိရောက်ဟန့်တားမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။
၃။ တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ တန်းတူညီမျှခြင်း၊ အေးချမ်းလုံခြုံ ခြင်းကို လိုလားကြသည့် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဥပဒေမဲ့ ကျူးလွန်သူများကို လက်မခံကြရုံသာမက နိုင်ငံလူမျိုးအကျိုးအတွက် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ တားဆီးပယ်ရှားကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

နမူနာမြို့နယ်ရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့

နမူတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ နမူတူမြို့နယ်အတွင်း လာရောက်ခဲ့လို့ လျက်ရှိသော ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခန့်က ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နမူတူမြို့နယ်ရှိ ပုဗ္ဗရုံဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရ သည်။

ထိုသို့ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် နမူတူမြို့နယ် နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ



အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နမူတူမြို့နယ် ပုဗ္ဗရုံဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၁၉ စု လူဦးရေ ၅၅ ဦး၊ မနိစံကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၆၄ စု လူဦးရေ ၂၀၇ ဦး စုစုပေါင်းတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၈၃ စု လူဦးရေ ၂၆၂ ဦးတို့အတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန် ဆန် ၁၀ အိတ်၊ ဆီပိဿာ ၃၀ နှင့် ကြက်ဥ အလုံး ၅၀၀ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

အလားတူ ဆီလိနီခမ်းလူမှုကူညီရေးအသင်းကလည်း နမူတူမြို့နယ် ပုဗ္ဗရုံဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၁၉ စု လူဦးရေ ၅၅ ဦးတို့အတွက် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် တစ်ကိုယ်ရေသုံးပစ္စည်း ၁၀ မျိုးပါ Hygiene Kit တစ်ခု၊ အမျိုးသမီးဝတ်လုံချည် တစ်ထည်၊ ပုဆိုး တစ်ထည်၊ အင်္ကျီတစ်ထည်၊ အနှေးအင်္ကျီ နှစ်ထည်၊ ဦးထုပ် နှစ်လုံး၊ စောင် နှစ်ထည်၊ ခြေအိတ် နှစ်စုံ၊ လက်အိတ် နှစ်စုံ၊ အတွင်းခံဝတ်စုံ တစ်စုံနှုန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ သည်။

အဆိုပါ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်မှ စတင်ကာ နမူတူမြို့နယ် ပန်ချင်ကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ဆွယ်ကျေးရွာနှင့် လွယ်ပြေးကျေးရွာအုပ်စု မန်ဝါကျေးရွာအနီးတစ်ဝိုက်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် နှစ်တောင်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု နားကျ၊ နားကျိုင်းကျေးရွာ၊ ပန်ချင်ကျေးရွာအုပ်စု ပိန်းလုံ၊ ကွန်းကျောင်းကျေးရွာနှင့် လွယ်ပြေးကျေးရွာအုပ်စု မန်ဝါကျေးရွာတို့မှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာကြသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လူမော် (ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၆-၂-၂၀၂၁)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၉,၅၀၀	၉,၆၀၀	၄၅၅	၄,၃၂၆,၅၀၀
MTSH	၃,၆၀၀	၃,၅၀၀	၁,၅၅၃	၅,၃၇၈,၈၀၀
MCB	၈,၃၀၀	၇,၉၀၀	၁၁၄	၉၀၄,၆၀၀
FPB	၂၂,၅၀၀	၂၂,၅၀၀	၀	၀
TMH	၂,၉၅၀	၂,၉၅၀	၁၉၄	၅၇၂,၃၀၀
EFR	၃,၃၅၀	၃,၃၅၀	၀	၃,၃၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးဟာ သင့်ချဲ့လက်တွေ့မှာ ပါရှိလာနိုင်ပါတယ်။ မျက်နှာကို မထိပါနဲ့။ လက်ကို သန့်သန့်ရှင်းရှင်းထားပါ။ အပြင်ထွက်တိုင်း နှင့် အပြင်ပျံ့နှံ့လာပြီးတိုင်း လက်ကို ဆပ်ပြာနှင့်ရေ အသုံးပြု၍ စတုန့်(၂၀)ကြာအောင် မကြာခဏ စနစ်တကျဆေးပါ။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
သတင်းထောက်မှူး	- ဦးမြင့်စိုး		- ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- ဦးခင်မောင်ဝင်း
ဘာသာပြန်စာတည်းများ	- ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်	သုတေသန	- ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ၊	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်း၊ ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း	အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦး၊ ဦးစည်သူလှိုင်နှင့်အဖွဲ့

စိတ်ခံစားချက်များကို ဦးစားမပေးဘဲ နိုင်ငံ့အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို ဦးစားပေးပြီး မိမိတို့ရဲ့လုပ်ငန်းခွင်များကို အမြန်ဆုံးဝင်ရောက်သွားကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံလို

ဒီနေ့အချိန်ကာလမှာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအချို့ဟာ မသမာသူအချို့ရဲ့ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုတွေကြောင့် မိမိတို့ရဲ့လုပ်ငန်းခွင်တာဝန်များမှာ ပျက်ကွက်နေကြပါတယ်။ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူ့လူထုအပေါ်မှာ စေတနာထား၊ တန်ဖိုးထားပြီး လုပ်ငန်းခွင်မှာ အခက်အခဲများကြားက တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြတဲ့သူတွေကိုလည်း မသမာသူတွေက နည်းအမျိုးမျိုးအသုံးပြုပြီး နှောင့်ယှက်တားဆီးနေတာတွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်မနေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် တားဆီးတာတွေ၊ တိုက်တွန်းတာတွေ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ထိထိရောက်ရောက်ဖြစ်စေဖို့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ ပြည်သူ့လူထုအပေါ်မှာ စေတနာထားတာဝန်ကျေပွန်နေကြတဲ့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေနဲ့ မိမိတို့တာဝန်ကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လိုအပ်တာတွေလည်းဆောင်ရွက်ပေးပါမယ်။ နိုင်ငံတော်နဲ့ပြည်သူ့လူထုအပေါ်မှာ စေတနာထားပြီး သစ္စာရှိရှိ နိုင်ငံ့တာဝန်များ ထမ်းဆောင်နေကြတဲ့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ အားလုံးကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ လုပ်ငန်းခွင်နဲ့ကင်းကွာနေကြတဲ့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေနဲ့လည်း မိမိတို့ရဲ့စိတ်ခံစားချက်များကို ဦးစားမပေးဘဲ နိုင်ငံ့အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို ဦးစားပေးပြီး မိမိတို့ရဲ့လုပ်ငန်းခွင်များကို အမြန်ဆုံးဝင်ရောက်သွားကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံလိုပါတယ်။

(ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ၁၁-၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့ နိုင်ငံတော်၏အခြေအနေအရပ်ရပ်အား ပြည်သူ့လူထုသို့ ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၂၄) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် စောဒန်နီယယ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ကော်မတီကော်မတီအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန် ရပ် ဖွဲ့စည်းပေးထားပါကြောင်း၊ ယင်းတို့အနက် မိမိတို့

မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကော်မတီ၏ မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ရည်ရွယ်ချက်များကို ပြောင်းလဲမည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ကော်မတီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆွေးနွေး၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် ကော်မတီ၏ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် ဖုန်းမြတ်က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဖြစ်သည့် ကျွမ်းကျင်သူများခန့်ထားခြင်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ပညာရှင်များခန့်ထားခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ဒေသများအကြားအုပ်ချုပ်မှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခြင်းကိစ္စများ အပါအဝင် အစည်းအဝေးများ ကျင်းပခြင်းကိစ္စတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ပေးရသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသူများက ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်

★ ရှေ့ဖို့မှ
ကိုဗစ်ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကုသမှုများပေးနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ တင်သွင်းခွင့်အား လုပ်ထိုးလုပ်နည်းနှင့်အညီ စိစစ်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြန်လည်ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသူများက ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဆွေးနွေးသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမျိုးလှိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ပန်ကြားချက်

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် ဝန်ထမ်းများ၊ အခြားသော အထောက်အကူပြုဝန်ထမ်းအသီးသီးတို့သည် လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ရှေ့တန်းမှစွမ်းစွမ်းတမ်း အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကြောင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

၂။ ယခုအချိန်အခါသည် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူ့လူထုအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသည့် အချိန်ဖြစ်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုခံယူရန် လိုအပ်နေသော ပြည်သူ့လူထုအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လူနာများ၏ အကျိုးကို ရှေးရှု၍ မိမိတို့လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ထမ်းဆောင်ကြပါရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ (၈)ရက်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ်၊ ၆၆ / ၂၀၂၁
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဒေါက်တာညွန့်ဖေအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-

အမိန့်အရ (ပုံ)အောင်လင်းဌေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဒုတိယဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ်၊ ၆၇ / ၂၀၂၁
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်)

ဒုတိယဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များ အား အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန် ပေးလိုက်သည်-

- (က) ဦးဝင်းရှိန်
(ခ) ဦးဌေးလှိုင်

အမိန့်အရ (ပုံ)အောင်လင်းဌေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ချင်းပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ခန့်အပ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ်၊ ၆၈ / ၂၀၂၁
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်)

ချင်းပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ခန့်အပ်ခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များအား ချင်းပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-

- (က) ဦးဌန်ဆန်းအောင် ဥက္ကဋ္ဌ
(ခ) ဦးဟန်ကျင့်ဇမ်း အဖွဲ့ဝင်

အမိန့်အရ (ပုံ)အောင်လင်းဌေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နိုင်ငံ့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်နေကြသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံတော်ယန္တရားတစ်ခုလုံးကို ကောင်းမွန်စွာ သက်ဝင်လှုပ်ရှားစေရန် ဆောင်ရွက်နေကြရ သူများ ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးစနစ်များ၊ အစိုးရများ မည်သို့ပင်ပြောင်းလဲစေကာမူ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံတော်ယန္တရားအား စဉ်ဆက်မပြတ် သက်ဝင်လှုပ်ရှားစေရန် ဆောင်ရွက်ကြရပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေနှင့် ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်တို့အရ ဝန်ထမ်းများသည် အလုပ်ချိန်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် စည်းကမ်းများ၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု၊ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် စည်းကမ်းများနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ပြုမူဆက်ဆံမှုဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများ ကိုလည်း လိုက်နာရပါသည်။ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်ပျက်ယွင်းမှု၊ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုနှင့် တာဝန်ပျက်ကွက်မှုတို့အတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ပါသည်။ ဝန်ထမ်း၏ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်မှုသည် ပြစ်မှုမြောက်နိုင်သည့်ကိစ္စဖြစ်ပါက ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ရပါသည်။

၂။ သို့ပါ၍ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နိုင်ငံ့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်နေကြသော ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် နှိုးဆော်နေသည့်ကာလအတွင်း မိမိတို့၏လုပ်ငန်းခွင်များသို့ အမြန်ဆုံးပြန်လည် ဝင်ရောက်ကြပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကမြောကင်းတံတား တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း၏ အန္တရာယ်ကင်း ပရိတ်တရားတော်နာယူခြင်းနှင့် ပန္နက်တင်အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပြည်သူများသွားလာရေး လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရန်နှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၄)က တာဝန်ယူတည်ဆောက်မည့် ကမြောကင်းတံတားသစ် ပန္နက်တင်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင် ထားဝယ်မြို့၊ ထားဝယ်ဘက်ကမ်း တံတားတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံမှ အန္တရာယ်ကင်း ပရိတ်တရားတော်များ နာယူပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသ ကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်



များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆပ်ကပ်လှူဒါန်းကြ သည်။
ထို့နောက် ကမြောကင်းတံတားသစ် ပန္နက်တင်ရန် မင်္ဂလာအချိန်တွင် တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ဇေယျ၊ ရဲမှူးကြီး ခင်ကျော်၊ ဦးယဉ်ထွေး၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်ကျော် နှင့် မြို့မိမြို့ဖ ဦးအောင်ဝင်းတို့က သတ်မှတ်နေရာများတွင် ပန္နက်တင်၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြ သည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အောင်တို့က ကမြောကင်း တံတားသစ်ပန္နက်ကို မင်္ဂလာအချိန်တွင် Vibro Hammer ဖြင့် စက်ခလုတ်နှိပ် ရိုက်သွင်းကာ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ယနေ့ပန္နက်တင်သည့် ကမြောကင်းတံတားသည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင် ထားဝယ် - ကမြောကင်း - မောင်းမကန်လမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး အရှေ့ဘက်ကမ်းမှာ ထားဝယ်မြို့ဖြစ်ပြီး အနောက်ဘက် ကမ်းမှာ လောင်းလုံးမြို့နယ်ဖြစ်သည်။ တံတားအမျိုးအစား မှာ အပေါ်ထည် R.C Girder, P.C Girder, Steel Arch Truss နှင့် R.C Decking Slab ဖြစ်ပြီး တံတားတိုင်ကိုယ် ထည် R.C Concrete နှင့် အုတ်မြစ်ကို 1.2 m နှင့် 1.5 m Bored Pile တို့ဖြင့် တည်ဆောက်ထားကာ စုစုပေါင်း တံတားအရှည် ပေ ၁၀၅၀၊ ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ် ၂၄ ပေ၊ လူသွားလမ်းတစ်ဖက်လျှင် ၅ ပေစီပါရှိကာ တံတားအောက်ရေလမ်း ကင်းလွတ်အကျယ် ၁၆၄ ပေ၊ အမြင့် ၁၆ ပေနှင့် တံတားခံနိုင်ဝန်မှာ AASHTOHS 25 ဖြစ်သည်။
ထားဝယ်မြစ်ကို ဖြတ်သန်းတည်ဆောက်ထားသော ယခင် တံတားဟောင်းသည် ၁၉၇၅ ခုနှစ်မှစ၍ အသုံးပြု ခဲ့ကာ သက်တမ်းကြာမြင့်လာသည်နှင့်အမျှ ကြံ့ခိုင်မှု အားနည်းပြီး ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများလာသည့်အတွက် ယခုတံတားသစ်တစ်စင်းကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၄)မှ တာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တံတားကြီးပြီးစီးသွားပါက ဒေသခံပြည်သူများအပြင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ခရီးသွား ပြည်သူများ သွားလာရေး လွယ်ကူအဆင်ပြေမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေး သက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၁) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီဝင် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးသက်ရောက်မှု ပြန်လည်ကုစားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ လက်ရှိအစိုးရအနေဖြင့် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်လုပ်ငန်းကော်မတီ အနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။



ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွင် ထိခိုက်မှုလျှော့ချရေး (Relief)ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရပြီး လက်ရှိကော်မတီ အနေဖြင့် စီးပွားရေးပြန်လည်ဦးမော့လာရေး (Recovery) အတွက် အဓိက ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယခင်ရေးဆွဲခဲ့သည့် COVID-19 Economic Relief Plan (CERP) နှင့် Myanmar Economic Recovery and Reform Plan (MERRP) တို့ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး ဆောလျင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်

နိုင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း။

လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ ရေးဆွဲပြီး လိုအပ်သလို စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ထိုလုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး အတွက် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Task Force) ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိခိုက်နစ်နာမှုရှိနေသည့် လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းကြောင့် ပေါ်ပေါက်နေ သည့် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးများလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ နည်းလမ်း များကို အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရများနှင့် ပုဂ္ဂလိကအသင်းအဖွဲ့များ နီးနီး ကပ်ကပ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူ များက COVID-19 Fund ချေးငွေထုတ်ပေးရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသာယာရေးအတွက် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် စာသင်ကြားမှုများအား ရပ်ဆိုင်းထားရှိရာမှ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိပါက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်စေရန်နှင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသာယာလှပစေ ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများက အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် လိုအပ်သည့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

စုပေါင်းဆောင်ရွက်
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ပလစ-၂)နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ သီရိဂါရီရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၃)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတို့၌ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများက ကျောင်းဝင်းများအတွင်းရှိ ချိုနွယ်ပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း၊ စာသင်ဆောင်များအား ဆေးများ ပြန်လည်သုတ်ပေးခြင်းနှင့် စာသင်ဆောင်များ အတွင်း၊ အပြင်သန့်ရှင်း ရေးလုပ်ငန်းများကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းမြတ် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကရင်ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြင့်ဦး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကရင်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဘားအံမြို့နယ် အိန္ဒြေကျေးရွာအုပ်စု ကမော့ကပို မျိုးသန့်ခြံသို့ သွားရောက်၍ တောင်သူ နည်းပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် အစွဲအစွဲစိုက်ပျိုးပညာဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက် ထားသော စိုက်ခင်းများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌသည် ကမော့ကပိုမျိုးသန့်ခြံရှိ ပျိုးဥယျာဉ်တွင် ပျိုးပင်များ ပျိုးထောင် ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ တောင်သူ ပညာပေးစင်တာနှင့် အစွဲအစွဲ နည်းပညာအကူအညီဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ထားသော Green House ဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် သခွားမွေး၊ လီလီပန်းနှင့် Cherry tomato ခရမ်းချဉ်စိုက်ခင်းများကို လည်းကောင်း၊ Demonstration Farm ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်း လေးစက အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော ပြောင်းချို စိုက်ခင်း၊ မာလကာနှင့် သံပရာစိုက်ခင်း၊ မျိုးစေ့ထုတ်အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးမည့် ခရမ်းနှင့် ငရုတ်စိုက်ခင်း၊ ပိုးစာ သုတေသနစိုက်ခင်းတို့ကို ကြည့်ရှု



အားပေးရာ ကရင်ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်း ထိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကမော့ ကပိုမျိုးသန့်ခြံတွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် သရုပ်ပြစိုက်ခင်းများနှင့် စိုက်ပျိုး ပညာများ၊ တောင်သူပညာပေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပြင်ဆင် ထားမှုများအား ရှင်းလင်းပြောကြားရာ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက် မှာကြားသည်။

ကမော့ကပိုမျိုးသန့်ခြံတွင် အစွဲအစွဲ နည်းပညာ Drip System ဖြင့် အပင်

လိုအပ်သည့် ပမာဏကိုသာ ရေပေး သည့် စိုက်ပျိုးစနစ်ကို တောင်သူ နည်းပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်နိုင်ရန် သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးထားခြင်း ဖြစ်ပြီး တောင်သူများ လက်တွေ့ လိုက်နာစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် နည်းပညာ များ ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူ များသည် ဘားအံမြို့နယ် ကော့မူတာ ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဆဒွန်ဂူဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး

ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မဝိယအား ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ဂေါပကအဖွဲ့များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး၊ ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ ကြကာ ဖြတ်လှိုင်းကျေးရွာလမ်းခွဲ မှ ဒုံသို့ကျေးရွာအထိ ကျေးလက် ကွန်ကရစ်လမ်း ခင်းပေးနိုင်ရေး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးဗိုလ်ဌေး မြို့တော်စည်ပင် ဌာနဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား ပုံမှန်လည်ပတ်ရန်အတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးသည် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်ဦးညီညီ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်ပြန်ကြားရေးဌာန ဌာနမှူး ဒေါက်တာ တိုးအောင်တို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ စက်ရုံနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာန(ပင်မဝင်း)သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးသည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် စက်ရုံနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာန ဌာနမှူး ဦးစံရွှေထွန်းက ပင်မဝင်းအတွင်းရှိ စက်ယန္တရား များ စနစ်တကျထားရှိမှု၊ ယာဉ်စုအလိုက်ကားများ စနစ် တကျ ထားရှိမှု ပင်မဝင်းအတွင်း လုပ်ကိုင်နေသည့် ဌာနနှင့် ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်နှင့် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်တို့က မော်တော်ယာဉ်မောင်းများကိုအားပေးစကားပြောကြားကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပင်မဝင်းအတွင်း ရှိမီးဘေးကာကွယ်ရေးရေလျှော့ကန်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။

ဆက်လက်၍ မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် ဒေါဂုံမြို့နယ်ရှိ

အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်းနှင့်တံတား)လုပ်ငန်းခွင်ကို သွား ရောက်၍ လမ်းတံတားဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ တွင် လိုအပ်သည့် ကတ္တရာကွန်ကရစ် ဘီလပ်မြေကွန်ကရစ်၊ စကြာဘလောက်တုံးများ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကတ္တရာကွန်ကရစ်ဖျော်စက်၊ ဘီလပ်မြေကွန်ကရစ် ဖျော်စက်၊ စကြာဘလောက်တုံး ထုတ်လုပ်သည့် စက်များ ကြိုဆိုင်ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ကြပ်မတ်ညွှန်ကြား၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ဒဂုံမြို့နယ် ဦးဥတ္တမ(ကန်တော်မင်) ပန်းခြံ ရှိ ပန်းဥယျာဉ်နှင့် အားကစားကွင်းများဌာန ရုံးချုပ်တွင် ဌာနမှူးဦးကိုကိုလင်းက ဌာန၏လက်ရှိလုပ်ဆောင်နေသော ပန်းဥယျာဉ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင် မည့် လုပ်ငန်းများအား အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်နှင့် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်တို့က မြို့တော် စီမံလမ်းစီပြည်ရေးအတွက် မြေယာရှင်းလင်းလုပ်ငန်းများကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်စေရန်နှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းများအတိုင်း ဆက်လက် လုပ်ဆောင်စေရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ထောင်ချောက်တွေကို ကြိုပြီးမြင်တတ်ဖို့လိုပါတယ်

၀ ဘမောင်တိုး ၀

ညီငယ်၊ ညီမငယ်လေးတို့ရေ ...

ဒီကနေ့ ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုမှာ လူငယ်လူရွယ်တွေ အများဆုံးပါဝင်ကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ညီငယ်၊ ညီမငယ်တို့ရဲ့ သွက်လက်တဲ့အားမာန်တွေ၊ နိုးကြား တက်ကြွတဲ့ ခွန်အားတွေနဲ့ မြို့နယ်တစ်ခုမှာ လှည့်လည်ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေကြ တာကို နေ့စဉ်မြင်တွေ့ရတော့ အားရဖွယ်ဖြစ်မိသလို ပူပန်မှုတွေလည်း ဖြစ်မိပါတယ်။ ညီတို့၊ ညီမတို့ဟာ အသက်အရွယ်အားဖြင့် ၂၀၊ ၃၀ ပတ်ဝန်းကျင် တွေဖြစ်ကြပြီး တချို့ဆိုရင် ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅ နှစ်အရွယ်တွေတောင် ပါဝင်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။

ညီတို့၊ ညီမတို့ဟာ သွက်လက်တက်ကြွကြသလို အသိဉာဏ်၊ အမြော် အမြင်အားဖြင့် မနည်းလှပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ရင် အတွေ့အကြုံနည်းကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အသက်အရွယ် အပိုင်းအခြားအရ ညီတို့၊ ညီမလေးတို့တွေဟာ ၁၉၈၈ ခုနှစ်အရေးအခင်းတုန်းက အတွေ့တွေသပိတ်ကာလကို ထဲထဲဝင်ဝင် ကိုယ်တွေ့မကြုံခဲ့သူတွေ၊ မမိခဲ့ကြ သူတွေဖြစ်လို့ အတွေ့အကြုံတွေ မရှိဘူးလို့ ပြောရတာဖြစ်ပါတယ်။

အတွေ့အကြုံမရှိသေးတဲ့ ညီမလေးတွေ၊ ညီမလေးတွေ၊ တူ၊ တူမလေးတွေ ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှု ရှေ့တန်းမျက်နှာစာမှာ အရေးဆိုနေကြတဲ့အချိန်အခါမှာ အတွေ့အကြုံရှိတဲ့ အရေးတော်ပုံကို မိလိုက်ကြတဲ့၊ ပါဝင်ခဲ့ကြတဲ့ အစ်ကိုကြီး တွေ၊ အစ်မကြီးတွေ ဦးလေး၊ အဒေါ်တွေက သတိပေးတာ၊ ထိန်းကျောင်းပေးတာ မလုပ်ဘဲ နောက်ကွယ်က အားပေးအားမြှောက်လုပ်နေတာ၊ သွေးထိုးလှုံ့ဆော် နေကြတာတွေကို မြင်တွေ့ရတော့ အပြစ်ကင်းစင်တဲ့ ကလေးသူငယ်တွေ၊ ညီငယ်လေးတွေ၊ ညီမငယ်လေးတွေအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်မှု ဖြစ်မိတာအမှန်ပါပဲ။

အားလုံးသိကြပြီးတဲ့အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှာ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီဖြစ်ထွန်းရေး၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး ဆိုတဲ့ တာဝန်ဝတ္တရားတွေ ချို့ယွင်းခဲ့တဲ့အတွက် တပ်မတော်က အရေးပေါ် အခြေအနေကြေညာပြီး တာဝန်ယူထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

တို့ဖတ်ဖူးတဲ့ စာတွေအရပြောရင် လမ်းမပေါ်က နိုင်ငံရေး၊ တခြားနိုင်ငံ က ဖိအားပေးတဲ့နိုင်ငံရေးနဲ့ ရွေးကောက်ပွဲနိုင်ငံရေးစသည်ဖြင့် ရှိကြရာမှာ လမ်းပေါ်က နိုင်ငံရေးနဲ့ တခြားနိုင်ငံက ဖိအားပေးတဲ့ နိုင်ငံရေးဆိုတာတွေကို တို့တစ်တွေ ၁၉၈၈ ခုနှစ်နဲ့ ၁၉၈၈ ခုနှစ်ပြီးခါစကာလက ကြုံခဲ့ရပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းမပေါ်က နိုင်ငံရေးနဲ့ တခြားနိုင်ငံက ဖိအားပေးတဲ့နိုင်ငံရေးကြောင့် တို့တိုင်းပြည်က ပြည်သူပြည်သားတွေ လမ်းမှားရောက်ခဲ့ရတာ၊ ဒုက္ခရောက်ခဲ့ ကြတာ၊ အခုထိ ဖြေမဆည်နိုင်တဲ့ နောင်တတွေ ရင်ဝယ်ပိုက်ထားရတာကို သမိုင်းကို ပြန်ကြည့်ရင် တွေ့ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနှစ်ဖက် ချိတ်ဆက်လှုပ်ရှားပြီး ပြည်တွင်းက ပြည်သူတွေ၊ လူငယ်တွေကို လမ်းမှားပေါ်ကို တွန်းပို့နေတာ အခုဆိုရင် တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးလှည့်စားမှုကို မသိနားမလည်တဲ့ ပြည်သူတွေ နိုင်ငံရေးထောင်ချောက်ထဲ ကျမသွားစေဖို့၊ အစမ်းသပ်ခံမဖြစ်စေဖို့၊ အသုံးချခံ မဖြစ် စေဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံကို ကိုယ့်နိုင်ငံသားတွေထက် ပိုချစ်ပြန်တဲ့ ပြည်ပနိုင်ငံက ပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ သူတို့နေရာရှိရေး အတွက် ကိုယ့်ကို အသုံးချသွားမယ့် ပြည်တွင်းက ပုဂ္ဂိုလ် တွေကို သတိရှိရှိနဲ့ ကြည့်မြင်ကြဖို့ သတိပေးလိုပါတယ်။

တကယ်တော့ ရွေးကောက်ပွဲနိုင်ငံရေးကို စနစ်တကျ စည်းကမ်းတကျ အကောင်အထည်ဖော်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုအကောင်အထည်ဖော်မှုလည်း တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်မှု (Stability) ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စစ်မှန်တဲ့ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်မှသာ စစ်မှန်တဲ့ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးအတွက် သွားရာလမ်းကြောင်း ပြောတန်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း တပ်မတော်က အရေးပေါ်ကာလ နိုင်ငံတာဝန်ကို ခေတ္တယူပြီး စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းကို မမှီမခံသန့် အကောင်အထည်ဖော်ပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အရေးပေါ်ကာလ နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေချိန်အတွင်းမှာ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ လူမှုစီးပွားဘဝ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွေကို ကိုယ်စွမ်းညာဏ်စွမ်းရှိသရွေ့ အစွမ်းကုန် ဆောင်ရွက်သွားမယ့်ဆိုတာကို ထုတ်ဖော်ကြေညာထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

အခုဆိုရင်ပြည်ပက ကြီးကြပ်လှုပ်ရှားမှုတွေနဲ့ ပြည်တွင်းက ဖျက်လို ဖျက်ဆီးလုပ်လိုသူတွေ ပူးပေါင်းပြီး အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်တွေ အကွက်ကျကျ လုပ်ဆောင်လာတာကို တို့တွေရဲ့ ဖြတ်သန်းလာတဲ့ အတွေ့အကြုံအရ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းကို တွေ့မြင်သတိပြုမိပါတယ်။ ညီတို့၊ ညီမတို့ကတော့ ဒါတွေကို နားလည်ဖို့ ခက်ခဲမှာပါ။ အတွေ့အကြုံက စကားပြောတာကိုး။ ဒါပေမယ့် ကိုယ့်မိသားစုနဲ့ သူ့မိသားစုမှာ သူစိမ်းက ကိုယ့်ကို ကိုယ့်မိသားစုထက်

ပိုချစ်ပြန်နေပြီဆိုရင်တော့ တစ်ခုခုတော့ မှားယွင်းနေပြီဆိုတာကို သားတို့၊ သမီးတို့ သင်ထားတဲ့ပညာတွေနဲ့ ချင့်ချိန်ကြည့်စေချင်တယ်။ ညီတို့၊ ညီမတို့ ဆန်းစစ်ဝေဖန်ကြည့်စေချင်တယ်။ သူများယောင်လို့ ယောင်မိတာမျိုးက အန္တရာယ်များလွန်းလှပါတယ်။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနှစ်ဖက် ချိတ်ဆက်လှုပ်ရှားပြီး ပြည်တွင်းက ပြည်သူတွေ၊ လူငယ်တွေကို လမ်းမှားပေါ်ကို တွန်းပို့နေတာ အခုဆိုရင် တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးလှည့်စားမှုကို မသိနားမလည်တဲ့ ပြည်သူတွေ နိုင်ငံရေးထောင်ချောက်ထဲကျမသွားစေဖို့၊ အစမ်းသပ်ခံမဖြစ်စေဖို့၊ အသုံးချခံ မဖြစ်စေဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံကို ကိုယ့်နိုင်ငံသားတွေထက် ပိုချစ်ပြ နေတဲ့ ပြည်ပနိုင်ငံက ပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ သူတို့နေရာရှိရေးအတွက် ကိုယ့်ကို အသုံးချသွားမယ့် ပြည်တွင်းက ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို သတိရှိရှိနဲ့ ကြည့်မြင်ကြဖို့ သတိပေးလိုပါတယ်။

ယခုအခါမှာ နောက်ကွယ်က နိုင်ငံရေးသမားတွေက Civil Disobedience Movement (CDM) ဆိုပြီး ပြည်သူတွေ၊ ကျောင်းသားလူငယ်တွေကို လမ်းမ ပေါ်ကို တွန်းပို့ပေးခဲ့ကြတာကို ညီငယ်၊ မောင်ငယ်တွေ၊ တူ၊ တူမတွေ သတိပြုစေ ချင်ပါတယ်။ သတိပြုမိဖို့ လိုပါတယ်။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းငယ်အချို့ဟာ မသမာသူ အချို့ရဲ့ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်ပေးမှုတွေကြောင့် သူတို့ရဲ့လုပ်ငန်းခွင်တွေမှာ ပျက်ကွက်နေကြပါတယ်။ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူလူထုအပေါ်မှာ စေတနာထား၊ တန်ဖိုးထားပြီး လုပ်ငန်းခွင်တွေမှာ အခက်အခဲကြားက တာဝန်ထမ်းဆောင် နေကြတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေကို မသမာသူတွေက နည်းအမျိုးမျိုးသုံးပြီး နှောင့်ယှက်တာဆီးတာတွေ လုပ်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

coup လုပ်တာမဟုတ်

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေ အလုပ်မဆင်းဖို့ ကြိုးစားအားထုတ်တာဟာ နိုင်ငံကောင်းဖို့၊ နိုင်ငံတိုးတက်ဖို့ တစ်ခုမှဖြစ်လာမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ အလုပ်မဆင်းကြဖို့ လုပ်ဆောင်ကြတာဟာ လုပ်နည်းလုပ်ဟန် လွဲမှားနေပြီး ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းဖောက်ရာ၊ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေတွေကို ချိုးဖောက်ရာ ရောက်ပါတယ်။ နိုင်ငံပြိုကွဲပျက်စီးရေးကိုသာ ဦးတည်နေပါတယ်ဆိုတာကို ညီတို့၊ ညီမတို့ သိစေအပ်ပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေဟာ coup လုပ်တာ မဟုတ်ဘဲ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နဲ့အညီ ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းကို မတိမ်းစောင်းစေဖို့ ထိန်းကျောင်းလိုက်ခြင်းသာ ဖြစ်တာကို သိစေလိုပါတယ်။ coup လုပ်မယ့်ဆိုရင် ဘယ်လိုဖြစ်နိုင်တယ်ဆိုတာကို ယခင်ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ကြုံတွေ့သိရှိကြဖူးတဲ့သူတွေ အားလုံးသိကြပါတယ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဟာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အတွက် ကြေညာချက်တွေ ထုတ်ပြန်တာဆီးတာတွေ၊ တိုက်တွန်းတာတွေကို ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူလူထုအပေါ် စေတနာထားပြီး သစ္စာရှိရှိ တာဝန်ထမ်းဆောင် နေကြတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေအားလုံး တာဝန်ကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာနဲ့ ဆက်လက်ထမ်းဆောင်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တာတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို စိတ်ခံစားချက်ကြောင့် လုပ်ငန်းခွင်က ကင်းကွာသွားတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ညီငယ်၊ ညီမငယ်တွေလည်း နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှုပြီး လုပ်ငန်းခွင်သို့ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ဝင်ရောက်ကြပါလို့ မေတ္တာရပ်ခံလိုပါတယ်။

လမ်းမပေါ်ထွက်တဲ့နည်းလမ်း၊ ရပ်ရွာတွေမှာ ဆူပူအုံကြွတဲ့ နည်းလမ်း တွေဟာ မအောင်မြင်တဲ့ နည်းလမ်း၊ တိုင်းပြည်ပျက်စီးရေးနည်းလမ်းတွေ အဖြစ် မြန်မာ့နိုင်ငံရေးသမိုင်းကြောင်းမှာ ဖြစ်ပျက်ခဲ့တယ်ဆိုတာကို မျိုးဆက်သစ်ပြည်သူတွေ သိစေလိုပါတယ်။ ဒီနည်းလမ်းမျိုးကို နယ်ချဲ့ လက်သစ်နိုင်ငံတွေက ၎င်းတို့အလိုမကျတဲ့နိုင်ငံတွေမှာ သွေးထိုးလှုံ့ဆော် ပေးနေကျ မအောင်မြင်တဲ့ နည်းလမ်းဖြစ်ပါတယ်။ တိုတောင်းလှတဲ့ ကာလ အတွင်းမှာ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲဟာ တစ်ခဏတာ ဖြစ်ပါ တယ်။ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို မျိုးဆက်သစ်တွေကပဲ ဆက်လက်တာဝန်ယူ ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီနေ့ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေကို သေသေချာချာစေ့ငု ကြည့်မယ်ဆိုရင် ဒီမိုကရေစီအပြောင်းအလဲကို အကြောင်းပြုပြီး ပြည်သူ တွေသာ မကြောက်မရွံ့ရင်ဆိုင်လှုပ်ရှားနေကြတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်နိုင်ငံရေးသမား၊ ဘယ်အလိုမကျတဲ့ ပြည်ပနိုင်ငံတွေအားလုံး မြန်မာ့ မြေပြင်မှာ လာရောက်ရင်ဆိုင်နေကြတာ မဟုတ်ပါဘူး။ နောက်ကွယ်က လှုပ်ရှားနေကြတဲ့ လက်မည်းကြီးတွေက ပြည်သူတွေကို ထိုးကျွေးပြီး အလုံးစုံ ပျက်သုဉ်းရေး၊ တိုင်းပြည်ပြိုကွဲရေး ဖန်တီးနေကြတာကို ညီငယ်၊ ညီမတွေ၊ တူမောင် တူမတွေအားလုံး သတိချပ်စေချင်ပါတယ်။ သတိမမူလို့ ဂူမမြင်တာပါ။ သတိမူရင် သူတို့လုပ်ရပ်တွေ၊ မြန်မာနိုင်ငံပျက်စီးရာ ပျက်စီးကြောင်းအတွက် ဘေးတီးပေးနေတာ၊ ဟန်ပြသဘောကောင်းပေးနေကြတာကို မြင်နိုင်မှာပါ။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ အကြောင်းပေါ်လာတိုင်း နယ်ချဲ့လက်သစ်တို့ ဝင်ရောက် စွက်ဖက်ကြတာကို မြင်တတ်ဖို့လိုပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် စေတနာ ရှိရှိမှန်ရင် ယနေ့တိုင်းပြည်ကြီးဟာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေလောက်ပါပြီ။ မြန်မာနိုင်ငံကို Least Developed Countries (LDC) နိုင်ငံအဆင့်မှ Failed State ပြိုကွဲသော နိုင်ငံဖြစ်အောင် သူတို့ မီးထိုးပေးနေ၊ နှပ်ကြောင်းပေးနေ၊ အဝေးကနေ ကွပ်ကဲစီမံနေတာကို မြင်တတ်ရပါမယ်။

နိုင်ငံကောင်းကျိုး ဖြစ်မလာနိုင်တဲ့၊ တိုင်းပြည်ပြိုကွဲပျက်စီးရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ CDM ထောင်ချောက်ကို မျိုးဆက်သစ် ညီတွေ၊ ညီမတွေ၊ တူတွေ၊ တူမတွေ မကျရောက်၊ မသက်ဆင်းစေဖို့ မေတ္တာရှေ့ထား အသိပေးအပ်ပါတယ်။ ။

ကုဋေတစ်သန်း

- ❖ ကုဋေတစ်သန်း၊ ခြေတစ်လှမ်းဟု ဆွတ်ဖျန်းမေတ္တာ၊ တင်စားပါမည် သူငါမောင်မယ် ဝန်ထမ်းတို့...။
- ❖ အသင်ကျွန်ုပ်၊ အလုပ်လုပ်၍ မယုတ်လျော့ရာ၊ လုပ်ငန်းတာတို့ သည်မှာ “စို့” “နပ်”၊ သေချာတပ်၍ ဆက်စပ်ပုံမှန်၊ “ပင်နယ်” တို့ ဟန်ချက်ညီမျှ၊ လည်ပတ်ကြသို့ မိဘပြည်သူ၊ များရှင်လူတွက် တူညီလှုပ်ရှား၊ စက်အလားပင် စွမ်းအားကိုယ်စီ ပါဝင်မည်...။
- ❖ တစ်ယောက်ကျွန်ုပ်၊ နောက်ကိုဆုတ်၍ အလုပ်မပါ၊ ကျန်ခဲ့ပါမူ တာဝန်ပိုသွား၊ ကျန်သူများကို အားနာငဲ့ကွက်၊ သို့ချင့်တွက်၍ ရုံးတက်ခြင်းသာ၊ ဂုဏ်ရှိစွာဟု ညီညာဖြဖြ၊ ရုံးတက်ကြစို့။
- ❖ ကျွန်ုပ်တို့သည်၊ အမိပြည်၏ ချစ်ကြည်လေးစား၊ ပြည်သူများတွက် အားထားလောက်စွာ၊ ဖြစ်စေရာဟု သူငါရင်တွင်း၊ အမြင်ရှင်းလျက် လက်ချင်းညီညီ၊ တွဲဆက်မည်ဟု
- ❖ ယုံကြည်ပြီးလျက် တူလက်ကမ်း...။
- ❖ စုံညီရုံးတက် ကူဆက်ထမ်း...။
- ❖ ကုဋေတစ်သန်း ခြေတစ်လှမ်း...။

ကိုရည်မွန်(ပုဗ္ဗသီရိ)

ကျောပိုးမှ

အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး ပြုလုပ်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၁၇ အရ နိုင်ငံတော်အား အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာကာ ပုဒ်မ ၄၁၈၊ ပုဒ်မ ၄၁၉(က)အရ နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တရားစီရင်ရေးအာဏာအရပ်ရပ်ကို တပ်မတော် က လွှဲပြောင်းတာဝန်ယူထမ်းဆောင်ခဲ့ရသည့်အခြေအနေများ၊ ထိုသို့ တာဝန်ယူ ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းသည် စစ်မှန်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ဖော်ဆောင်ရေးတွင် လမ်းကြောင်းလွဲမှားမှုမရှိစေရေး ထိန်းသိမ်းပေးခြင်းသာ ဖြစ်သည့် အခြေအနေများ။

ရှင်းလင်းပြောကြား

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းပြီး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ပြည်သူလူထုသို့ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ရာတွင် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ် ချမှတ်ပြီး ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု အဆင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင် များ အသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘဏ် များအသင်းနာယက၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသစီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့များနှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံတော်၏အခြေအနေအရပ်ရပ်အား အဘက်ဘက်မှ ပြန်လည်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်နှင့် ဖြစ်ပွားလွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်များထုတ်ပြန်၍ ဖြစ်ပွားလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြု ပေးခဲ့သည့်အခြေအနေများ၊ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ဆေးရောက်ရှိမှုနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေများနှင့် ဆေးဝါးတင်သွင်း ခွင့်များကိုလည်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပြုပေးထားသည့်အခြေအနေ များ၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား တပ်မတော်ဆေးရုံများတွင် ဆေးဝါးကုသပေး ထားမှု အခြေအနေများ၊ COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေများကြောင့် ဖူးမြော်ခွင့်ယာယီရပ်ဆိုင်းထားသည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ဘုရားစေတီပုထိုးများအား ဘုရားဖူးပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖူးမြော်ကြည့်ညှိနိုင်ရေး တပ်မတော် သားများက ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည့်အခြေအနေများနှင့် မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာ ဘာသာတရားအလိုက် ဘုရားဝတ်ပြုခြင်း၊ ကောင်းမှုကုသိုလ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့က သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်စဉ်။

ပြုလုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစ၍ COVID-19 စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည့် အခြေအနေ များ၊ COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကာလအတွင်း သွားလာမှုကန့်သတ်ချက် များကြောင့် ဒေသခံပြည်သူလူထု၏ စားရေးအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်မှုမရှိစေရန် တပ်မတော်မှ ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးဝေလှူဒါန်းလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ။

လက်ရှိအချိန်တွင် နိုင်ငံအတွင်းရှိ အချို့မြို့ကြီးများ၌ ဆူပူဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် အများပြည်သူတို့၏ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးကို ထိခိုက် ပျက်ပြားစေသည့်အပြင် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သဖြင့် ရာဇဝတ် ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ-၁၄၄ ကိုထုတ်ပြန်၍ လူ ဦး သို့မဟုတ် ဦးထက်ပို၍ လူစုဝေးခြင်းမပြုရန် တားမြစ်ချက်များအား ထုတ်ပြန်ထားရှိသော်လည်း နေပြည်တော်၊ မန္တလေး၊ ရန်ကင်း၊ မော်လမြိုင်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့ တွင် ဆူပူဆန္ဒပြသူများက ဆူပူမှုဖြစ်ပေါ်စေရန် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပရဟိတလူမှုရေး အသင်းများမှ မော်တော်ယာဉ်များ၊ ယာဉ်မောင်းများကို အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက် မှုများ ပြုလုပ်လာခဲ့သည့်အခြေအနေများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေ့၊ ည

မပြတ် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီလက်ထက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အခြေအနေများ၊ အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် နိုင်ငံတာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်နေကြသည့် နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများသို့ အသိပေးကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြေ အနေများကို Powerpoint Presentation များ၊ Video Clip များဖြင့် အကျယ် တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် သတင်းဌာနများမှ သတင်းထောက် များ၏ သိရှိလိုသည့်မေးမြန်းမှုများအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြသွားမည်

အဆိုပါ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေး အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ပြည်တွင်းသတင်းဌာနများ၊ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ၊ ပြည်တွင်းရုပ်မြင်သံကြားသတင်းဌာနများ၊ ပြည်တွင်းအခြေစိုက် ပြည်ပသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်များ လာရောက် သတင်းရယူခဲ့ကြကြောင်းနှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မှု၊ မေးမြန်းဖြေကြားမှု အပြည့်အစုံကို ဆက်လက်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ၊ ရဲမှုထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ၊

မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် အသက်ပေးလှူခဲ့ရသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှု ထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစု ဝင်များ၊ ရဲမှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်(ဌာန) တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသ ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကာလအတွင်း သွားလာမှုများ ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် စားရေး အခက်အခဲမရှိစေရန် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမည်လေးမျိုးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းရုံး၊ အိမ်ရာများ၊ တပ်နယ်ခန်းမများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းများ၌ ပေးအပ်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ပေးအပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့ တွင် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအတွင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ကချင်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခက်ထိန်နန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး



ချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော်၊ တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မြတ်သက်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးရှိ ဆေးခန်းဝါဆင်ဝါးနေောင်ခန်းမ၌ သွားရောက် တွေ့ဆုံသည်။ ဦးစွာ ကချင်ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယ

လင်းခေးမြို့နှင့် ဒိုလမ်မြို့၊ ကရင် ပြည်နယ် ဖာပွန်မြို့၊ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့၊ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့ နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့ရှိ စစ်မှုထမ်း ဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ အား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် များမှ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမည် လေးမျိုးနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ပေးအပ် ကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်ပေးသည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင် လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် အလှူရှင်များက အလှူငွေများ၊ နှာခေါင်းစည်းများနှင့် စားသောက် ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အလိုက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်



ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေသူများ၊ လူနာစောင့်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အာဟာရပြည့်ဝရန်နှင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေရန် အာဟာရပြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဆက်လက်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံများနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေသူများ၊ လူနာစောင့်များနှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ အာဟာရပြည့်ဝစေရန်နှင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေရန်အတွက် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေလေ)မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့် အာဟာရပြည့်စွက် စာများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တပ်မတော်သားများက သွားရောက် ပေးအပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့များသို့ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက အလှူငွေများနှင့် အာဟာရပြည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို သွားရောက်ပေး အပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

❖ နောက်ခံလူ ဒေးဗစ်အလာဘာမှ ဒေးဗစ်အလာဘာအနေနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ မအောင်မြင်ခဲ့တာကြောင့် အသင်းကနေထွက်ခွာဖို့ စီစဉ်နေတဲ့အပြင် ပရီမီယာ လိဂ်ကလပ်အသင်းအများစုက ခေါ်ယူဖို့ ချိတ်ဆက်မှုတွေပြုလုပ်နေတာ ဖြစ်ပြီး စပိန်လီဂါလက်ရှိချန်ပီယံ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းက ဝါရင့်

နောက်တန်းကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဘာကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတယ် လို့ သိရပါတယ်။ နောက်တန်းကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဘာဟာ ဗဟိုခံစစ်ကစားသမား အဖြစ်ကစားနိုင်သလို တောင်ပံကစားသမားအဖြစ် ကစားနိုင်တဲ့ ကစားသမား တစ်ဦးဖြစ်တာကြောင့် ကလပ်အသင်းအများစုရဲ့ စိတ်ဝင်စားမှုကို ခံနေရသူ

ဖြစ်ပါတယ်။ ဒေးဗစ်အလာဘာဟာ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်နဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှာ ပါဝင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်စတင်ရရှိခဲ့ သူဖြစ်ပြီး ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့အတူ လက်ရှိအချိန်အထိ ဂျာမနီဘွန်ဒင်လီဂါ ဖလား ကိုးကြိမ်အထိ ရယူပေးထားနိုင်သူဖြစ်ပါတယ်။ ငွေကြယ်

မန်းရွှေစက်တော်ရာ ပါဒစေတီတော် နှစ်ဆူ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်တော်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



လျှောက်ထားကာ မင်းဘူးမြို့ မှန်ကင်းတိုက် သာသနာဓပုလ္လကျောင်း ပဓာနနာယက ဆရာတော် မြို့နယ်သံဃနာယကအဖွဲ့ အကျိုး တော်ဆောင်ဘဒ္ဒန္တပုညထံမှ လှူဒါန်းမှုအစုစု တို့အတွက် အနုမောဒနာတရားနာယူ၍ ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခြင်းတို့ ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖူးမြော်ခွင့်ပေး

“ဒီနှစ်ရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲကို မန်းရွှေစက် တော်ရာ အောက်ခြေတော်ရာ ပါဒစေတီတော် အလင်းပေါက်ဖန်အုပ်ဆောင်းတော်နဲ့ အထက် စက်တော်ရာ ဗုဒ္ဓပါဒစေတီတော်ဖွင့်ပွဲကို ၁၃၅ ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်မှာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်စဉ် ဖွင့်လှစ်နေကျ တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက် ဒီကနေ့ မှာပဲ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာပါ။ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲ တော်ကို ကိုဗစ်ကာလမှာ ယခင်နှစ် ပွဲတော် များအတိုင်း ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်မှု မရှိသော်လည်း မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ကြီးကို အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ဘုရားဖူး ပြည်သူများ လာရောက်ကြတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ရောက်ရှိလာတဲ့ ဘုရားဖူးမြော်သူ ဦးရေအပေါ် မူတည်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်တွေနဲ့ အညီ အဝင်၊ အထွက်ခွင့်ပြုကာ နေ့စဉ်နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ဖူးမြော်ခွင့် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့ အောက်စက်တော်ရာ တာဝန်ခံ ဦးသိန်းလှိုင်က ပြောသည်။

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ် မန်းရွှေစက်တော်ရာ ပါဒစေတီတော် ဗုဒ္ဓ ပူဇော်ယဉ်တော်ကို နှစ်စဉ် တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်မှ မြန်မာနှစ်ဆန်း ၁ ရက်အထိ ကျင်းပ လျက်ရှိရာ ယခုနှစ်တွင် မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားပွဲကို ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်

အညီ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲက မန်းရွှေ စက်တော်ရာ အောက်ခြေတော်ရာ ပါဒစေတီ တော် အလင်းပေါက်ဖန်အုပ်ဆောင်းတော် နှင့် အထက်စက်တော်ရာ ဗုဒ္ဓပါဒစေတီတော် တို့အား ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်
ရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲအောက်ခြေတော်ရာ

ပါဒစေတီတော် အလင်းပေါက်ဖန်အုပ်ဆောင်း တော်နှင့် အထက်စက်တော်ရာ ဗုဒ္ဓပါဒစေတီ တော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မန်းရွှေစက်တော် ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ၊ ပါဒိန်း တပ်နယ်မှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်မှူးသန့်နှင့် တာဝန် ရှိသူများက အလင်းပေါက် ဖန်အုပ်ဆောင်း တော်အား စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ အထက်

စက်တော်ရာ ဗုဒ္ဓပါဒစေတီတော်တွင် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်းနှင့် ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများက ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနောဓာတင်ပူဇော်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဘုရားပွဲတော်ကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းဌေးက ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော် ကြီးများထံ သာသနာရေးဆိုင်ရာများ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကု) မြို့နယ် မန်းရွှေစက်တော်ရာ ပါဒစေတီတော် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်တော်ကို နှစ်စဉ် တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်မှ မြန်မာနှစ်ဆန်း ၁ ရက်အထိ ရက်ပေါင်း ၆၀ ကျော်ကြာ ကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
သန်းနိုင်ဦး(၁၀)



ပြည်မြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ စုပေါင်း သွေးလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက် ရှိသော တပ်မတော်သားများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ သွေးလိုအပ်ချက်များ ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သံဃာတော်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက အဆိုပါဆေးရုံ၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက သွေးလှူရှင်များအား သွေးပေါင်ချိန် ခြင်း၊ သွေးအမျိုးအစားခွဲခြားခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး သံဃာတော်အပါး ၂၀ နှင့် ဒေသခံပြည်သူသွေးအလှူရှင် ၇၀ တို့က သတ်မှတ်နေရာများ၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြသည်။
ထိုသို့ သွေးလှူဒါန်းနေမှုများကို တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ပြည်တပ် နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ သွေးအလှူရှင်များအား အာဟာရဖြည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေး
ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းအများအပြားရှိပြီး ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးနှင့် တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ များအား ကူညီထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်း များလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့်လည်း ယင်းလုပ်ငန်းများအား ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အလေး ထားလျက်ရှိပါကြောင်း၊ တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများ နေရပ်ပြန်လည်နေထိုင် နိုင်ရေးနှင့် မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား အရှိန် အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူ



များအနေဖြင့် ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိသော အမှီခိုကင်းသည့် ဘဝများ ပြန်လည်တည်ဆောက်၍ ပုံမှန်လူနေမှုဘဝများသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိစေမည့် အခြေအနေများကို ဖန်တီးပေးနိုင်ရန် မိမိတို့ဆက်လက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုများမှ တစ်ဆင့် ဖြေရှင်းရန် အခက်အခဲများ အား ကျော်လွှားရမည်ဖြစ်သော ကြောင့် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း တင်ပြ ဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာ နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နောက်ခံအကြောင်း အရာများနှင့် ရေးဆွဲမှုလုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ အမျိုးသား အဆင့်ကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားရှိမှု၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင် ရွက်ထားရှိမှု အဆင့်ဆင့်၊ ကချင်

ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည် နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် မဟာ ဗျူဟာနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများအကောင် အထည်ဖော်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံ ရသည့် အခက်အခဲများနှင့် ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ် သည့်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ငန်း များကို ညှိနှိုင်းဖော်ထုတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာစို့

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၂၂ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၆-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၁၅-၂-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီမှ (၁၆-၂-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၁,၁၁၉) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၂၂) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂,၄၇၇,၉၁၆) အား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၁,၆၅၉) ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၃၉၄) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၀,၈၅၉) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ COVID-19 ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၂) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၃,၁၉၂) ဦး ရှိပါသည်။ * ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် “ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (mask and face shield campaign)” ၌ ပါဝင်သော ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို အမြန်ဆုံးထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၂၈၃၂၀၇၀၈	၁၈၃၆၀၀၅၀	၄၉၈၂၅၈
၂။	အိန္ဒိယ	၁၀၉၃၁၄၉၂	၁၀၆၃၇၇၄၃	၁၅၅၈၈၃
၃။	ဘရာဇီး	၉၈၆၆၇၁၀	၈၈၀၅၂၃၉	၂၃၉၈၉၅
၄။	ရုရှား	၄၀၉၉၃၂၃	၃၆၂၄၆၆၃	၈၀၉၇၉
၅။	ဗြိတိန်	၄၀၄၇၈၄၃	၂၁၉၀၄၀၆	၁၁၇၃၉၆
၆။	ပြင်သစ်	၃၄၆၉၅၃၉	၂၄၂၅၂၈	၈၂၂၆
၇။	စပိန်	၃၀၈၆၂၈၆	၂၃၆၀၇၀၉	၆၅၄၄၉
၈။	အီတလီ	၂၇၂၉၂၂၃	၂၂၃၇၂၉၀	၉၃၈၃၅
၉။	တူရကီ	၂၅၉၄၁၂၈	၂၄၈၂၄၃၅	၂၇၅၆၂
၁၀။	ဂျာမနီ	၂၃၄၈၇၄၈	၂၁၄၁၄၀၀	၆၆၁၅၄

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၁၂၃၃၉၅၉	၁၀၃၉၆၇၄	၃၃၅၉၆
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၅၅၂၄၆	၅၁၁၇၉၆	၁၁၅၄
၃။	မလေးရှား	၂၆၉၁၆၅	၂၂၄၀၅၃	၉၈၃
၄။	မြန်မာ	၁၄၁၆၅၉	၁၃၀၈၅၉	၃၁၉၂
၅။	စင်ကာပူ	၅၉၈၁၀	၅၉၆၄၁	၂၉
၆။	ထိုင်း	၂၄၇၈၆	၂၃၅၆၃	၈၂
၇။	ဗီယက်နမ်	၂၃၁၁	၁၅၇၃	၃၅
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၄၇၉	၄၆၉	၀
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၈၄	၁၇၇	၃
၁၀။	လာအို	၄၅	၄၁	၀



တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဒေသခံပြည်သူ လူနာများအား တပ်မတော်ဆေးရုံများ၌ ဆက်လက်လက်ခံကုသ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ များ၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအခက်အခဲများကို တစ်ထောင့် တစ်နေရာမှ အထောက်အကူပြုစေရန်အတွက် မြို့နယ် အသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများနှင့် ယာယီကုသရေး ဆေးရုံများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ပြင်ပမှ ဆရာဝန်များသည် လည်း ၎င်းတို့၏သဘောဆန္ဒအလျောက် ကုသရေးလုပ်ငန်း များတွင် လာရောက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။
ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာ ၁၁၈၁၅ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၂၄၅၆ ဦးကို လွှဲပြောင်းခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများဖြင့် ပြည်သူများကို ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ရန် လိုအပ်သည့်လူနာများအား ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့် လူနာများကို ဆေးရုံတက်ကာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် ပေးခြင်းနှင့် ဆေးရုံတက်လူနာများနှင့် လူနာစောင့်ရှောက် နေထိုင်စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်အတွက် စီမံ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ လာရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် လူနာ

များအနက် အကြီးစား ခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၅၁၁ ဦး၊ အသေးစားခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၂၄၂ ဦး စုစုပေါင်း ၇၅၃ ဦးတို့ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိသည့် လူနာများကိုလည်း ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။ ၎င်းအပြင် ကလေးမီးဖွား ရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသည့် မွေးလူနာများကို တပ်မတော် ဆေးရုံအသီးသီးတွင် တက်ရောက်စေလျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့ အနက် ၃၀၄ ဦးကို ခွဲစိတ်မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ကာ ၄၉၃ ဦးကို သာမန်မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့အထိ အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ် ကလေးငယ် ၇၉၇ ဦးကို မွေးဖွားနိုင်ခဲ့သည်။
တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာအခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက နီးစပ်ရာ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ် ဆေးကုသမှုခံယူနိုင်ကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံ များမှလည်း လွှဲပြောင်းကုသမှုခံယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ယနေ့တွင် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များရှိ နယ်မြေခံ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ ဆေးရုံ လာရောက်ပြသသူများနှင့် ဆေးရုံတက်လူနာများအား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အသီးသီးမှတိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှု ခံယူနေ သော လူနာများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့မှ ဒေသခံပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးဝေလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း သွားလာမှုကန့်သတ် ချက်များကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ စားရေးအဆင်ပြေ စေရန်အတွက် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို အိမ်အရောက် လိုက်လံ ပေးဝေလှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။
ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် သရက်ခြံကျေးရွာ၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ကန်လှစုကျေးရွာ၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၇/၂၅/၂၆)၊ မှော်ဘီမြို့နယ် ပတ်တန်းကျေးရွာ၊ ရိုးကြီးကျေးရွာ၊ ရေပေါသဲကျေးရွာနှင့် မိုးကြိုးပစ်ကျေးရွာတို့ရှိ အိမ်ထောင်စု ၆၀၀၀ တို့အတွက် ဆန်နှင့် ဆီများကို ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူများလက်သို့

အရောက် သွားရောက်ပေးအပ်သည်။
ထို့အတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့ ပြည်ကြီး တံခွန်မြို့နယ် တံခွန်တိုင်ရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ထောင်စု ၅၀၀ တို့အတွက် ဆန်နှင့်ဆီများကို အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်မှတာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူများ၏လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက်ပေးအပ်သည်။
အလားတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ တလိုင်း နွယ်ကုန်းကျေးရွာနှင့် အင်တိုင်းကျေးရွာတို့ရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၀၀ အတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
သတင်းစဉ်



ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် နယ်စပ်ဒေသ မိုင်းယုမြို့

မိုင်းယု ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယုမြို့သည် ယခင်က ဒေသ အခြေအနေများကြောင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ခက်ခဲသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ နိုင်ငံတော်မှ လမ်း၊ တံတားများနှင့် ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်ပေးလာခဲ့၍ မိုင်းယုမြို့သည် ယခုအခါ နယ်စပ် မြို့ဖြစ်သော်လည်း ခေတ်နှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာကာ ရှမ်းအရှေ့ဖျားက ထင်ပေါ်လာခဲ့သည့် မြို့ငယ်လေးတစ်မြို့ ဖြစ်လာခဲ့သည်။



တာချီလိတ်-ကျိုင်းတုံမှတစ်ဆင့် မြန်မာပြည်တွင်းအထိ တိုက်ရိုက်ပြေးဆွဲသွားလာနေလျက်ရှိပြီး ခရီးသည်အနည်း အများပေါ်မူတည်၍ ပုံမှန်ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိသော်လည်း ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေများကြောင့် ရွှေ့ဒေါင်း၊ ရွှေ့အိုးရတနာနှင့် ရွှေ့ခိုင်းယောင်း ယာဉ်လိုင်း တို့သာ ပြေးဆွဲနေလျက်ရှိသောကြောင့် ဒေသခံများ၊ ခရီးသွား ပြည်သူများအတွက် ခရီးသွားလာမှုမှာ အဆင်ပြေလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မိုင်းယု-မိုင်းယောင်းကားလမ်းမ အရှည်သည် ၁၈ မိုင်ရှိပြီး ယခင်က မြေသားလမ်းဖြစ်၍ မိုးတွင်းအခါ လမ်းများ ပျက်စီးပြီး အများပြည်သူများ သွားလာရာတွင် ခက်ခဲခဲခဲ သွားခဲ့ရသော်လည်း ယခုအခါ နိုင်ငံတော်မှ တံတားများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ စက်ယန္တရားများဖြင့် လမ်းများ ချဲ့ထွင်၍ ကတ္တရာလမ်းများခင်းခြင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား ထပ်မံပြုပြင်တည်ဆောက်ပေးခြင်းတို့ကြောင့် မိုင်းယုမြို့မှ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ပြည်သူများပါမက ကုန် ရှမ်းအရှေ့နယ်စပ်ဒေသ မိုင်းယုမြို့မှ မြန်မာပြည်တွင်းသို့ လည်းကောင်း၊ မြန်မာပြည်တွင်းမှ မိုင်းယုမြို့သို့လည်းကောင်း ရာသီမရွေး၊ အချိန်ကုန်၊ ငွေကုန်သက်သာစွာဖြင့် မော်တော် ယာဉ်များ တိုက်ရိုက်သွားလာနိုင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မိုင်းယု-မိုင်းယောင်းသို့ နေ့ချင်း အသွားအပြန်ပြုလုပ် နိုင်ပြီဖြစ်၍ လိုင်းကားများမှာ မိုင်းယုမှ မြန်မာပြည်တွင်းသို့ ရာသီမရွေး တိုက်ရိုက်တိုးချဲ့ပြေးဆွဲနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မိုင်းယုမြို့မှ မိုင်းယောင်းမြို့သို့ ကတ္တရာလမ်းသစ် သည် ရာနန်းပြည့်နီးပါး ပြီးစီးသွားသဖြင့် ရွှေမိုင်းယောင်း၊ ရွှေအိုးရတနာ၊ ရွှေဒေါင်းလိုင်းကားများနှင့် အခြားအိမ်စီး ကားငယ်များမှာလည်း မိုင်းယု-မိုင်းယောင်း-မိုင်းဖြတ်-

မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေ များကြောင့် ကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီးလျှင် ယာဉ်မောင်းတစ်ဦး သာ မိုင်းယု-ကျိုင်းတုံ ယာဉ်တစ်စီးနှင့် အထူးဒေသ(၄) ကျိန်းယဲန်းဘက်ကမ်းသို့ ဖြတ်သန်းပို့ဆောင်မောင်းနှင်ခွင့် ပြုထားပြီး အိမ်စီးကား၊ ဆိုင်ကယ်နှင့် လူများကို ဖြတ်သန်း ခွင့် ယာယီပိတ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

တည်ဆောက်ခဲ့

မိုင်းယုမြို့သည် ရှေးယခင်က ဒေသအခြေအနေများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိသော်လည်း ယခုအခါ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလဆန်းပိုင်းက တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ အပြန် အလှန်စီးပွားကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု လျင်မြန်လွယ်ကူစေရန် အတွက် နယ်စပ်ဒေသ မိုင်းယု-ကျိုင်းတုံတံတားကြီးကို

တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါတံတားမှ ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများနှင့် အခြား ကျိုင်းတုံ၊ မိုင်းဖြတ်၊ မိုင်းယောင်းနှင့် မိုင်းယုဒေသတို့မှ ထွက်ရှိသော ရာသီပေါ်သီးနှံများဖြစ်ကြသည့် အစေ့ထုတ် ပြောင်း၊ ပဲမျိုးစုံ၊ နှမ်း၊ မြေပဲ၊ ရေတံ၊ လက်ဖက်၊ အုန်းသီး၊ ငှက်ပျော၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံများ၊ အခြား ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို ယင်းတံတားကိုဖြတ်၍ မိုင်းယုမြို့ တစ်ဖက်ကမ်းမှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ရောင်းချခြင်းဖြစ် သည်။ တရုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကိုလည်း ပြန်လည်ဝယ်ယူကြ ခြင်းဖြင့် မိုင်းယုမြို့ ဒေသခံများမှာ ယင်းတံတားအား အဓိပြု အားထားကာ ရှေ့အနာဂတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ကို မျှော်လင့်လျက် စီးပွားရေးဆိုင်ရာများ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ခြင်း တို့ကြောင့် မိုင်းယုမြို့သည် အပြန်အလှန် ကူးသန်းသွားလာ နေသော ကုန်သည်တို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက် အဓိက အရေးပါပြီး နယ်စပ်ထွက်ပေါက် သွင်းကုန်၊ ပို့ကုန်များ တင်ပို့ရာတွင် ပြည်သူ့အကျိုးပြုသော တံတားအဖြစ် ထင်ပေါ်လာခဲ့သည်။

မိုင်းယုမြို့သည်လမ်း၊ တံတား၊ ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ကောင်းမွန်လာပြီး လိုင်းကားများ မြန်မာပြည်တွင်းမှ လည်း တိုက်ရိုက်ပြေးဆွဲလာ၍ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ အတွက် ခရီးသွားလာမှု အဆင်ပြေလွယ်ကူလာ၍ သော်လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တို့၏ သွင်းကုန်၊ ပို့ကုန်များ တင်ပို့ရောင်းချပေးယူလာနိုင်၍သော် လည်းကောင်း အများပြည်သူများ အားထားစရာ နယ်စပ် ဒေသမြို့တစ်မြို့ ဖြစ်လာခဲ့သောကြောင့် ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် နယ်စပ်ဒေသ မိုင်းယုမြို့ဟုပင် တင်စားခေါ်ဝေါ်လိုက်ရပါမည်။

ကိုကိုနိုင်(မိုင်းယု)

ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ စပျစ်သီးစမ်းသပ်စိုက်ပျိုးမှု အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း

ညောင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် လက်ပံခြေပေါ်အုပ်စုနှင့် သစ်ထောင့် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာများတွင် စပျစ်သီးစမ်းသပ်စိုက်ပျိုးကြရာ အသီး သီးနှုန်း ကောင်းမွန်ခြင်းကြောင့် ဆွတ်ခူးရောင်းချချိန် ဈေးနှုန်း၊ ဈေးကွက် ကောင်းမွန်ရန် မျှော်လင့်နေကြောင်း သစ်ထောင့်တောင်ကျေးရွာ စပျစ်သီး စိုက်ပျိုးသည့် ဦးရန်နိုင်ထွန်းထံမှ သိရသည်။

စပျစ်သီးသည် မြန်မာမျိုးရင်းစပျစ်မရှိဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံမျိုးရင်းများသာ ရှိပြီး စပျစ်မျိုးပေါင်း ၄၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ရေရှိသည့်ဒေသတိုင်း စပျစ်သီး စိုက်ပျိုး ၍ရကြောင်း သိရသည်။ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးသည့်ဒေသများတွင် ရာသီဥတုဒဏ် ခံနိုင်သည့် အကြမ်းခံစပျစ်မျိုးများကိုသာ ဦးစားပေးစိုက်ပျိုးရန် မျိုးရွေးချယ် ပေးကြောင်း၊ စပျစ်စိုက်ပျိုးမှုကျွမ်းကျင်လာလျှင် ဈေးနှုန်းကောင်းမွန်သည့် မျိုးများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုးရေးနည်းများ မျှဝေပေးကြောင်း စပျစ်

လက်တွေ့စိုက်ပျိုးနည်း မျှဝေပေးသည့် ရမည်းသင်းမြို့မှ ကိုမင်းဆက်ပိုင်က ပြောသည်။

စပျစ်သီးပင်သည် နှစ်ရှည်သီးနှံပင်ဖြစ်ကာ နှစ်၂၀ မှ နှစ် ၃၀ ထိ သက်တမ်း ရှည်ကြာပြီး တစ်သီးသီးပြီးတိုင်း စပျစ်ကိုင်း စပျစ်ရွယ်များဖြတ်ပြီး ရောင်းချရ ကြောင်း၊ လေးလတစ်ကြိမ် အသီးဆွတ်ခူးရကြောင်း သိရသည်။ တစ်နေရာနှင့် တစ်နေရာ၊ တစ်မြို့နှင့်တစ်မြို့ စပျစ်သီးမျိုးအလိုက် ဈေးနှုန်းကွာခြား ကြောင်း၊ လက်ပံခြေပေါ်အုပ်စုရှိ ကျေးရွာများနှင့် သစ်ထောင့်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာများတွင် Black Queen (BQ) စပျစ်မျိုးနှင့် အီတလီနီပါတ်(၃)မျိုး နှစ်မျိုး စတင်စိုက်ပျိုးကြကာ စတင်စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးသည့်နှစ်မှာပင် အသီးသီးနှုန်း ကောင်းပြီး အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေခြင်းကြောင့် ဈေးကွက်၊ ဈေးနှုန်းကောင်း ရန်သာမျှော်လင့်နေကြကြောင်း သိရသည်။



ဝတီ

မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးနှိုးဆော်ချက်

အိမ်တိုင်းအိမ်တိုင်းက မီးကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ အောက်ပါ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံထားသည်-

- (၁) မိမိနေအိမ်ခြံဝင်းကို သန့်ရှင်းသပ်ရပ်စွာထားပါ။
- (၂) မီးလောင်လွယ်သော အရာဝတ္ထုများကို သေချာစွာထုပ်ပိုးသိမ်းဆည်းခြင်း၊ အသုံးမပြုလိုလျှင် စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
- (၃) အမှိုက်မီးရှို့လိုလျှင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့သို့ ကြိုတင်အကြောင်းကြား၍ ခွင့်ပြုမှသာ ဆောင်ရွက်ပါ။
- (၄) ထင်းမီးဖိုအသုံးပြုလျှင် လုံခြုံစွာကာရံခြင်း၊ ကျင်းတူး၍ အသုံးပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
- (၅) ဓာတ်ငွေ့ မီးဖြင့် အသုံးပြုချက်ပြုတ်လျှင် အသုံးမပြုမီ နားလည်တတ်ကျွမ်းသူများဖြင့် သေချာစွာစစ်ဆေးပါ။
- (၆) လျှပ်စစ်မီးကို အသုံးပြုချက်ပြုတ်လျှင် ဝန်အားမျှတသည့် ပိုင်ယာကြိုးများကို အသုံးပြုခြင်း၊ လျှပ်စီး ပတ်လမ်းကို အလိုအလျောက်ဖြတ်တောက်ပေးသော ပစ္စည်းကိရိယာများကို အသုံးပြုခြင်း၊ ဝန်အားမနိုင် လျှင် လျှပ်စီးပတ်လမ်းကို ဖြတ်တောက်ပေးသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားရှိခြင်းများကို နားလည် တတ်ကျွမ်းသော ပညာရှင်များ၏ အကူအညီရယူဆောင်ရွက်ပါ။
- (၇) နေအိမ်တွင် အသုံးပြုထားရှိသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို နှစ်စဉ်စစ်ဆေးပြီး အသုံးပြုရန် မသင့်လျော်သော ဟောင်းနွမ်းခြင်း၊ ပေါက်ပြဲခြင်း၊ ဝန်အားမမျှခြင်း စသည့်အန္တရာယ်ရှိသည့် အစိတ်အပိုင်းများကို အစားထိုး လဲလှယ်ပါ။
- (၈) နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း လောင်စာဆီ၊ စားသုံးဆီ၊ စက်သုံးဆီ၊ အမွှေးဆီ စသည့်မီးလောင်လွယ်သော ဆီအမျိုးမျိုးကို သိုလှောင်ထားရှိခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းများ မပြုပါနှင့်။
- (၉) မီးခြစ်အစရှိသော မီးဖြစ်စေသော ပစ္စည်းများကို ကလေးသူငယ်များ လက်လှမ်းမမီသောနေရာ၊ အပူဒဏ် မခံစားရသောနေရာများတွင် သေချာစွာသိမ်းဆည်းထားရှိပါ။
- (၁၀) ကလေးငယ်များကို မီးဖြစ်ပေါ်စေသောပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် မီးလောင်လွယ်သောပစ္စည်းများနှင့် အသုံးပြု ချက်ပြုတ်စေခြင်း၊ ဆေးလိပ်၊ ခြင်ဆေးခွေနှင့် အမွှေးတိုင်အစရှိသော ပစ္စည်းများအား မီးညှိစေခြင်း၊ ဆော့ကစားခြင်းများ မပြုပါစေနှင့်။
- (၁၁) ဆေးလိပ်ကို မီးငြိမ်းသည့်ဟု သေချာမှသာ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။

- (၁၂) အိပ်ရာ၊ အဝတ်တန်း၊ အဝတ်ပုံနှင့် လောင်စာဆီများအနီးတွင် ခြင်ဆေးခွေထွန်းညှိထားခြင်း၊ ဖယောင်းတိုင် မီးထွန်းခြင်း၊ အမွှေးတိုင်ထွန်းညှိထားခြင်းများ မပြုပါနှင့်။
- (၁၃) ဘုရားရှိခိုးအပြီး လူစောင့်မထားရှိဘဲ မီးပူဇော်ထားရှိခြင်း၊ အမွှေးတိုင်ထွန်းညှိပူဇော်ထားရှိခြင်းများ မပြုပါနှင့်။
- (၁၄) ထမင်းဟင်းချက်ပြုတ်ခြင်း၊ မီးပူတိုက်ခြင်း၊ အမှိုက်မီးရှို့ခြင်းနှင့် မီးနှင့်ပတ်သက်သော သို့မဟုတ် မီးလောင် နိုင်သော ပစ္စည်းများကို ကိုင်တွယ်အသုံးပြုပြီးတိုင်း သေချာစွာစစ်ဆေးဖြတ်သိမ်းခြင်း၊ ငြိမ်းသတ်ခြင်း၊ လူစောင့်ထားရှိခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
- (၁၅) အကြောင်းကိစ္စ တစ်စုံတစ်ရာကြောင့် နေအိမ်မှထွက်ခွာလိုလျှင် မထွက်ခွာမီ မီးလောင်နိုင်သော ကိစ္စပစ္စည်းများ သေချာစွာစစ်ဆေးပြီး မီးမလောင်နိုင်ဟု သေချာမှသာ နေအိမ်မှထွက်ခွာပါ။
- (၁၆) လူမနေသော အဆောက်အအုံ၊ ဂိုဒေါင်များကို ညစောင့်ထားရှိပါ။
- (၁၇) နေအိမ်များတွင် မီးချိတ်၊ မီးကပ်၊ လှေကား၊ ရေနှင့် သဲအစရှိသော မီးငြိမ်းသတ်ရေးကိရိယာများ စုံလင်စွာ ထားရှိပါ။ ငွေကြေးတတ်နိုင်ပါက မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိပါ။ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံဖြစ်ပါက အထပ်တိုင်း တွင် မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိပါ။
- (၁၈) မီးငြိမ်းသတ်ရေးကိရိယာများကို အသုံးပြုတတ်စေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပါ။ နေအိမ်ရှိလူတိုင်း အသုံးပြု တတ်အောင်လည်း သင်ကြား၍ အခါအားလျော်စွာ လေ့ကျင့်ပါ။
- (၁၉) မီးချိတ်၊ မီးကပ်၊ လှေကား၊ ရေနှင့် သဲများထားရှိရာတွင် မီးချိတ်သည် အရွယ်ရောက်ပြီး လူငယ်တစ်ဦး ခိုစီးနိုင်လောက်အောင် ခိုင်ခံ့ရမည်။ မီးကပ်သည် လွှဲယမ်းခံနိုင်လောက်အောင် တောင့်တင်းရမည်။ လှေကား သည် အရွယ်ရောက်ပြီးလူငယ်တစ်ဦး သယ်ယူနိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး လူကြီးနှစ်ဦးအတက်ခံနိုင်သည့်အထိ ပေါ့ပါးခိုင်ခံ့ရမည်။ ရေနှင့်သဲကို အရွယ်ရောက်ပြီးလူငယ်တစ်ဦး သယ်ယူပတ်ဖျန်းစေနိုင်သော ပုံးဖြင့် ဖြစ်စေ အများအပြားထားရှိပါက အလွယ်တကူ သယ်ယူပတ်ဖျန်းနိုင်စေရန် မီးသတ်ရေပုံးထားရှိဆောင်ရွက် ရပါမည်။
- (၂၀) မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သောညွှန်ကြားချက်များ၊ စည်းကမ်းများ၊ တားမြစ် ချက်များကို တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ပါ။

အာဖရိကလူမျိုး အမျိုးသမီးအား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ အကြီးအကဲအဖြစ် ခန့်အပ်

ဂျီနီဗာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
 ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် နိုင်ငံရေးရိုးယားနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဟောင်း ငိုဇီးအိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာအား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သစ်အဖြစ်ခန့်အပ်ရန် ယမန်နေ့က သဘောတူခဲ့ကြကြောင်း ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် အဖွဲ့၏ အထွေထွေကောင်စီ အထူးအစည်းအဝေးတစ်ရပ်တွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ဝါရင့်ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ငိုဇီးအိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာအား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သစ်အဖြစ် တရားဝင်ခန့်အပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒေါက်တာ အိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာသည်

ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့အား ဦးဆောင်မည့် ပထမဦးဆုံး အာဖရိကလူမျိုး အမျိုးသမီးတစ်ဦး ဖြစ်လာတော့မည်ဖြစ်ပြီး လာမည့်မတ် ၁ ရက်မှ စ၍ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ ၎င်း၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ထမ်းဆောင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အသက် ၆၆ နှစ်အရွယ် အိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာသည် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်၊ စီးပွားရေးပညာရှင်နှင့် နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ပညာရှင်တစ်ဦးဖြစ်သလို နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံဖြင့် ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်းရှိ ဌာနအသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လာခဲ့သူတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။

အိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာသည် နိုင်ငံရေးရိုးယား နိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးအဖြစ် သက်တမ်းနှစ်ကြိမ်ဆက်တိုက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သလို

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတာဝန်ကိုလည်း ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းလည်ပတ်ရေး ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး တာဝန်အပါအဝင် နှစ်ပေါင်း ၂၅ နှစ်ကြာ ကမ္ဘာ့ဘဏ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ အထွေထွေကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေးဗစ်ဝေါကာက အိုကွန်ဂျီအိုင်ဝီလာအား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သစ်အဖြစ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် သဘောတူဆုံးဖြတ်မှုအပေါ် အလွန်ပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းသာမိပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်သည် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့အတွက် အလွန်အရေးကြီးသောကာလဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ



အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃ ဒသမ ၇၆ သန်းနီးပါးရှိလာ

အခပ်အဘာဘာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
 အာဖရိကတိုက်၌ ယနေ့အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၃ ဒသမ ၇၆ သန်းနီးပါးရှိလာကြောင်း အာဖရိက ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ယနေ့မှန်းလွဲပိုင်းအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၉၈၉၁၅ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် အာဖရိကတိုက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်သက်သာလာပြီးနောက် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၃၃၀၃၂၈ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်းလည်း အာဖရိက ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားခဲ့သည်။

အာဖရိကတိုက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု

အများဆုံးမှာ အာဖရိကတောင်ပိုင်းဖြစ်ပြီး ကူးစက်သေဆုံးမှုအများဆုံးနိုင်ငံများမှာ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ တူနီးရှားနိုင်ငံ၊ အီဂျစ်နိုင်ငံနှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံတို့ဖြစ်ပြီး တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၅၉၀၉ ဦး၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၇၈၅၉၅ ဦး၊ တူနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၂၃၅၄၉ ဦး၊ အီဂျစ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၄၄၂၆ ဦးနှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၇၈၂၅ ဦး အသီးသီးရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါနိုင်ငံများအနက် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၄၈၀၉၄ ဦးရှိခဲ့ကြောင်း အာဖရိက ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၌ သင်္ဘောနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် ၆၀ သေဆုံးပြီး ၂၄၀ ပျောက်ဆုံး

ကင်ရှာဆာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
 လူ ၇၀၀ ကျော် တင်ဆောင်လာသော သင်္ဘောတစ်စင်း ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံတွင် နှစ်မြုပ်ခဲ့ရာ လူ ၆၀ ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ရေးရာဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

“အလောင်း ၆၀ တွေရှိခဲ့ပြီး လူ ၃၀၀ ကို ကယ်ဆယ်ခဲ့ပါတယ်”ဟု လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုရေးရာဝန်ကြီး စတီဗီကာရီက တွစ်တာလူမှုကွန်ရက်၌ ရေးသားခဲ့သည်။ “သေဆုံးသူတွေရဲ့ မိသားစုတွေအတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်ရပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနယ်ပယ်က တာဝန်ရှိသူတွေအားလုံးကို ဒဏ်ခတ်အရေးယူမှုတွေ ပြုလုပ်ဖို့ တောင်းဆိုပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။ ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၏မြို့တော် ကင်ရှာဆာမြို့မှ ကီလိုမီတာ အနည်းငယ်အကွာ မိုင်ဒွမ်ဘီပြည်နယ် လွန်ဂိုလာအီကိုတီ

ကျေးရွာအနီး ယမန်နေ့အစောပိုင်းက အဆိုပါဖြစ်ရပ် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သင်္ဘောပေါ်၌ သတ်မှတ်အရေအတွက်ထက်ပို၍ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်တင်ဆောင်ခြင်းအပြင် ညပိုင်းရေကြောင်း မောင်းနှင်မှုကြောင့် နှစ်မြုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပျောက်ဆုံးနေသူ ၂၄၀ ၏ အခြေအနေကို မသိရသေးဟု ၎င်းက ဆိုသည်။ နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာလမ်း အနည်းငယ်သာရှိပြီး ရေယာဉ်များက သတ်မှတ်ချက်ထက်ပို၍ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်တင်ဆောင်လေ့ရှိရာ ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၌ လူအသေအပျောက်ရှိသော စက်လှေတစ်စီးမှောက်မှ နှစ်မြုပ်မှုဖြစ်စဉ်များ မကြာခဏ ဖြစ်ပွားလေ့ရှိသည်။

ပြည်သူ့အများစုအတွက် ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော သင်္ဘောနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် ယင်း၏ မြစ်လက်တက်များက တစ်ခုတည်းသော ခရီးဝေးသွားလာရေးနည်းလမ်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား-စီဂျီတီအင်န်၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



မလေးရှားနိုင်ငံက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ချက်များကို တိုးမြှင့်ချမှတ်မည်

ကာလာလမ်ပူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
 မလေးရှားနိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများကို ထိန်းချုပ်ရန် ဒေသအများအပြားတွင် ချမှတ်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ချက်များကို မတ် ၄ ရက်အထိ တိုးမြှင့်ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားအစိုးရက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ချက်များ တိုးမြှင့်မှုကို ဆီလန်ဂေါပြည်နယ်၊ ဂျီဟောပြည်နယ်၊ ပီနန်ပြည်နယ်နှင့် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ မြို့တော်ကာလာလမ်ပူတို့တွင် ချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ချက်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး အစ္စမေးလ်ယာယာကော့ဘ်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံ၏ အခြားသောဒေသများတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ချက်များကို အခြေအနေပေါ်မူတည်၍ ဆက်လက်ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်တာကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၀ ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၂၆၉၁၆၅ ဦးအထိရှိလာခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ပထမအသုတ် မကြာမီရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ် ယာဆင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အီရန်နိုင်ငံ၌ ဗီစီပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တစ်မျိုး ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိ

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
 အီရန်နိုင်ငံတွင် ဗီစီပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တစ်မျိုး ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့တွင် သတိပေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ခုနစ်ဦးအား ကွမ်ပင်ပြည်နယ်တွင် တွေ့ရှိရပြီး အဆိုပါဗိုင်းရပ်စ်အား ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် နည်းလမ်းများချမှတ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနမှ အကြီးအကဲ ကီနော့စ်ဂျာဟန်ပီက ပြောကြားသည်။

ဗီစီပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်အမျိုးအစားသည် ပျံ့နှံ့ပိုင်းတွင် မြန်ဆန်သည့်အတွက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ခပ်ခာခာနေထိုင်ရေး၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာများတွင် နှာခေါင်းစည်းများဝတ်ဆင်ရေးနှင့် လူစုလူဝေးပြုလုပ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ကြရန် ကီနော့စ်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိပြည်နယ်များတွင် ကူးစက်မှုပြင်းထန်သည့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အမျိုးအစားများ ပြန်လည်ပျံ့နှံ့လာသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ အီရန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၅၃၄၀၃၄ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ယင်းရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၉၁၀၇ ဦးရှိကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆီမာဆာဒက်လာရီက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အီရန်နိုင်ငံတွင် ဗီစီပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တစ်မျိုး ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့တွင် သတိပေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ခုနစ်ဦးအား ကွမ်ပင်ပြည်နယ်တွင် တွေ့ရှိရပြီး အဆိုပါဗိုင်းရပ်စ်အား ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် နည်းလမ်းများချမှတ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနမှ အကြီးအကဲ ကီနော့စ်ဂျာဟန်ပီက ပြောကြားသည်။

ဗီစီပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်အမျိုးအစားသည် ပျံ့နှံ့ပိုင်းတွင် မြန်ဆန်သည့်အတွက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ခပ်ခာခာနေထိုင်ရေး၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာများတွင် နှာခေါင်းစည်းများဝတ်ဆင်ရေးနှင့် လူစုလူဝေးပြုလုပ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ကြရန် ကီနော့စ်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိပြည်နယ်များတွင် ကူးစက်မှုပြင်းထန်သည့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အမျိုးအစားများ ပြန်လည်ပျံ့နှံ့လာသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ အီရန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၅၃၄၀၃၄ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ယင်းရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၉၁၀၇ ဦးရှိကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆီမာဆာဒက်လာရီက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

လန်ဒန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်ကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ် ဂျွန်ဆင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအစောပိုင်းက စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အသက် ၇၀ နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးပထမဆုံးထိုးနှံပေးခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အသက် ၆၅ နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူများ အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးရန်လည်း စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင် က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီလအစောပိုင်းက နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ ၆၀၀၀၀ ကျော်အထိရှိ ခဲ့ကာ လက်ရှိတွင် ဗီဇပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ဖြစ်ပွားမှုလည်း တွေ့ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ထို့ကြောင့် ဗီဇပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်၏ မူလဇစ်မြစ်ကို စုံစမ်း စစ်ဆေးရန်အတွက် အချက်အလက်အများအပြား လိုအပ် မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီလ လယ်ပိုင်းမှစတင်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ အရေအတွက် လျော့ကျမှုရှိခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ခရီးသည်တင်ဘတ်စ်ကား တိမ်းမှောက် ခရီးသည် ၃၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ယနေ့စောစောပိုင်းက အိန္ဒိယနိုင်ငံအလယ်ပိုင်း မာဒရာ ပရာဒေရှ်ပြည်နယ် ဆတ်နာကျေးရွာအနီးတွင် ခရီးသည် ၅၀ ကျော် တင်ဆောင်လာသည့် ဘတ်စ်ကားတစ်စီး တူးမြောင်းထဲထိုးကျခဲ့ရာ ခရီးသည် ၃၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့က အေအက်ပီပီ သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။

အသက်ဘေးမှ လွတ်မြောက် အဆိုပါ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုတွင် ယာဉ်မောင်း အပါအဝင် ခရီးသည်ခုနစ်ဦးမှာ အသက်ဘေးမှ လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာပီပီယာများ၏ ဖော်ပြ ချက်အရ သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ သေဆုံးသူခရီးသည် ၃၇ ဦးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိပြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းကို ဆက်လက် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူး ဒါရမ်စီးယားဆင်းက ပြောကြားသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ လက်ရှိအချိန်အထိ အသေးစိတ်မသိရသေးသော်လည်း ကနဦး စုံစမ်းစစ်ဆေး

ချက်အရ ဘတ်စ်ကားအရှိန်မထိန်းနိုင်မှုကြောင့် ယခုကဲ့သို့ တိမ်းမှောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်အဖွဲ့သည် ဘတ်စ်ကားတိမ်းမှောက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန် တာဝန်ရှိသူများ အား ညွှန်ကြားထားသည်။

ရေးသားဖော်ပြ

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်ရုံးက ဘတ်စ်ကားတိမ်းမှောက်မှုတွင် သေဆုံးသွားသည့် ခရီးသည် များ၏ မိသားစုများသည် နှစ်နာကြေးအဖြစ် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၇၅၀ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ် တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်က အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ယာဉ်မတော်တဆမှု ငါးသိန်းနီးပါးဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၅၀၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ ပြီး ယာဉ်မတော်တဆမှုကြောင့် နေ့စဉ်လူ ၄၁၀ နှုန်း သို့မဟုတ် တစ်နာရီလျှင် ၁၇ ဦးနှုန်းဖြင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အစိုးရက ထုတ်ပြန်သည့် တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

ကိုးကား - အေအက်ပီပီ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ပြည်သူ ၂၃ သန်းအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထပ်မံရရှိမည်ဟု တောင်ကိုရီးယားဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား

ဆိုးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

တောင်ကိုရီးယားအစိုးရသည် အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ များဖြစ်သည့် Novavax နှင့် Pfizer ကုမ္ပဏီတို့နှင့် သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူ ၂၃ သန်းအတွက် နောက်ထပ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ဝန်ကြီးချုပ် ချိုဆေးဂျွန်က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် အမေရိကန်ဆေးဝါး ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Novavax ကုမ္ပဏီမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေသန်း ၂၀ နှင့် Pfizer ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ မှ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သုံးသန်းခန့် အသီးသီး ထပ်မံရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ချိုက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တုံ့ပြန်ရေးအေဂျင်စီ၏ အစည်းအဝေးတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် AstraZeneca ကုမ္ပဏီ နှင့် Pfizer ကုမ္ပဏီမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ၁၀ သန်းစီ၊ အမေရိကန် Moderna ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ မှ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေသန်း ၂၀၊ Johnson & Johnson ပိုင် Janssen ဆေးဝါးကုမ္ပဏီမှ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ခြောက်သန်းနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ဦးဆောင် သော COVAX အစီအစဉ်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ၁၀ သန်းတို့ အပါအဝင် ပြည်သူ ၅၆ သန်းအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Novavax နှင့် သဘောတူ စာချုပ်သည် အရေးကြီးကြောင်း၊ အကြောင်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉

ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ရေးနည်းပညာများအား တောင်ကို ရီးယားနိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းအားဖြင့် အမေရိကန် ဆေးဝါးကုမ္ပဏီမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ စက်ရုံများတွင် ထုတ်လုပ်တော့မည် ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းဖြစ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အရှိန်မြှင့်ထုတ်လုပ်မှုနယ်ပယ်၌ အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍ မှ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ချိုက မှတ်ချက် ပြုလိုက်သည်။

Novavax ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ တတိယအကြီးမားဆုံးဆေးဝါး ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် SK Bioscience ကုမ္ပဏီတွင် ထုတ်လုပ် မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအတွင်း ဖြန့်ဖြူးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယား သမ္မတမြန်ဂျေအင်းသည် ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာလထက် နောက်မကျစေဘဲ နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၅၂ သန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေး ရန် ကတိကဝတ်ပြုခဲ့သည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ ၄၅၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ ခြင်းကြောင့် လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၈၄၂၅၅ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။ တောင်ကို ရီးယားနိုင်ငံတွင် တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ ၄၀၀ နှင့် အထက်ရှိလာခဲ့သည်မှာ လေးရက် ဆက်တိုက်ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ ၇၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဗန်ကောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူ ၇၂ ဦးကို ယနေ့ထပ်မံတွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ရသူပေါင်း ၂၄၇၈၆ ဦးရှိလာကြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။ ၎င်းတို့အနက် ၂၁၂၆ ဦးမှာ ပြည်တွင်းတွင် ရောဂါကူးစက်ရသူများဖြစ်ပြီး ၂၆၅၀ မှာ ပြည်ပမှ ကူးစက်လာသူများဖြစ်သည်။

ယနေ့ ရောဂါကူးစက်ရသူ ၇၂ ဦးတွင် ၆၉ ဦးမှာ ပြည်တွင်းကူးစက်မှုများဖြစ်ပြီး သုံးဦး မှာ ပြည်ပမှကူးစက်လာသူများဖြစ်ကြောင်း ၎င်းစင်တာ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တာဝီစင် ဗီဆာ

နူရှိသင်က ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက် မှာ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ ၅၂ ဦးသာရှိသည်ဟု တာဝီစင်က ပြောကြားသည်။

တန်ဖန်းနီးယားနိုင်ငံမှ ပြန်လာသော အသက် ၄၁ နှစ်အရွယ်ရှိ ထိုင်းနိုင်ငံသားတစ်ဦးတွင် ဗီဇပြောင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် နိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ဆိုင်ရာ သီးခြားစောင့်ကြည့်သည့် အချိန်ကာလကို မူလသတ်မှတ်ထားသော ၁၄ ရက် မှ ၂၁ ရက်သို့ ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ရန် စီစဉ်နေကြောင်း ၎င်းစင်တာက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



ဩစတြေးလျနိုင်ငံက AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အသုံးပြုရန် အတည်ပြု

ကင်ဘာရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် ဗြိတိန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Astra-Zeneca နှင့် အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်တို့ ပူးပေါင်းထုတ်လုပ်သည့် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အသုံးပြုရန် ယနေ့တွင် အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးသည် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားများ၏ အသက်ဘေးအန္တရာယ်ကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် စကော့မော့ရစ်ဆင်က ပြောကြားသည်။
ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ကုထုံးကုန်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က အသက် ၁၈ နှစ်အထက်ရှိသူများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အဆိုပါကာကွယ်ဆေးအား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရက်တွင် အတည်ပြုပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် ယခင်က အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Pfizer နှင့် ဂျာမနီဆေးဝါးကုမ္ပဏီ BioNTech တို့ ပူးပေါင်းထုတ်လုပ်သည့် Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို နိုင်ငံအတွင်း အသုံးပြုရန် အတည်ပြုခဲ့ပြီး ယခု AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးသည် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အသုံးပြုရန် အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ဩစတြေးလျအစိုးရသည် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၅၃ ဒသမ ၈ သန်းကို ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအား အရေးပေါ်သုံးစွဲရန် အတည်ပြု

ဂျီနီဗာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့သည် ဗြိတိန်-ဆွီဒင်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီနှင့် အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်ထုတ် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး မူကွဲနှစ်မျိုးကို အရေးပေါ်သုံးစွဲရန် ယမန်နေ့က အတည်ပြုလိုက်ပြီး COVAX အစီအစဉ်မှတစ်ဆင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းသို့ ဖြန့်ဖြူးရန်ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း သိရသည်။
ထိုရောက်မှုရှိ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးမူကွဲနှစ်မျိုးကို တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် AstraZeneca-SKBio ဆေးဝါးကုမ္ပဏီနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် Serum အင်စတီကျုတို့က ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအတွက် ၆၃ ဒသမ ၀၉ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ထိရောက်မှုရှိသည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးသည် လွယ်လင့်တကူသိုလှောင်နိုင်သည့် ကာကွယ်ဆေးဖြစ်သည့် အတွက် ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် နိုင်ငံများနှင့် ဝင်ငွေအလယ်အလတ်ရှိသည့် နိုင်ငံများအတွက် သုံးစွဲရန် သင့်တော်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
ယခုအခါ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို COVAX အစီအစဉ်မှတစ်ဆင့် အသုံးပြုနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆေးဝါးနှင့် ကျန်းမာရေးထုတ်ကုန်များ ရရှိရေး

ဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမာရီယာဂျလာဆီမာအိုက ပြောကြားသည်။ COVAX အစီအစဉ်သည် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ဦးဆောင်သော နိုင်ငံတိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးရရှိရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်သည်။
လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး မရရှိနိုင်သေးသည့် နိုင်ငံများသည် ယခုအခါ ၎င်းတို့၏ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖွယ် အန္တရာယ်များသည့် ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆီမာအိုက ထပ်မံပြောကြားသည်။
“ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ ဦးစားပေးလူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို

ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ဖို့နဲ့ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတွေကို လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ အရှိန်မလျှော့ဘဲ ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်သွားမှာပါ”ဟု ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။
အမေရိကန်နှင့် ဂျာမနီဆေးဝါးကုမ္ပဏီထုတ် Pfizer-BioNTech ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အရေးပေါ်သုံးစွဲရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ယမန်နှစ် ဒီဇင်ဘာလနှောင်းပိုင်းတွင် အတည်ပြုခဲ့ပြီးနောက် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးသည် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က အရေးပေါ်သုံးစွဲရန် အတည်ပြုထားသည့် ဒုတိယမြောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးဖြစ်လာကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ



ချီလီနိုင်ငံ၌ ပြည်သူနှစ်သန်းနီးပါး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်

ဆန်တီယေဂို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ချီလီနိုင်ငံ၌ ပြည်သူနှစ်သန်းနီးပါးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း ချီလီနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။
ချီလီနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်အရ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို ပထမဆုံး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။
လက်ရှိတွင် ချီလီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူစုစုပေါင်းမှာ အသက် ၆၉ နှစ်အထက်ရှိသူ ပြည်သူ ၁၀၇၂၆၇၀ အပါအဝင် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူ ၁၉၂၆၉၁ ဦးအထိရှိလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ချီလီနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်ကျဆင်းလာကြောင်းနှင့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမှု စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ချီလီကျန်းမာရေးဝန်ကြီးအင်းနရစ်ပဲရစ်က ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။
ချီလီနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်တာကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၃၃၃ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၈၃ ဦးရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၇၇၉၅၄၁ ဦးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၉၆၂၄၅ ဦးအထိရှိခဲ့ကြောင်းလည်း ချီလီနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံက နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်သူ ၁၀၉ သန်းနီးပါးအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသွားမည်



လာဂိုစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံအစိုးရသည် နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ဂျီးရီးယားပြည်သူ ၁၀၉ သန်းနီးပါးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း ထိပ်တန်းကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ပထမဆုံးထိုးနှံပေးမည့်စာရင်းတွင် ရှေ့တန်းမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား အဓိကထားထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။
နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၌ ပြည်သူ ၂၀၁ သန်းရှိပြီး အဆိုပါ ပြည်သူများအနက်မှ ၁၀၉ သန်းနီးပါးအား နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည့် အပြင် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် မူ ၎င်းတို့အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိသည့် ဆရာဝန်များ၏ အကြံဉာဏ်ကို ရယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။
နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ပိုင်းတွင် စတင်ဆောင်ရွက်ရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ

- မိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၁၀၉၇၆၃၁၂ ဦး
- သေဆုံးသူ ၂၄၂၀၇၀၅ ဦး
- ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၈၄၃၁၂၅၅ ဦး

အများသုံး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ် အသုံးပြုတဲ့အခါ

#LETSBEATCOVIDTOGETHER

လူထုထပ်တူနေရာတွေကို ဂရုစိုက်ပါ။ ဥပမာ - ဘတ်စ်ကားစီးနင်းတဲ့အခါမျိုးပါ။ ပြည်တွင်းကူးစက်မှုတွေတာလည်း ထပ်ပြည်မြည်း၊ မြင့်မားနေပါတယ်။ လေအေးပေးစက်အသုံးပြုတဲ့ ဘတ်စ်ကားတွေ စီးမယ်ဆိုရင် နှာခေါင်းစည်း၊ Face shield လက်အိတ်တွေ တစ်ကိုလီရည်သုံးတာကွယ်ရေးပစ္စည်းတွေ ထုတ်ဆောင်ဖို့ မမေ့ပါနဲ့။ မိမိချွတ်နာကို လည်း လက်တွေ့နဲ့ ထိပါမို့ အိမ်ပြန်ရောက်တဲ့အခါမှာလည်း လက်ကို သေချာစွာဆေးကြောပေးပါ။

MRTV SCHEDULE Wednesday 17 February 2021

6:00 AM ရတနသုတ် ဖရိုတ်တရားတော်	5:45 PM မြေလတ်ဒေသသို့ (မေဂ်-၁)
7:00 AM BREAKFAST NEWS	6:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း
10:00 AM သတင်းသတ သတင်း	6:25 PM မြန်မာ့စာပေနှင့်မြန်မာ့စာအုပ်တိုက်ပြတိုက်
11:45 AM ဆေးတစ်ဝက် တင်သီတင်ပွဲကိုနဲ့ ကျန်းမာရေး	7:25 PM မြန်မာ့စာပေနှင့်မြန်မာ့စာအုပ်တိုက် ပီနီရတု ဝုဏ်ပြုစာပေစင်
1:30 PM MRTV NATIONAL NEWS	8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း နိုင်ငံတကာသတင်း
3:10 PM Grade-11 ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာလင်္ကာသုံးစွဲမှု (သင်္ချာဘာသာရပ်)	8:50 PM မြန်မာ့စာပေနှင့်မြန်မာ့စာအုပ်တိုက် MRTV များပြန်ပြန်ကွင်း ဝေဖို့ အစဉ်အလာ သတင်းတင်သက်သွယ်
5:15 PM မြန်မာ့စာပေနှင့်မြန်မာ့စာအုပ်တိုက် MRTV များပြန်ပြန်ကွင်း သီဟိုဠ်အစဉ် အတင်းတင်သက်သွယ်	9:20 PM မြန်မာ့စာပေနှင့်မြန်မာ့စာအုပ်တိုက် မိမိချွတ်နာ MRTV အစဉ်အလာ

www.mrtv.gov.mm | www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

တောင်ပေါ်ဒေသဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ တိုးဂိတ်ကောင်တာနှင့် မှန်တံခါးများကို ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူတစ်ဦးက သံတုတ်များ၊ ခဲများဖြင့် ရိုက်နှက်ဖျက်ဆီးထွက်ပြေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီးလမ်းပိုင်း တောင်ပေါ်ဒေသ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတိုးဂိတ် ကောင်တာကို ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူတစ်ဦးက ခဲဖြင့်ပေါက်၊ သံတုတ်ဖြင့်ရိုက်နှက် ဖျက်ဆီးပြီး ထွက်ပြေးသွားခဲ့ သည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ သာစည်မြို့မှ မိတ္ထီလာမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော 7J/— Town Ace အမျိုးအစား နက်ပြာရောင်ယာဉ်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီးလမ်းအတိုင်း မောင်းနှင်လာစဉ် တောင်ပေါ်ဒေသဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ တိုးဂိတ် အရောက်၌ ၎င်းယာဉ်နှင့်အတူ မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်သမားက လမ်းအသုံးပြုခွင့် ပေးချေရာ တွင် တရုတ်ယွမ်ငွေ ၂၀၀ တန်ကို တိုးဂိတ်ဝန်ထမ်း ထံသို့ ပေးအပ်ရာ ဝန်ထမ်းဖြစ်သူက တရုတ်ငွေပေး၍ မရကြောင်း၊ မြန်မာငွေပေးရန် ပြန်လည်ပြောကြား ခဲ့ရာ ဆိုင်ကယ်သမားက မြန်မာငွေနှင့်ရှင်း၍ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပြီး ငါးမိနစ်ခန့်အကြာတွင် ဆိုင်ကယ် သမား ပြန်လည်လှည့်လာကာ ခဲများဖြင့်ပေါက်ခြင်း၊ သံတုတ်ဖြင့် ရိုက်နှက်ခြင်းတို့ကြောင့် တိုးဂိတ် ကောင်တာရှိ မှန်သုံးချပ်ကွဲအက် ပျက်စီးသွားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါဆိုင်ကယ်သမားအား ဖမ်းဆီးရမိရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
သတင်းစဉ်



မောင်တောမြို့နယ် ပန်းတောပြင်အနောက်ရွာ၌ နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်

မောင်တော ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ပန်းတောပြင်အနောက်ရွာ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ မောင်တောမြို့ ပန်းတောပြင်အနောက်ရွာ၌ နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်းအရ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ထွန်းရွှေနိုင် ဦးဆောင်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးလောင်ပြင်သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ဦးတော်မိဆော်ဒိန်၏ နေအိမ်အတွင်းရှိ မီးဖိုမီးကြွင်း မီးကျန်မှတစ်ဆင့် ဘေးရှိ ဖွဲ့အိတ်များကို မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံး ခဲ့ရာ ကျေးရွာနေပြည်သူများက အနီးရှိ ရေတွင်းရေကန်များမှ ရေဖြင့် ဝိုင်းဝန်း ငြှမ်းသတ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့် အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုးသမီး လေးဦး စုစုပေါင်း ရှစ်ဦး နီးစပ်ရာဆွေမျိုးများအိမ်တွင် ယာယီနေထိုင်လျက်ရှိပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန် သေဆုံးမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။
မီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးတော်မိဆော်ဒိန်အား မောင်တောမြို့နယ် မကျည်းချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။
သက်လွင်စိုး(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

ကျိုက်ထို၊ နောင်ချိုနှင့် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျိုက်ထိုမြို့နယ် မရမ်းချောင်းပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် ဇော်သိန်းမြင့် မောင်းနှင်ပြီး စောနေမျိုးစေး လိုက်ပါလာသည့်ယာဉ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ အမိုနီယမ်နိုက်ထရိတ် ကိုလို ၁၅၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊
ထို့အတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နောင်ချို မြို့နယ် သီပေါ-နောင်ချိုကားလမ်း မိုင်တိုင် (၈၀/၄)အနီးတွင် ဇော်ကျော်ဦး မောင်းနှင်ပြီး တင်လင်းထွန်း လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၅၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊
အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် ညပိုင်းတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် တာကမာရွာအနီးတွင် မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူ လူခြောက်ဦးကို စစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်းစဉ် ဝါးခြင်းတောင်းများအားချ၍ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက် သွားကာ ဘိန်းစိမ်း ၈၀ ဒဿ ၀၁ ကီလိုကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူတောင်းကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ဇော်သိန်းမြင့်၊ စောနေမျိုးစေးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် အမိုနီယမ် နိုက်ထရိတ်များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ပဲနွယ်ကုန်းမြို့၌ တရားမဝင်သစ်များ သယ်ဆောင်လာသူ သုံးဦး ဖမ်းဆီးရမိ

ကျောက်တံခါး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ပဲနွယ်ကုန်း-သံပုရာခွဲသွားကားလမ်း ခိုးတန်း ကျေးရွာအနီး၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁ နာရီခန့်က ခြောက်ဘီးယာဉ်နှင့် တရားမဝင်သစ်များ သယ်ဆောင်လာသူသုံးဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။
ပဲနွယ်ကုန်း-သံပုရာခွဲသွားကားလမ်းပေါ်တွင် တရားမဝင်သစ်များ သယ်ဆောင် လာကြောင်း သတင်းအရ ပဲနွယ်ကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်သီဟ၊ နယ်ထိန်း ခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်အောင်ကျော်ဖြိုးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ် ဦးတင်ဝင်းအောင်နှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများက အသိသက်သေများနှင့်အတူ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် သံပုရာခွဲကျေးရွာမှ ပဲနွယ်ကုန်းမြို့သို့ ယာဉ်မောင်း မျိုးသန့်၊ ဦးတင်ငွေ နှင့် ဦးမြင့်မောင်တို့ လိုက်ပါလာသော ခြောက်ဘီးယာဉ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် လယ်ထောင်ခွဲသားဆိုင်ခုံ ၄၆ ချောင်း (၂ ဒဿ ၂၈၆ တန်)ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၄၃၂၀၀ တို့အား တွေ့ရှိ၍ သက်သေများရှေ့၌ သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ပဲနွယ်ကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းက မြင့်မောင်၊ တင်ငွေနှင့် မျိုးသန့်တို့ သုံးဦးအား အမှုဖွင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)



ရုံး/ဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရန် ကြီးကြပ်သူများ/ တာဝန်ကျင့်ထမ်းများအနေဖြင့် အချင်းချင်း သတိပေးပြောကြားရမည့် အချက်များ (အနည်းဆုံး တစ်နေ့ (၃)ကြိမ် ပြောကြားပေးပါရန်)

၁။ နံနက်ခင်း ရုံးသို့ လာရောက်စဉ်နှင့် ရုံးတက်ချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ

- (COVID-19) ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်ထားသော်လည်းအမြင်အာရုံနှင့်နေကောင်းကျန်းမာစွာ ဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာတစ်စုံတစ်ရာ မပြသသူများမှာ (၇၀%)အထက်တွင်ရှိနေသည်။
- (COVID-19)ရောဂါပိုးသည်အသက်ရှူထုတ်ခြင်းဖြင့်အကွာအဝေး(၅)ပေခန့်အထိ၊ ရောင်းဆိုးခြင်းဖြင့် တစ်ထွေနှံ့လျှင်(၃၃)ပေခန့်ဖြင့် (၆)ပေခွဲကျော်အထိ၊ နှာခေါင်းဖြင့် တစ်ထွေနှံ့ လျှင် (၁၆၄)ပေခန့်ဖြင့်(၁၉)ပေခွဲကျော်အထိ ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။
- (COVID-19)ရောဂါပိုးသည် အလုံပိတ်အခန်းများ/Air-con အခန်းများတွင် ဝေထိ လွင့်ပျော့၍ ကူးစက်ခြင်း(Air borne transmission) ဖြစ်ပေါ်ကူးစက်နိုင်ပါသည်။

(က) ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များပေါ်တွင် အချင်းချင်းသတိပေးပြောကြားရန်-

- ဆိမ်အပြင်သို့ ထွက်ရာတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။
 - ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များကို စောင့်ဆိုင်းသည့်စရပ်တွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေအကွာ ခပ်ခွာခွာနေပါ။
 - ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များပေါ်တွင်စီးနင်းရာ၌ ထိုင်ခုံတစ်ခုတွင် တစ်ယောက်ချင်းစီသာ ဆာလွယ်ခတ် အနေအထားဖြင့် ခပ်ခွာခွာထိုင်ပါ။ ထိုင်ခုံတစ်ခုတည်းတွင် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး နီးကပ်စွာ မထိုင်ရပါ။
- (မှတ်ချက်)။ အများသုံးယာဉ်များအသုံးပြုပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။ အခြားသူများနှင့် တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခွာခွာနေပါ။ အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို မကြာခဏ အသုံးပြုပါ။

(ခ) ရုံး/ဌာနသို့ ရောက်ရှိချိန်နှင့် ရုံးချိန်အတွင်းတွင် အချင်းချင်းသတိပေးပြောကြားရန်-

- ရုံး/ဌာနသို့ ဝင်ရောက်သည့်အခါ (Physical Distancing) မှနှင့်အညီ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေအကွာ ခပ်ခွာခွာ ဝင်ရောက်ပါ။
- ရုံး/ဌာနအတွင်းသို့ ခဝင်မီ ဆင်ပြာနှင့် ရေကို အသုံးပြု၍ စက္ကန့် (၂၀) ကြာအောင် လက်ဆေးပါ။ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုပါ။
- ရုံးခတ်ပေါက်နေရာများတွင် Non-touch thermometer အသုံးပြု၍ ကိုယ်အပူချိန် တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါ။ ဝန်ထမ်း ကိုယ်အပူချိန် (၃၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်/ ၁၀၀.၄ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အောက်) ရှိမှသာ ရုပ်ခွဲခန်းခွဲသို့ ဝင်ရောက်ပါ။
- ရုံးချိန်အတွင်း ဧည့်သည်လက်ခံခြင်း မပြုရပါ။
- ရုံးချိန်အတွင်းတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို စွန့်ပစ်သည့်အခါ အစွဲပါသည့် ဆွဲကိတ်ဖိတ်သို့ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ပါ။
- ရုံးတွင်း/ရုံးပြင် စပေး/စာပို့ဌာနများတွင် တာဝန်ကျသူများသည် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) မျက်နှာအကာ (Face Shield) ဝတ်အိတ် (Glove) တို့ကို စနစ်တကျ ဝတ်ဆင်ရပါမည်။
- အလုပ်ခွင်၌ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးအကြား (၆)ပေခွာ၍ အလုပ်လုပ်ပါ။ တတ်နိုင်သမျှ မျက်နှာချင်းဆိုင်မနေရပါ။ ဖြစ်နိုင်ပါက တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးအကြား ဆေးပြာဝတ်ထုတ်စတစ်အကာ (Plastic Cover) အသုံးပြုပါ။

- အခြားသူများနှင့် ထိတွေ့မှု အများဆုံးရှိနိုင်သည့် မျက်နှာပြင်များ (ဥပမာ-အယ်လ်-ဆေးပြာမျက်နှာပြင်များ) ကို မကြာခဏ ပိုးသတ်သန့်စင်ပါ။
- ရုပ်ခွဲခန်းကို နှာခေါင်းစည်း၊ ရောင်းဆိုးခြင်း ပြုသည့်အခါတိုင်း ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို တစ်ခါလုံးဝစွာ (သို့မဟုတ်) ဟိဆောင်ကွပ်ဖြင့် ယုံမြဲအောင် ဖုံးအုပ်ပါ။ အသုံးပြုပြီးတစ်ရက်ကို အစွဲပါသည့်အဖိုက်ဖိတ်သို့ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။

- ရုံးချိန်အတွင်းတွင် ဆင်ပြာနှင့် ရေကို အသုံးပြု၍ လက်ကို စက္ကန့် (၂၀) ကြာအောင် မကြာခဏ စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုပါ။

• လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လုပ်ငန်းသဘာဝကြောင့်ဖြစ်စေ၊ မှေးလျှော့၍ဖြစ်စေ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး နီးကပ်စွာ ဆက်ဆံပြောဆိုခြင်း မရှိစေရန် အချင်းချင်းအသွားသတိပေးပါ။

၂။ ထမင်းစားချိန်တွင်-

- ထမင်းစားချိန်တွင် စုဝေးစားသောက်ခြင်း မပြုရပါ။ မိမိ၏ အလုပ်စာပွဲ (သို့မဟုတ်) ထမင်းစားရန်သတ်မှတ်ထားသော နေရာတွင်သာ တစ်ဦးချင်း သီးသန့် စားသောက်ပါ။
- အစားအသောက်၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ဖွဲ့စည်းခွဲခြား မပြုရပါ။

၃။ ညနေခင်း ရုံးဆင်းချိန်နှင့် ဆိမ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ

- (က) ရုံးဆင်းချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ
 - ရုံး/ဌာနမှပြန်ချိန်တွင်လည်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေ အကွာ နေထိုင်ခြင်း (Physical Distancing) မှုကို လိုက်နာပါ။
 - ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။

• များခြင်း၊ ရုတ်တရက်အနံ့အရသာပျောက်ဆုံးခြင်း၊ ရောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူရခက်ခဲခြင်း စသည့် COVID-19 ရောဂါ သံသယဖြစ်ပွယ်လာကွဲကွာများ ပါဝင်နေခြင်း၊ လွန်ခဲ့သော (၁၄)ရက်အတွင်း (COVID-19) ခတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ၊ စောင့်ကြည့်လူနာ နှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ခြင်းခံရသူတို့နှင့် ထိတွေ့မှုရှိခြင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု များပြား နေသောနေရာများသို့ ခရီးသွားရောက်ခဲ့ခြင်းတို့ရှိခဲ့ပါက ရုံး/ဌာနသို့ လာရောက်ခြင်း လုံးဝ မပြုရပါ။ သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအကဲ နှင့် နီးကပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ် အကြောင်းကြားပါ။

- ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များ (သို့မဟုတ်) အများပြည်သူသုံးယာဉ်များကို စီးနင်းခြင်းတွင် (၁-၀၀) တွင် ဆင်ပြာထည့်သည့် လိုက်နာရန်အချက်များကို ပြန်လည်သတိပေး ပြောကြား ပေးပါ။

(ခ) ဆိမ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင်လိုက်နာရန်ပြောကြားရမည့်အချက်များ

- ဆိမ်သို့ပြန်ရောက်ပါက ဆင်ပြာနှင့်ရေကို အသုံးပြု၍ စက္ကန့်(၂၀)ကြာအောင် လက်ဆေးပါ။ အထိအစားများကို ဆင်ပြာဖြင့် မိမိ၏အပူချိန်မရောက် မကျွတ်ခင်ထိ ဆင်ပြာဖြင့် ရေချိုးပါ။
- ကိုယ်လက်သန့်စင်ခြင်းမပြုမီ နေအိမ်ရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကလေးငယ်များနှင့် အနီးကပ် ထိတွေ့ခြင်းမပြုရပါ။

ပွင့်ဖြူမြို့ သမ္မာဆန္ဒကရုဏာရှင်များ နာမူကူညီရေးအသင်းရုံးက အခမဲ့ဆေးခန်းဖွင့်လှစ်၍ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

ပွင့်ဖြူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့ သမ္မာဆန္ဒကရုဏာရှင်များ နာမူကူညီရေး အသင်းရုံးမှ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် နာမူကူညီရေးအသင်းကြီး ဘိုးဘွားများအဆင်ပြေစွာ ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေးအတွက် စေတနာ့ဆရာဝန်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် အခမဲ့ဆေးခန်းဖွင့်လှစ်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဒေသခံပြည်သူများနှင့် သက်ကြီးဘိုးဘွားများ ကျန်းမာရေးဆေးကုသမှုများ အခက်အခဲမဖြစ်စေရန်နှင့် အဆင်ပြေစွာ ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေးအတွက် အခမဲ့ဆေးခန်းအား နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်၍ လိုအပ်သော ကျန်းမာရေးဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရကာ စေတနာ့ဆရာဝန်ရရှိစဉ်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ၁၆ ဦးတို့က ဆေးခန်းသို့ လာရောက်ပြသသောလူနာများကို မြို့နယ်သမ္မာဆန္ဒကရုဏာရှင်များ နာမူကူညီရေးအသင်းရုံး၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အခမဲ့ဆေးဝါးကုသမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် သက်ကြီးဘိုးဘွားများ ကျန်းမာရေးဆေးကုသခြင်းများ အခက်အခဲမဖြစ်စေရန်နှင့် အဆင်ပြေစွာ ဆေးဝါးကုသပေးနိုင်ရေးအတွက် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ စေတနာ့ရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် လိုအပ်သော ကျန်းမာရေးသုံးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးလိုပါက ပွင့်ဖြူမြို့ သမ္မာဆန္ဒကရုဏာရှင်များ နာမူကူညီရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဝမ်း ဖုန်း-၀၉၀၇၅၂၆၄၆၁ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ရိုင်းနိုင်(ပြန်/ဆက်)



မကွေးမြို့နယ်အတွင်း ယောင်းမထားကျေးရွာ ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီး

မကွေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မူလခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ၂၈ ဒသမ ၁၀ သန်းဖြင့် ဌာနမှတာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ယောင်းမထား(တဲတိုက်) စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်း၊ ရေစင်နှင့် ရေစက်ရုံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ အား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အဆိုပါ ယောင်းမထား(တဲတိုက်) စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို လေးလက်မစက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် သောက်သုံးရေဂါလန် ၂၄၀၀ ဆို စင်ဖြင့်ရေစင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်စပ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုမှာ လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ယောင်းမထားကျေးရွာစက်ရေတွင်းကော်မတီထံမှ သိရသည်။
ဝင်းမောင်(မကွေး)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ပြည်သူ့သို့အသိပေးချက်

နိုင်ငံတော်၏အကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်ဝန်များကို မပျက်မကွက် ဆက်လက်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင် မဝင်နိုင်အောင် နိုင်ငံတော်ကို ဆန့်ကျင်နေသည့် ယုတ်မှုပြုနေသူအချို့က နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဖိအားပေးခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများ ပြုလုပ်နေကြောင်း ကို ကြားသိနေရပါသည်။ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်သူများအနေဖြင့် ယင်းလုပ်ရပ်များသည် ဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်သကဲ့သို့ မိမိ၏အခွင့်အရေးနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးခြင်းဆိုင်ရာ မူသဘောတရားများနှင့်လည်း ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ဝန်ထမ်းမဟုတ်သူ ပြည်သူလူထုအချင်းချင်းကြားတွင်လည်း အလားတူ ပြုလုပ်မှုများရှိနေကြောင်းကိုလည်း ကြားသိရပါသည်။ မည်သူမဆို မိမိ၏အခွင့်အရေးများနှင့်လွတ်လပ်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးရာတွင် အခြားသူများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်များကို အသိအမှတ်ပြုရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထို့အပြင် အများပြည်သူအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းရေးတို့ကို ဖြည့်ဆည်းရန်အတွက် ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် ကန့်သတ်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာကျင့်သုံးရန်လိုအပ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ခံရသူများ၏ အခွင့်အရေး ထိပါးနေသည့် ယုတ်မှုများကို ဥပဒေကြောင်းအရ ကုစားပေးနိုင်ရေးနှင့် ထိပါးနေသည့် ယုတ်မှုများကို ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး အတွက် အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များနှင့် e-mail လိပ်စာများသို့ ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် e-mail လိပ်စာများ

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ဖုန်းနံပါတ်များ	e-mail လိပ်စာများ
၁	နေပြည်တော်	၀၆၇-၅၅၀၂၅၁ ၀၆၇-၅၅၀၂၅၂ ၀၆၇-၅၅၀၂၅၃ ၀၆၇-၅၅၀၂၅၄ ၀၆၇-၅၅၀၂၅၅	mpf-naypyitaw@e-moha.gov.mm
၂	ကချင်ပြည်နယ်	၀၇၄-၂၅၆၆၇၁ ၀၇၄-၂၅၆၆၇၂	mpf-kachin@e-moha.gov.mm
၃	ကယားပြည်နယ်	၀၈၃-၂၂၄၃၁၅ ၀၈၃-၂၂၄၃၁၆	mpf-kayar@e-moha.gov.mm
၄	ကရင်ပြည်နယ်	၀၅၈-၂၀၂၁၀၆ ၀၅၈-၂၀၂၁၀၇	mpf-kayin@e-moha.gov.mm
၅	ချင်းပြည်နယ်	၀၇၀-၂၀၂၂၁၁ ၀၇၀-၂၀၂၂၃၃	mpf-chin@e-moha.gov.mm
၆	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၀၇၁-၂၀၂၆၂၅၃ ၀၇၁-၂၀၂၆၂၅၄	mpf-sagaing@e-moha.gov.mm
၇	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၀၅၉-၂၀၂၄၀၂၉ ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၀	mpf-tanintharyi@e-moha.gov.mm
၈	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၀၅၂-၂၂၀၁၉၀ ၀၅၂-၂၂၀၁၉၁	mpf-bago@e-moha.gov.mm
၉	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၀၆၃-၂၀၂၈၅၅ ၀၆၃-၂၀၂၈၅၆	mpf-magway@e-moha.gov.mm
၁၀	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၀၂-၄၀၃၅၈၉၁ ၀၂-၄၀၃၅၈၉၂ ၀၂-၄၀၃၅၈၉၃ ၀၂-၄၀၃၅၈၉၄ ၀၂-၄၀၃၅၈၉၅	mpf-mandalay@e-moha.gov.mm
၁၁	မွန်ပြည်နယ်	၀၅၇-၂၀၂၇၈၈၀ ၀၅၇-၂၀၂၇၈၈၄	mpf-mon@e-moha.gov.mm
၁၂	ရခိုင်ပြည်နယ်	၀၄၃-၂၀၂၄၅၅၇ ၀၄၃-၂၀၂၄၅၅၈	mpf-rakhine@e-moha.gov.mm
၁၃	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၀၁-၈၃၀၀၀၁၁ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၂ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၃ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၄ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၅	mpf-yangon@e-moha.gov.mm
၁၄	ရှမ်းပြည်နယ်	၀၈၁-၂၀၂၂၄၁ ၀၈၁-၂၀၂၂၄၂	mpf-shan@e-moha.gov.mm
၁၅	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၀၄၂-၂၀၂၃၁၀၃ ၀၄၂-၂၀၂၃၁၀၆	mpf-ayeyarwaddy@e-moha.gov.mm

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကုလားပဲမျိုးများစိုက်ပျိုးလာကြသဖြင့် တောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိ

ကျောက်ဆည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများအနေဖြင့် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကုလားပဲမျိုးများ ပိုမိုပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးလာကြသဖြင့် အထွက်နှုန်းကောင်းပြီး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခင်ကကုလားပဲ စိုက်တောင်သူများသည် အလွယ်တကူဝယ်ယူရရှိသည့်မျိုးများကို စိုက်ပျိုးကြပြီး ထွက်သလောက်နှင့်သာ ရောင့်ရဲနေခဲ့ကြကြောင်း၊ ယခုအခါ ကုလားပဲစိုက် တောင်သူများအနေဖြင့် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ရေဆင်းကုလားပဲမျိုးများကို ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးလာကြသဖြင့် အသီးထွက်နှုန်းများ ပိုမိုမြင့်မားလာသဖြင့် အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကုလားပဲမျိုးများပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးခြင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ “ကျွန်တော့် မိသားစုမှာယာမြေဧက ၂၀ ပိုင်ဆိုင်ပြီး ဆည်ရေသောက် မဟုတ်သဖြင့် နှစ်စဉ်ကုလားပဲစိုက် ရာသီရောက်တိုင်း မိရိုးဖလာစိုက်နည်းဖြစ်တဲ့ ပက်ကြစနစ်နဲ့ အလွယ်တကူ ဝယ်ယူရရှိတဲ့မျိုးတွေကိုသာ စိုက်ပျိုးတဲ့အတွက် ကြောင့် ထွက်နှုန်းကရသင့်သလောက် မရဘူးပေါ့။ ဒါကြောင့် ယခုနှစ်မှာတော့

မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနဲ့ ဆက်သွယ်ပြီး မြေနဲ့ကိုက်ညီတဲ့ ရေဆင်း ၁၃ ကုလားပဲများကို ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးခဲ့ပြီးစိုက်နည်းစနစ်ကိုလည်း ယခင်ကပက်ကြ စနစ်အစား တန်းစိုက်စနစ်ဖြင့် ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးခဲ့သဖြင့် အသီးထွက်နှုန်း သိသိသာသာ တိုးပွားပြီး အဆင်ပြေလျက်ရှိပါတယ်”ဟု ဒွေးလှကျေးရွာမှ တောင်သူ ကိုယဉ်မင်းထွန်းက ပြောသည်။

စိုက်ပျိုးထား

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကုလားပဲစိုက်တောင်သူများ စီးပွားရေးအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ထွက်နှုန်း ကောင်းသည့် ရေဆင်း(၆)၊ ရေဆင်း(၁၂)၊ အနီကုလားပဲမျိုးများနှင့် ရေဆင်း(၃)၊ ရေဆင်း(၈)၊ ရေဆင်း(၁၁)၊ ရေဆင်း(၁၃) ကုလားပဲအဖြူမျိုးများကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ ပြီး ဝန်ထမ်းများကလည်း စိုက်နည်းစနစ်များကို အနီးကပ် အကူအညီများပေး လျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် ကုလားပဲစိုက်ဧက ၂၉၇၃၁ ဧက စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)



ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၊ အခြားဘာသာရေးကျောင်းများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဝတ်ပြုကြည်ညိုလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေများကြောင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရားစေတီများ အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာများအလိုက် ဘာသာရေးကျောင်းများအား ဖူးမြော်ခွင့်၊ ဝတ်ပြုခွင့်များ ယာယီရုပ်ဆိုင်းထားရှိရာမှ ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖူးမြော်၊ ဝတ်ပြု၊ ကြည်ညို တရားဘာဝနာ ပွားများနိုင်ရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစတင်၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားရှိရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန် မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၊ မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဥပ္ပါတသန္တစေတီတော်မြတ်ကြီး အပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ ဘုရားဖူးလာသံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များနှင့် မိဘပြည်သူများသည် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖူးမြော်

ကြည်ညို ကုသိုလ်ယူလျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ၇ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ နံနက် ၈ နာရီမှ ၉ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ၂ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ ညနေ ၃ နာရီမှ ၄ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ ညနေ ၅ နာရီမှ ၆ နာရီအထိလည်းကောင်း ဖူးမြော်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အစွဲလားဘာသာရေးကျောင်းများ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာရေးကျောင်းများနှင့် ဟိန္ဒူဘာသာရေးကျောင်းများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဘာသာများအလိုက် အများပြည်သူဝတ်ပြုကြည်ညိုနိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ထားရှိရာ သက်ဆိုင်ရာဘာသာဝင်များက စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက် ဝတ်ပြုလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ ကျောင်းတိုက်များမှ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်ပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ ကျောင်းတိုက်များနှင့်အညီ ကျောင်းတိုက်များ၊ အောင်စေတီအောင်တပ်ဦးကျောင်းနှင့် တောင်တန်းသာသနာပြုကျောင်းတိုက်များသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်နေ့ ယနေ့တို့တွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော်၊ မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မြတ်သက်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်၍ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်များအား ဖူးမြော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော်၊ တိုင်းမှူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါကျောင်းတိုက်များရှိ ဆရာတော်များ ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြပြီး ဆရာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

အဆိုပါကျောင်းတိုက်များရှိ သံဃာတော်များအား တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကွမ်းလုံမြို့နယ်၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ကွမ်းလုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၌ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ကွမ်းလုံမြို့နယ် ဟိုလီ-နမ့်ချင်းဟော်-နမ့်ကျွမ်း-ကော်ကိုက်ထန်-တာပေါင်းပေါင်းလမ်းသည် နယ်စပ်ဒေသရှိ တောင်ပေါ်ကျေးရွာများအား ဆက်သွယ်ဖောက်လုပ်ထားသော (၂၂/၄)မိုင် အရှည်ရှိသည့် လမ်းပိုင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါလမ်းပိုင်းအနက်မှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကျပ် ၂၄၁ ဒသမ ၃၇၇ သန်းဖြင့် ပြန်ကျောက်ခင်းခြင်း (၅/၀)မိုင်အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းအားလုံး၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပြန်ကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းပြီးစီးသွားပါက နယ်စပ်ဒေသ တောင်ပေါ်ကျေးရွာများရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအနေဖြင့် အချိန်မရွေး ရာသီမရွေး ကွမ်းလုံမြို့မှတစ်ဆင့် 'ဝ'ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် သီပေါ ကွတ်ခိုင်၊ မုဆယ်နှင့် လားရှိုးမြို့များသို့ လွယ်လင့်တကူ သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖြင့်မားတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဧကယ်

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများ၌ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲနှင့် နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများတွင် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲနှင့် နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့၊ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နှင့် မိုင်းခတ်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နှင့် လှိုင်းဘွဲ့မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြတ်မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ လှည်းကူးမြို့နယ်နှင့် ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်မြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့၊ ရွှေဘိုမြို့နှင့် အရာတော်မြို့တို့ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် စာသင်တိုက် စုစုပေါင်း ၁၄ ကျောင်းသို့ ဆွမ်း



ဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမည်လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သိန်းနီမြို့၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နှင့် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကွင်းကောက်မြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့၊ ရွှေဘိုမြို့နှင့် အရာတော်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ အမရပူရမြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် သီလရှင်စာသင်တိုက် စုစုပေါင်း ၂၇ ကျောင်းရှိ သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များအား နေ့ဆွမ်းများကို လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်၍ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နှင့် မိုင်းခတ်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကွင်းကောက်မြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့၊ ရွှေဘိုမြို့နှင့် အရာတော်မြို့တို့၌ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ဆရာတော်သံဃာတော်များသာသနာ့နယ်ဝင်သီလရှင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တောင်ဘက်ခြမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး အထောက်အကူပြုမည့်တံတားကြီးများ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ဘက်ခြမ်းဒေသသည် ရန်ကုန်မြို့ကြီးနှင့် လက်တစ်ကမ်းအကွာတွင် ရှိနေသော်လည်း ရေစီးသန်သော ရန်ကုန်မြစ်၏အတားအဆီးကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟနေခြင်းကို ကျဉ်းမြောင်းသွားအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်နည်းလမ်းတစ်ခုသည် ရန်ကုန်မြစ်ပေါ်တွင် ခေတ်မီတံတားကြီးများ ထိုးပေးလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ထိုနည်းလမ်းသည် စောစောပိုင်းနှစ်များက သိပင်သိပြားသော်လည်း ငွေကြေးအခက်အခဲ၊ အခြေအနေအချိန်အခါအရ ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းမရှိခဲ့ပေ။

သတင်းဆောင်းပါး
မြင့်မောင်စိုး

သို့သော်လည်း ရန်ကုန်တောင်ဘက်ခြမ်းဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရခြင်းကြောင့် ယခုအခါ တံတားကြီးနှစ်စင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများသည် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လျက်ရှိသည်ကို မျက်ဝါးထင်ထင် တွေ့မြင်နေရပြီဖြစ်သည်။ ထိုတံတားများသည် ကား၊ မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး (ဒလ) တံတားနှင့် သန်လျင်တံတားအမှတ်-၃ တို့ပင်ဖြစ်သည်။ တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အပြိုင်အဆိုင်တိုးတက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး(ဒလ)တံတား

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော်မြို့နယ်နှင့် ဒလမြို့နယ်တို့သို့ ရန်ကုန်မြစ်အား ဖြတ်သန်းကာဆက်သွယ်တည်ဆောက်နေသော မြန်မာ - ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး (ဒလ)တံတားစီမံကိန်းကို အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲကာ တည်ဆောက်နေပြီး ယခုအခါတွင် လုပ်ငန်းအားလုံး၏ (၂၀) ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း တံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ စီမံကိန်းရုံးမှသိရသည်။ ဤတံတားတည်ဆောက်ရေးတွင် ရန်ကုန်ဘက်ခြမ်း၊ ဒလဘက်ခြမ်းနှင့် ပင်မတံတားဟူ၍ အပိုင်း သုံးပိုင်းပါဝင်ကြောင်း၊ ပင်မတံတားတွင် ဘိုးပိုင် စုစုပေါင်း ၄၆ လုံးရှိသည့်အနက် ၂၇ လုံးပြီးစီး၍ ကွန်ကရစ်လောင်းပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ တံတားကြီးကို ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ တည်ဆောက်ရေး Quality Control အတိုင်း Quality မီသော ခိုင်ခံ့ ကောင်းမွန်သော တံတားကြီးတစ်စင်းပေါ်ပေါက်လာရေး ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ တံတားကြီးကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးရန် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယခုအခါတွင် မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး ဒလတံတားကြီးကို မြတ်နိုးသူဆောက်လုပ်ရေးမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် ပထမအပိုင်းဖြစ်သော ဒလမြို့နယ် ရန်ကုန်မြစ်ဆိပ်ကမ်းအနီး ဗိုလ်မင်းရောင်လမ်းပေါ် ဒလဘက်အခြမ်း ချဉ်းကပ်တံတားအပိုင်းတွင် ကမ်းကပ်ခုံ A 1 အပိုင်း Abutment Bored Pile တူးဖော်ခြင်း၊ ဘိုးပိုင်တူးဖော်ခြင်း၊ ချဉ်းကပ်တံတား Bored Pile တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ကွန်ကရစ်လောင်းခြင်း လုပ်ငန်းများပါဝင်ပြီး ထိုအပိုင်းတွင် Pile တိုင် ၁၄ ခုတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် လေးလမ်းသွားတံတား ချဉ်းကပ်လမ်းတည်ဆောက်ခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။

အလားတူ ဘုတီယ ရန်ကုန်ဘက်ကမ်းအပိုင်းကို ရွှေတောင်ဆောက်လုပ်ရေးမှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်နေပြီး လမ်းမတော်မြို့နယ် ဘုန်းကြီးလမ်းထိပ် ရန်ကုန်မြစ်ဘေးစီမံကိန်းနေရာတွင် Bored Pile တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ကွန်ကရစ်လောင်းခြင်းနှင့် သံမဏိသံခြင်းကြီးများချခြင်းလုပ်ငန်းများ ပါဝင်ကာ စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည်။

ထိုရန်ကုန်ဘက်ခြမ်းတံတား တည်ဆောက်ရေးတွင် ဒလဘက်မှဘုန်းကြီးလမ်းအတိုင်း နှစ်လမ်းသွားတံတားတစ်စင်း၊ ဒလဘက်မှကမ်းနားလမ်းအတိုင်း ရန်ကုန်မြို့တွင်း ဆူးလေဘုရားဘက်သို့ တစ်လမ်းမောင်းတံတားတစ်စင်း၊ ဒလဘက်မှ ကမ်းနားလမ်းအတိုင်း အလုံမြို့နယ်ဘက်သို့ တစ်လမ်းမောင်းတံတားတစ်စင်း စုစုပေါင်း တံတားသုံးစင်းဖြင့် ဖြာဆင်းကာ တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တတိယအပိုင်း ပင်မတံတား၏ PY 1 နှင့် PY 2 အပိုင်း ရေလယ်ပိုင်းခန်းဖွင့် တာဝါတိုင်ကြီးနှစ်တိုင်နှင့် ကေဘယ်လ်ကြိုးဆိုင်တံတားကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ နည်းပညာကုမ္ပဏီကြီးတစ်ခုဖြစ်သော CCEC တရုတ်ကုမ္ပဏီမှ တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး နည်းပညာအားလုံးသည် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စံချိန်စံညွှန်းအတိုင်း ကိုရီးယားနည်းပညာကိုအသုံးပြုပြီး ကေဘယ်လ်ကြိုးတံတားဒီဇိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း တံတားဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ထိုတံတားကြီး၏ရေလယ်အပိုင်းတာဝါတိုင်နှစ်တိုင်၏ အကွာအဝေးသည် မီတာ ၃၇၀ ခန့်ဖွင့်အကျယ်ရှိပြီး တံတား၏ ဒလဘက်ခြမ်း ချဉ်းကပ်တံတားအရှည်သည် ၅၇၇ မီတာ၊ ရန်ကုန်ဘက်ခြမ်းချဉ်းကပ်တံတား အရှည်သည် ၆၀၀ မီတာနှင့် ရေလယ်အပိုင်းပင်မတံတားအရှည်သည် မီတာ ၆၉၀ စုစုပေါင်း တံတားအရှည်သည် ၆၀၄၄ ပေရှိသည်။ ရေလမ်းကင်းလွတ်အမြင့်သည် ၄၉ မီတာ(၁၆၀)ရှိပြီး တံတားတွင် တစ်ဖက်လျှင် လေးမီတာကျယ်ဝန်းသည့် လူသွားလမ်း ပလက်ဖောင်း အသွား၊ အပြန်ပါရှိသည့် လေးလမ်းသွားတံတားဖြစ်သည်။

ဤတံတားစီမံကိန်းသည် မူလက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၇ ဒသမ ၈၃၃ သန်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် ပင်မတိုင်ကြီးများနောက်ဆုတ်ကာ ၂၅၁ မီတာအကျယ်မှ ၃၀၁ မီတာအထိ တိုးချဲ့ကာဆောင်ရွက်ရသည့်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၀ ထပ်မံကုန်ကျသည့်အတွက် စုစုပေါင်းအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၇ ဒသမ ၈၃၃ သန်း အကုန်ကျတည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုငွေကို ကိုရီးယားနိုင်ငံ EDCS ချေးငွေ အတိုးနှုန်း သုည ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်ရယူ၍ နှစ် ၄၀ ချေးငွေဖြင့် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ Main ကန်ထရိုက်တာသည် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ GS Engineering Group မှ အဓိက တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တံတားဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သန်လျင်တံတား အမှတ် - ၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့နယ်နှင့် သာကေတမြို့နယ်တို့သို့ ပဲခူးမြစ်ကို ဖြတ်သန်းကာ ဆက်သွယ်တည်ဆောက်နေသော ပဲခူးမြစ်ကူးတံတား (သန်လျင်တံတားအမှတ် - ၃)စီမံကိန်းသည် ယခုအခါတွင် သာကေတဘက် အခြမ်းရှိ စီမံကိန်းအပိုင်း(၃)မှ ၈၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ပြီးစီးနေပြီး ကျန်စီမံကိန်း



မြန်မာ- ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး(ဒလ) တံတား တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်အား တွေ့ရစဉ်။

အပိုင်း(၁)နှင့်(၂) လုပ်ငန်းများလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထိုတံတားကြီး ပြီးစီးသွားပါက သန်လျင်-ကျောက်တန်းဒေသရှိ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်ကြီး၏ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုကို အဓိကအထောက်အကူပြုစေမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါတံတားကြီးကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာနနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ JICA အဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းကာ Consultant ဖြစ်သော ဂျပန်နိုင်ငံ Joint Venture of Nippon Koei မှ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပြီး ဆက်စပ်ကုမ္ပဏီ ခုနစ်ခုဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ တံတားသစ်ကြီးတည်ဆောက်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်သည် သန်လျင်ဘက်ကမ်းရှိ သီလဝါဆိပ်ကမ်းနှင့် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်၏ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု အဝင်၊ အထွက်ကို အထောက်အကူပြုစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ရန်ကုန်မြို့နှင့် အတိုဆုံးချိတ်ဆက်နိုင်သော လမ်းကြောင်းတစ်ခုလည်းဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်ပေါင်း ၂၀ ၊ ၃၀ တွင် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်၏ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုမှာ ယခုထက်ပိုပြီး များလာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယာဉ်ကြီးများ ကုန်စည်ကို ကောင်းစွာ သယ်ယူပို့ဆောင်သွားလာနိုင်စေရန်အတွက် မျှော်မှန်းပြီး JICA ၏ အကူအညီနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းပဲခူးမြစ်ကူးတံတားသစ်ကြီးတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလတွင် စတင်ခဲ့သည်။ စီမံကိန်းအပိုင်း(၁) Package 1 သည် သန်လျင်ဘက်အခြမ်းမှစတင်ကာ PC Box Girder Bridge နှင့် Steel Box Girder Bridge အပိုင်းများပါဝင်ပြီး ရေလယ်တွင်ရှိသော စတီးလ်ကြိုးဆိုင်တာဝါတိုင် (Steel Cable Stayed Bridge)အစအထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအပိုင်းတွင် သန်လျင်ကုန်းပေါ်ဘက်အခြမ်းရှိ ဖောင်ဒေးရှင်းအပိုင်းများ ပြီးစီးနေပြီး မြေပေါ်သို့စတင်ကာ ကော်လံတိုင်များပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။ ထပ်မံ၍ ချဉ်းကပ်လမ်းပိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ ထိုအပိုင်း(၁) သည် အရှည် ၁၃၁၂ မီတာရှိပြီး လက်ရှိတွင်လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု ၄၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိလာပြီဖြစ်သည်။

စီမံကိန်းအပိုင်း(၂) Package 2 သည် ပင်မတံတားအပိုင်းဖြစ်ပြီး စတီးလ်ကြိုးဆိုင်တာဝါတိုင် (Steel Cable Stayed Bridge)အပိုင်းများနှင့် Steel Box Girder Bridge နှင့် PC Box Girder Bridge များပါဝင်ကာ သာကေတဘက် အခြမ်းရှိစီမံကိန်းရေရှိ ကွန်ကရစ်ခင်းထားသောတံတား Embankment Toll Gate အပိုင်းထိ ပါဝင်သည်။ လက်ရှိတွင် ရေထဲအပိုင်းတွင် PR တိုင် နံပါတ်(၆) မှ PR တိုင် (၂၂) သာကေတဘက်ခြမ်းအထိ ပဲခူးမြစ်အတွင်း ဂျပန်နည်းပညာအတိုင်း ဖောင်ဒေးရှင်းအပိုင်းများ ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည်။ ထိုအပိုင်း(၂)သည် အရှည် ၁၃၆၃ မီတာရှည်ပြီး လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုသည် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်လာပြီဖြစ်သည်။ ၎င်းစီမံကိန်းအပိုင်း Package 1&2 ကို Sumitomo Mitsui Construction နှင့် Yokogawa Bridge Construction JV

တို့က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေပြီး တည်ဆောက်ရေးကာလ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ အပြီးဆောင်ရွက်သွားရန် လျာထားသည်။

တံတားကြီး၏စီမံကိန်း အပိုင်း(၃) Package 3 သည် လက်ရှိတွင် သာကေတဘက်အခြမ်း သန်လျင်တံတားဟောင်းတိုးဂိတ် (ကောက်ခံရေးဂိတ်) အနီးမှ ၁၀၈ တောင်ဘုရားအနီး သာကေတအပိုင်းနားအထိ ခုံးကျော်ဒီဇိုင်းဖြင့် တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအပိုင်းသည် ကုန်းပေါ်တွင်ဆောင်ရွက်ရသည့် အပိုင်းဖြစ်သောကြောင့် လုပ်ငန်းများ အောင်အောင်မြင်မြင်ပြီးစီးကာ မိုးပျံတံတားအဖြစ် ရုပ်လုံးပေါ်လာပြီဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် ကြမ်းခင်းလောင်းခြင်းနှင့် လက်ရန်ပိုင်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်။ တံတားကင်းလွတ်အမြင့် ၁၈ ပေ၊ အရှည် ၈၂၅ မီတာရှိကာ လက်ရှိတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု ၈၃ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ ယင်းအပိုင်းကို Tokyo Construction က တာဝန်ယူတည်ဆောက်နေပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မေလတွင် ပြီးစီးရန်လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တံတားကြီးသည် ပင်မနှင့်ချဉ်းကပ်လမ်းအပါအဝင် စုစုပေါင်း အရှည်သည် မီတာ ၃၅၀၀ ရှိသည်။ လက်ရှိအသုံးပြုဆဲ သန်လျင်တံတားဟောင်းနှင့် ၁၂၅ မီတာ အကွာအဝေးတွင် တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ယာဉ်သွားလမ်းအသွားနှစ်လမ်း၊ အပြန်နှစ်လမ်းဖြင့် လေးလမ်းသွားဖြစ်သည်။ ခံနိုင်ဝန်သည် ယာဉ်တစ်စီးချင်း ၇၅ တန်ရှိသော ယာဉ်ကြီးများ သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုတံတားစီမံကိန်းကို Japan International Cooperation Agency (JICA) ၏ ဂျပန်နိုင်ငံချေးငွေဖြင့် ဂျပန် ယန်း ၃၁ ဘီလီယံ အကုန်အကျခံကာဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း တံတားတည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းရုံးမှ သိရသည်။

ဤသို့ဖြင့် မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေးတံတားသည် လည်းကောင်း၊ သန်လျင်တံတားအမှတ် - ၃ သည် လည်းကောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင် တည်ဆောက်နေကြခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဤတံတားကြီးနှစ်စင်းသာ သတ်မှတ်ကာလအတိုင်း ပြီးစီးအောင် တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီဆိုလျှင် ရန်ကုန်တောင်ဘက်ခြမ်းဒေသများသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး တိုးတက်ကောင်းမွန်လာမှုကြောင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာမည့် အနေအထားပင်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ-ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး (ဒလ)တံတားမှတစ်ဆင့် ဒလ၊ ကွမ်းခြံကုန်း၊ ကော့မှူး၊ တွံတေး၊ ဆိပ်ကြီးခနောင်တို အစရှိသော မြို့ရွာများ တိုးတက်လာမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ သန်လျင်တံတားအမှတ် ၃ မှတစ်ဆင့် သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း၊ ခရမ်း၊ သုံးခွ၊ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွင်းရှိ မြို့ရွာများ၊ စက်မှုဇုန်များ သွားလာရေး အဆင်ပြေချောမွေ့လာမည်ဖြစ်သည်။ မဝေးတော့သည့် အနာဂတ်ကာလအတွင်း ထိုတံတားကြီးများ တည်ဆောက်ပြီးစီးလာမှုနှင့်အတူ ရန်ကုန်တောင်ဘက်ခြမ်းမြို့ရွာများသည်လည်း ရန်ကုန်မြို့ကြီးနည်းတူ သွားလာရေး အဆင်ပြေချောမွေ့လာမည်ဖြစ်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်မှာအသေအချာပင် ဖြစ်ပါသည်။

ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီနှင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်မန်နေဂျာများ တွေ့ဆုံ



လွိုင်ကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီနှင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်မန်နေဂျာများ တွေ့ဆုံပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဦး(ခ)ဘူးရယ်က ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများ၊ လိုအပ်ချက်များရှိပါက ဆွေးနွေးတင်ပြကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးချက်များပေါ် မူတည်၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိပါက လည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပြဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်မန်နေဂျာတို့က လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို တင်ပြကြရာ ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကယားပြည်နယ် ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် လွိုင်ကော်ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး လုံခြုံရေးအခက်အခဲများရှိပါက ကြိုတင်တင်ပြဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ပြောကြားသည်။
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကယားပြည်နယ် ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် လွိုင်ကော် ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူး၊ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ငှက်ပျောစိုက်ပျိုးတောင်သူများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး ဈေးကောင်းရရှိ၍ လုပ်ငန်းအဆင်ပြေ

ပွင့်ဖြူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ အညာကျေးလက်ဒေသများတွင် ဒေသခံတောင်သူများက မဲဇလီရေလွှဲဆည်ရေနှင့် မြေအောက်ရေကို စနစ်တကျ အသုံးပြုပြီး ငှက်ပျောစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို နှစ်စဉ် စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ကြရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး ရောင်းချရာတွင် ဈေးကောင်းရရှိသဖြင့် လုပ်ငန်းအဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ညောင်ပင်စောက်ကျေးရွာမှ ငှက်ပျောစိုက်ပျိုးတောင်သူများထံမှ သိရသည်။

နမ်း၊ ကုလားပဲ၊ ပဲတီစိမ်း၊ ပဲထောပတ်၊ နေကြာ၊ မြေပဲသီးနှံနှင့် စားပင်သီးနှံမျိုးစုံတို့ကို စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ အချို့ တောင်သူများမှာ ဥယျာဉ်ခြံမြေများ ပြုလုပ်ကာ ဖီးကြမ်းငှက်ပျော၊ ငှက်ပျောချည်၊ သီးမွှေး၊ ရခိုင်ငှက်ပျောတို့ကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။
ဖီးကြမ်းငှက်ပျော ဈေးကွက်မှာ ယခင်လများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ဈေးကွက်ကျဆင်းကာ ဖီးကြမ်းငှက်ပျော တစ်ဖီးလျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀၊ ၇၀၀ ခန့်သာ ရောင်းချခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ငှက်ပျောဈေးကွက် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသဖြင့် တစ်ဖီးလျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၊ ကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချနေရ၍ လုပ်ငန်းအဆင်ပြေနေကြကြောင်း၊ ငှက်ပျောသီးနှံတွင် ဖီးကြမ်းငှက်ပျောသီးနှံမှာ

စားသုံးသူအကြိုက်တွေ့ကာ ဈေးပိုရသည့်အတွက် ဖီးကြမ်းငှက်ပျောကို အခြားငှက်ပျောသီးနှံတွေထက် ပိုပြီး အားထားစိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ညောင်ပင်စောက်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံတောင်သူတွေဟာ မဲဇလီရေလွှဲဆည်ရေနဲ့ ကိုယ်ပိုင်စက်ရေတွင်းတွေနဲ့ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးကြပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေအဆင်ပြေတဲ့အတွက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုလည်း ရှိပါတယ်။ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောဟာ အခြားသောငှက်ပျောသီးနှံတွေထက် စားသုံးသူအကြိုက်တွေ့ပြီး ရောင်းချရာမှာ ဈေးလည်းပိုရပါတယ်။ အရင်လတွေတုန်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ဖီးကြမ်းငှက်ပျောဈေးကွက် ကျဆင်းသွားခဲ့လို့ တောင်သူတွေ တွက်ခြေမကိုက်ဘူး။ ယခုတော့ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောဈေးကွက်ပြန်ကောင်းလာတဲ့အတွက် စိုက်ပျိုးတဲ့တောင်သူတွေရော တစ်ဆင့်ပြန်လည်ရောင်းချတဲ့ ဈေးသည်တွေပါ အဆင်ပြေကြပါတယ်။ လက်ရှိရောင်းရတဲ့ ဈေးနှုန်းကတော့ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောတစ်ဖီးကို ငွေကျပ် ၉၀၀၊ ၁၀၀၀ အထိ ရောင်းချနေရပါတယ်”ဟု ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ညောင်ပင်စောက်ကျေးရွာမှ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်ပျိုးတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ရဲဝင်းနိုင် (ပြန်/ဆက်)



မေမြို့ပန်းများ ဈေးကောင်းရသဖြင့် စိုက်ပျိုးတောင်သူများ အဆင်ပြေ

ကောလင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ်၌ မေမြို့ပန်းများ ဈေးကောင်းရနေသဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းကျေးရွာများမှာ ဝင်ငွေကောင်းကာ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဝန်းသိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ လက်ပံကြီးတောအုပ်စုအတွင်းကျေးရွာများ၊ ကျိုင်းခွင်အုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် မေမြို့ပန်း၊ ပန်းမုန်လာ၊ မုန်လာ၊ ပန်းဂေါ်ဖီစိမ်း၊ ရုံးပတ်သီး၊ တိုင်ထောင်ပဲ၊ ကိုက်လန်၊ သစ္စာပန်း၊ ငရုတ်၊ ကြက်သွန်နီ၊ နေကြာ စသည်များ စိုက်ပျိုးကြသော ကျေးရွာများဖြစ်သည်။ သီးနှံစိုက်ပျိုးကြသည့်အနက် မေမြို့ပန်းမှာ မြေအကျယ်အဝန်းအနည်းငယ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး တောင်သူများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းသော သီးနှံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

များ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း၊ ထွက်ရှိသည့် မေမြို့ပန်းများကို ဖားကန့်၊ မိုးညှင်း၊ မိုးကောင်း၊ ဟိုပင် စသည့်မြို့များသို့ မီးရထား၊ ကားများဖြင့် တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း သိရသည်။ မေမြို့ပန်းများကို ဆောင်းရာသီတွင် စိုက်ပျိုးကြပြီး စတင်စိုက်ပျိုးချိန်မှ ရောင်းချချိန်အထိ အချိန်သုံးလကြာကြောင်း သိရသည်။
“မေမြို့ပန်းတွေကို တစ်ရက်ခြား(သို့မဟုတ်)နှစ်ရက်ခြားတစ်ခါ ခူးဆွတ်ရောင်းချရပါတယ်။ အကျိုးအမြတ်ကတော့ ရာသီဥတုကလည်း ကောင်းမယ်၊ ဈေးလည်း ကောင်းမယ်ဆိုရင် သူည ၃၁၀၀ ၁၅ ဧကစိုက်ကို ကျပ် ရှစ်သိန်းကျော်လောက် အကျိုးအမြတ်ရပါတယ်”ဟု အုပ်စုကျေးရွာမှ တောင်သူ ဦးမြင့်ထွန်းက ပြောသည်။

အဆိုပါကျေးရွာများတွင် မေမြို့ပန်းကို တောင်သူအများစုက စိုက်ပျိုးကြသော်လည်း တစ်ဦးလျှင် အများဆုံး သူည ၃၁၀၀ ၂၅ ဧကအထိသာ စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ တစ်မျိုးတည်းစိုက်ပျိုးခြင်းထက် သီးနှံစုံမျှတစိုက်ပျိုးခြင်းက ပိုများကြောင်း၊ သီးနှံတစ်မျိုး ဈေးမကောင်းပါက အခြားဈေးကွက်ကောင်းသော သီးနှံဖြင့် အကျိုးအမြတ်ပြန်လည်ရရှိရန် ရည်ရွယ်စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ မြင့်ထွန်းမင်း(ကောလင်း)



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးစပါးရာသီ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှ ဆန်တန်ချိန် ၁၃ သန်းကျော် ထွက်ရှိနိုင်မည်ဟု သိရ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီ၌ မိုးစပါးဧက စုစုပေါင်း ၁၅ သန်းနီးပါးခန့် စိုက်ပျိုးခဲ့ရာတွင် ယခုအခါ ဒေသအသီးသီး၌ စပါးများ ရင့်မှည့်၍ ကောင်းစွာရိတ်သိမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ အဆိုပါစိုက်ဧကများမှ ဧက ၁၄ ဒသမ ၅ သန်းကျော် ရိတ်သိမ်းပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့ပြင် ကျန်စိုက်ဧကများကိုလည်း ရင့်မှည့်ချိန်အလိုက် အချိန်မီရိတ်သိမ်းလျက်

ရှိရာတွင် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်သော ခန့်မှန်းကိန်းဂဏန်းများအရ စုစုပေါင်း ဆန်တန်ချိန် ၁၃ ဒသမ ၄ သန်းကျော်ခန့် ထွက်ရှိနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
၂၀၂၀ ခုနှစ် နွေစပါးစိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်အထိ ဧက ၁ ဒသမ ၈ သန်းကျော် စိုက်ပျိုးပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ ရေလှောင်တံ၊ ရေလွှဲဆည်၊ ကန်၊ ရေတံခါး၊ ချောင်းပိတ်မြောင်းပိတ်၊ မြစ်ရေတင်နှင့် အခြားရေရရှိရေး နည်းလမ်းများမှ ယခုနှစ် နွေသီးနှံ စိုက်ဧက

နှစ်သန်းခန့်ကို စိုက်ပျိုးရေ ပေးဝေနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။
နိုင်ငံတော်၏ စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ အစဉ်တစိုက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာတွင် တောင်သူလယ်သမားများ လိုအပ်သော စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာနှင့် အကူအညီများ၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြေယာ အသုံးချမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်



သွင်းအားစု အပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ကိရိယာတန်ဆာပလာများ ဝယ်ယူရေးအတွက် လိုအပ်သော စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ရရှိရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဌာန

များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ယင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။ ညီညီသန်း(နေပြည်တော်) ဓာတ်ပုံ- အောင်မိုး(စိုက်ပျိုးရေး)

မင်းဘူး (စကု) မြို့နယ် သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ် အောက်ကျောင်းကျေးရွာရှိ မြတ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တစ်ဆူကို ဌာပနာ၍ တည်ထားသော သာသနာ့သမိုင်းဝင် သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပေါ်နေမှုအခြေအနေများကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ အခြားစေတီများနည်းတူ ဖူးမြော်ခွင့် ယာယီပိတ်ထားခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှ စတင်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဖူးမြော်ကြည့်ညှိခွင့် ပြန်လည်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကြည့်ညှိစရာကောင်းသော သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီ၏ သမိုင်းကြောင်းအနေဖြင့် အခါတစ်ပါး၌ ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်သာဝတ္ထိပြည်စေတီကျောင်းတော်ကြီးတွင် သီတင်းသုံးတော်မူစဉ် ဝါဏီဇွဲဂါမရွာမှ သူကြွယ်တစ်ဦးဖြစ်သော မဟာပုဏ္ဏ သူကြွယ်သည် ကုန်ရောင်းကုန်ဝယ်သွားလာရင်း ဗုဒ္ဓရှင်တော်မြတ်၏ တရားတော်များကို နာကြားရ၍ သာသနာ့ဘောင်ဝင်ပြီး ရဟန်းတရားအားထုတ်ခဲ့ပေသည်။

မဟာပုဏ္ဏမထေရ်လည်း မြတ်စွာဘုရားထံခွင့်ပန်၍ ဝါဏီဇွဲဂါမသို့ ပြန်ကြွတော်မူခဲ့ပြီး ဒုတိယသီတင်းသုံးတော်မူခဲ့သည့် ယခုအောက်ကျောင်း သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ တည်နေရာ၌ပင် ဝသီငါးပါးနှင့် လောကီအဘိညာဏ်တန်ခိုးများဖြင့် ပြည့်စုံပြီး တောရကျောက်ကုန်းနေရာတွင် ရဟန္တာမထေရ်မြတ်ကြီးဖြစ်တော်မူခဲ့ပေသည်။

မဟာပုဏ္ဏမထေရ်မြတ်လည်း အဘိညာဏ်တန်ခိုးဖြင့် မိမိပရိနိဗ္ဗာန်စံရမည့်အချိန်ကာလကိုသိတော်မူ၍ သီတင်းသုံးတော်မူခဲ့သော ယခုအောက်ကျောင်း သမုဒ္ဒဂီရိအရပ်သည် သာသနာတော်ကြီး ထွန်းလင်းမည်ကို မြင်တော်မူသဖြင့် နောင်လာနောက်သားဝေနေယျအများတို့အား ဖူးမြော်



ကိုးကွယ်စိမ့်သောသူ မပျောက်မပျက် အမြဲတည်ရှိနိုင်သော အရာတစ်ခုပေါ်ပေါက်ပါစေသတည်းဟု အဓိဋ္ဌာန်ပြုလိုက်ရာ ဗုဒ္ဓကိုယ်စား နိဗ္ဗိတရုပ်ပွား မြသားဆင်းတု (ဉာဏ်တော်သန်တောင်) ရှိသော ဥဒ္ဓိဿကစေတီတော်တစ်ဆူ ရှင်ပုဏ္ဏရဟန္တာမြတ်၏ ကျောင်းသင်္ခန်းတွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလေသည်။

မဟာပုဏ္ဏမထေရ်မြတ်လည်း ဗုဒ္ဓကိုယ်စားနိဗ္ဗိတရုပ်ပွား မြသားဆင်းတုတော်ကို အုတ်လိုက်ပြုလုပ်စေပြီး သာသနာတော်ကို ယုံကြည်ကိုးစားသော ဘုန်းသမ္ဘာနှင့်ပြည့်စုံသော မင်းကောင်းမင်းမြတ်တို့ဥဒ္ဓိဿကစေတီတော်အဖြစ် ကိုးကွယ်ကြကုန်သတည်းဟု ပုဂံပိုက်တွင် ရေးသွင်းအဓိဋ္ဌာန်ပြုခဲ့သည်။ ပုဂံပြည့်ရှင် အလောင်းစည်သူမင်းကြီး တိုင်းခန်းလှည့်

လည်ရာ ယခုဖောင်တော်ဦးစေတီအရပ်တွင် ဖောင်တော်ဆိုက်ကပ်ပြီး မဟာပုဏ္ဏမထေရ်မြတ်အဓိဋ္ဌာန်ဖြင့် ပေါ်လာသော ဗုဒ္ဓကိုယ်စား နိဗ္ဗိတရုပ်ပွားမြသားဆင်းတုတော်များ ဖူးမြော်ရသဖြင့် အံ့ဖွယ်ထူးကဲရှိလှပြီး ပီတိသောမနဿ ဝေဖြာလျက် မြသားဆင်းတုတော်နှင့် အုတ်လိုက်တော်ကို ခြံရံလျက် ဉာဏ်တော် ၄၈ တောင် ၁၇ လက်သစ်ရှိသော စေတီတစ်ဆူတည်ခဲ့ပြီး စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဧရပ်၊ တန်ဆောင်း၊ သိမ်၊ စကြိုန် လေးဌာနစီရင် လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ဝတ္တကံမြေများ၊ စေတီပယ်မြေ၊ ဆီမီးဝတ်၊ သင်းပုတ်ဝတ်များကိုလည်း လှူဒါန်းပူဇော်ခဲ့ပေသည်။

သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီတော်မြတ်ကြီးသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ တိမ်မြုပ်တော်မူခဲ့ပြီး ဆရာတော် ဦးသီလလက်ထက် တောရကျောင်းဆောက်တည်ရာတွင် အလောင်းစည်သူမင်းကြီးတည်ထားခဲ့သော စေတီတော်တို့ကြီးကို ချဲ့နွယ်ပိတ်ပေါင်းရင်းလင်းပြီး ၁၂၅၁ ခုနှစ် အသစ်ပြုပြင် တည်ထားကိုးကွယ်၍ ၁၂၅၇ ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်နေ့တွင် ဉာဏ်တော် ၁၀၈ တောင်မြင့်သော စေတီတော်ကြီးကို ရွှေထီးတော်နှင့် စိန်ဖူးတော်တစ်ကြိမ်၊ ၁၃၅၇ ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၃ ရက်နေ့တွင် ရွှေထီးတော်နှင့် စိန်ဖူးတော်တစ်ကြိမ် ထပ်မံတင်လှူခဲ့ပြီး အရံစေတီတော်ပေါင်း ၉၆ ဆူရှိကာ ဘုရားတန်ဆောင်း ကန်ကျောင်းများဖြင့် စည်ဝေဖြာလျက် ကြည့်ညှိဖွယ်ကောင်းသော မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ် အောက်ကျောင်းကျေးရွာ သမုဒ္ဒဂီရိမြစေတီမြတ်ကြီးအား ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နေပြီဖြစ်၍ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများ အေးချမ်းသာယာစွာ လာရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညှိကြရန် ဖိတ်ခေါ်လိုက်ရပါသည်။

ဇေယျထက် (မင်းဘူး)



ရိုးရာပွဲတော်အမျိုးမျိုးဖြင့် ပျော်ရွှင်စရာ မိုင်းယောင်းဒေသ

မိုင်းယောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

အမြဲစိမ်းစိုလန်းဆန်းနေသော သဘာဝတောတောင်ရေမြေများ၊ စိမ့်စမ်းရေတံခွန်များဖြင့် ကြည့်တိုင်းလှနေသည့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် ဆယ့်နှစ်လရာသီပွဲတော်များကို လအလိုက် ဒေသ၏ စလေထုံးတမ်းရိုးရာအစဉ်အလာများအရ ခေတ်နှင့်အညီ ဆန်းသစ်၍ ဆင်နွှဲကျင်းပလေ့ရှိသည်။ မိုင်းယောင်း ဒေသခံများသည် ရာသီအလိုက်၊ လအလိုက် ပွဲပန်းမုန်း(နတ်ပွဲ)၊ ပွဲဆန်းခန်း(သင်္ကြန်)ပွဲ၊ ပွဲအော်ဝါ (သီတင်းကျွတ်) ပွဲ၊ ပွဲတန်းထမ်း (ဝေသန္တရာဇာတ်တော်ခင်း) ပွဲ၊ တန်းထပ်ဆိုက် (သံပုံစေတီ) ပွဲ၊ တန်းအော်ဆလပ်(ဆင်ဆွဲ)ပွဲ၊ ပွဲဒေါက်ဖိုင်း(မီးရှူးမီးပန်း)ပွဲ၊ ပွဲပိုးမိုင်(နှစ်သစ်ကူး) ပွဲ၊ ကင်ခေါက်မိုင် (ကောက်သစ်စား) ပွဲ၊ ပွဲခစ်စမတ်(ခရစ္စမတ်) ပွဲ၊ ပွဲထပ်လုံ (တန်ဆောင်တိုင်)ပွဲနှင့် လွဲကထုံ (ဆီမီးမျှော)ပွဲ အစရှိသည့် မရိုးနိုင်သော ရိုးရာပွဲတော်အမျိုးမျိုးကို ကျင်းပကာ ဖော်ရွေရွှင်ပျလွန်းလှသည့် စည်ဝတ်ကျေပွန်မှုများကြောင့် မိုင်းယောင်းမြေသို့ ရောက်လာ

ကြသူများသည်လည်း အထူးကျေနပ်နှစ်သက်ပျော်ရွှင်ကြသည်။ “တစ်မူးရလို့ တစ်ပဲလှူ တို့ရှမ်းတောင်သူ တူနိုင်ရိုးလား” ဆိုစကားအတိုင်း စေတနာရက်ရောလွန်းလှသည့် တိုင်းရင်းသားတို့၏ လှူဒါန်းမှုအစုစုမှာလည်း မြင်ရ ကြားရသူတိုင်း မုဒိတာပွား ဝမ်းသာပီတိဖြစ်စရာပင်ဖြစ်သည်။ ရိုးစင်းပြီး ယဉ်ကျေးလှသည့် ရှမ်းရိုးရာဝတ်စုံများနှင့် မိုင်းယောင်းသူ ရှမ်းပျိုဖြူလေးများ၏ နေထိုင်မှုစလေများသည်လည်း ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်မြင့်လွန်းလှသည်။ မိုင်းယောင်းတွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများနှင့်အတူ ဌာနေဒေသခံ ညီနောင်တိုင်းရင်းသားများဖြစ်သည့် အာခါ၊ လားဟူ၊ လွယ်၊ ဗမာနှင့် အခြားလူမျိုးစုများ စုပေါင်း မှီတင်းနေထိုင်လျက်ရှိကြပြီး လွတ်လပ်ခြင်းနှင့် ညီမျှခြင်းများကိုလည်း လေးစားမြတ်နိုး တန်ဖိုးထားခဲ့ကြသည်။ ကြည့်လိုက်တိုင်း ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား၏ ဓာတ်တော်၊ မွေတော်များ ဌာပနာထားရာ စေတီပုထိုးများကို မျက်စိတဆုံး သပ္ပာယ်

မိုင်းအောင်ဇော်လင်း

ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၌ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်မှု ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ပြီးစီး

ပြင်ဦးလွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် စိုးမိုးအိုင်(အရှေ့)ကျေးရွာ၌ ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်မှ စတင်ကာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းအားလုံး၏ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါလမ်းကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၀ ဒသမ ၀၄ သန်းဖြင့် ဧကစတင်အတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး လမ်းအရှည် တစ်မိုင်၊ အကျယ် ၁၂ ပေနှင့် ထူနှစ်ပေကိုးလက်မရှိကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ်ပြီးစီးသွားပါက စိုးမိုးအိုင်(အရှေ့) ကျေးရွာ တောင်သူများအတွက် သွားလာရေးနှင့် လယ်ယာထုတ်ကုန် ထွက်ကုန်များကို ဈေးကွက်သို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် အဆင်ပြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမြင့်မိုးရီ

ရေကြည်မြို့နယ် ငဝန်တာမြစ်ကမ်းအနီးရှိ နောက်ပန်းတာအား ပြုပြင်

ရေကြည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ရေကြည်မြို့နယ် ကညင်ငူကျေးရွာအုပ်စု၌ ငဝန်တာနှင့်မြစ်ကမ်းနှင့် နီးသည့်အတွက် နောက်ပန်းတာအား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တာ၏အလျား သုည ဒသမ ၃၉ မိုင်၊ ပျမ်းမျှအမြင့် ၁၆ ပေ၊ တာထိပ်အကျယ် ၁၂ ပေ၊ တာအောက်ခြေအကျယ်ပေ ၈၀၊ လုပ်ငန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၀ ဒသမ ၀၉၂ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင် ဆွဲပြီးရက်မှစတင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရေကြည်မြို့နယ်တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးဝင်းမော်ဦးစီးအရာရှိ (မြို့ပြ) ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ဆန်းတင့် (ရေကြည်)





မကွေးမြို့နယ်တွင် ဆီးဖြူသီးဈေးကောင်းရသဖြင့် စိုက်ပျိုးသူများဝင်ငွေကောင်း

မကွေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မကွေးမြို့နယ်၌ ပြာသို၊ တပို့တွဲလတွင် ဆီးဖြူသီးများ လှိုင်လှိုင်ထွက်နေပြီဖြစ်ရာ ဆီးဖြူသီးတစ်တင်းကျပ် ၇၀၀၊ ဆီးဖြူသီးအမှန်တစ်တင်းကျပ် ၅၅၀၀ အထိဈေးကောင်းရောင်းရသောကြောင့် ဆီးဖြူပင်ခြံပိုင်ရှင်များ၊ ဆီးဖြူပင်စိုက်တောင်သူများ ဝင်ငွေကောင်းကြောင်း မကွေးမြို့နယ် ကြီးပွားရေးဌာနမှ ဆီးဖြူပင်စိုက်တောင်သူ ဦးစိန်မြတ်မှ သိရသည်။
"ဆီးဖြူပင်တစ်ပင်ကို ဝါးလုံးရှည်နဲ့ နာနာပုတ်လိုက်ရင် လာမယ့်နှစ်လည်း အသီးပိုသီးတယ်။ တစ်ပင် ၁၅ တင်း၊ တင်း ၂၀ ကောင်းကောင်းထွက်ပါတယ်။ တစ်နှစ်ကို ကျပ် ၅၀၀၀၊ ၁၀၀၀၀ ကနေ

ကျပ် ၃၀၀၀၀ အထိရတယ်။ အလှူ၊ မင်္ဂလာဆောင်၊ ကထိန်တွေမှာ အသုံးများတယ်။ ဆီးဖြူသီးသုပ်၊ မဲဇလီရွက်ဟင်းချို၊ ငရုတ်သီးတောင့်ကြော်က အကျွေးများတော့ ဆီးဖြူသီးက ဈေးကောင်းတယ်" ဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။
မကွေးမြို့နယ်၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ နတ်မောက်မြို့နယ်နှင့် တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်တို့တွင် သဘာဝအလေ့ကျဆီးဖြူပင်များအပါအဝင် စိုက်ပျိုးပင်များလည်းရှိကြောင်း သားမွှားကျေးရွာမှ ဆီးဖြူသီးရောင်းဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်သူ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
"ကိုဗစ်-၁၉ ကာလဖြစ်လို့ ဆီးဖြူသီးဈေးက

အရင်နှစ်တွေကထက် ဈေးနည်းနည်းကျတယ်။ အညာဒေသထွက်ကုန်တစ်မျိုးဖြစ်ပြီး အလှူအတန်းတွေမှာ ဆီးဖြူသီးသုပ်က လူတိုင်းကြိုက်တယ်။ အလှူတစ်ခုကို ၁၅ တင်း လောက်ကုန်တယ်။ အမှန်တစ်တင်းကို ကျပ် ၁၀၀၀ ပေးရတယ်။ ဒီနှစ်တော့ အသီး တစ်တင်း ကျပ် ၅၀၀၊ ၆၀၀၊ ၇၀၀ ရောင်းရတယ်။ လက်လီနဲ့ဆီတစ်ဘူး ကျပ် ၂၀၀ ရောင်းကြတယ်။ ဈေးထဲလည်း လက်လီဈေးက တစ်ပြည် ၁၃၀၀ ကျပ် အနည်းဆုံးဈေးရှိတယ်။ မကွေးမြို့ပေါ်လှည့်ပြီးရောင်းတဲ့ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်၊ ဈေးရောင်းဆိုင်ကယ်တွေက ဆီးဖြူသီးသုပ်ဟင်းတစ်ခွက်စာကို ကျပ် ၅၀၀ နဲ့ ရောင်းကြတယ်" ဟု မကွေးမှ ဆီးဖြူပင်ပိုင်ရှင်တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ဆီးဖြူပင်သည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ ပေါက်ရောက်ကာ အထူးသဖြင့် အထက်မြန်မာပြည်နှင့် မြန်မာပြည်အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် အမြောက်အမြားပေါက်ရောက်ကြောင်း၊ သဘာဝအလျောက်ပေါက်ရောက်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ယခုအခါ အသုံးများ၍ စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလာကြောင်း၊ မြန်မာဆေးကျမ်းများအလိုအရ ဆီးဖြူသီးသည် ချို၊ ချဉ်၊ ဖန်သော အရသာရှိ၏။ အေး၏။ အစာကို ကျေပျက်စေ၏။ ဆီး၊ ဝမ်းဗီးကို တောက်စေ၏။ ဒေါသသုံးပါးကို နှိမ်၏။ သွေးကို ဖြစ်စေ၏။ အပူကို ငြိမ်းစေ၏။ သိရှိရကြောင်း၊ ဆီးဖြူသီးသည် မြန်မာ့ရိုးရာအစားအစာ အဖြစ်သာမက မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးများ ဖော်စပ်ရာတွင်လည်း အသုံးများသည်ကို တွေ့ရကြောင်း သိရသည်။

မကွေးဝင်းမောင်

မိုင်းယောင်းမြို့၌ ဖရဲသီးများ ခူးဆွတ်ချိန် ဝယ်ယူစားသုံးသူများပြား၍ ရောင်းအားကောင်း

မိုင်းယောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်ရှိ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဖရဲစိုက်ခင်းမှ ဖရဲသီးများ ခူးဆွတ်ရောင်းချနေကြပြီဖြစ်ရာ ဝယ်ယူစားသုံးသူများပြား၍ ရောင်းအားကောင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မိုင်းယောင်းမြို့နယ် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းမှတောင်သူများသည် ဖရဲ၊ သခွား၊ ခရမ်းချဉ်များကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးကြသည့်အပြင် ဖရဲကိုလည်းတစ်ပိုင်တစ်နိုင်စိုက်ပျိုးထားရာမှ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းကြပြီး ယခုအခါဒေသထွက်ရာသီစာဖရဲသီးများ ခူးဆွတ်ရောင်းချချိန် ရောက်ရှိပြီဖြစ်၍ ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချနေကြပြီဖြစ်ကြောင်း ဖရဲခြံစိုက်တောင်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။
ရွှေရာသီပူပြင်းသောကာလသို့ ရောက်ရှိလာရာ ဒေသရှိလူများသည် ဖရဲသီးကို အလွန်စားသုံးကြပြီး နေ့ရက်အလိုက် ရောင်းအားမတူသော်လည်း နေ့စဉ်ရောင်းချနေရကြောင်း၊ တချို့သောစားသုံးသူများသည် ဖရဲသီးကိုခြံအထိ လာရောက်ဝယ်ယူသူများလည်းရှိကြောင်း၊ ဖရဲသီးအလုံးအရွယ်အစားအပေါ် မူတည်၍ တစ်လုံးကျပ် ၁၀၀၀ မှ ကျပ် ၂၅၀၀ အထိ ဈေးအမျိုးမျိုးဖြင့် ရောင်းချနေရပြီး နေ့စဉ်ရောင်းချမှုအဆင်ပြေနေကြောင်း ဖရဲခြံ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

အားချာ



တာလေးမြို့တွင် တံမြက်စည်းများ ဈေးကောင်းရသဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဝင်ငွေရ

တာလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာလေးမြို့ ကျေးရွာအုပ်စုအချို့ရှိ ကျေးလက်တွင် နေထိုင်ကြသော ဒေသခံအခြေခံလူတန်းစားများသည် ဝင်ငွေရရှိရန်အတွက် ဒေသထွက် သဘာဝတံမြက်စည်းများကို ခုတ်ယူရောင်းချလျက်

ရှိရာ အပိုင်ငွေရရှိသဖြင့် အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
"တံမြက်စည်းကို မြို့နဲ့ဝေးတဲ့ တောင်ပေါ်ဒေသ သဘာဝသစ်တောတွေမှာ သွားရောက်ရှာဖွေ ခုတ်ယူကြရပါတယ်။ နေရာကွက်ကြားဖြစ်စေ၊ အစုအပြုံလိုက်ဖြစ်စေ တံမြက်စည်း

ပင်တွေပေါက်ရောက်လေ့ရှိပါတယ်။ ကျေးလက်နေ အခြေခံလူတန်းစားတွေအနေနဲ့ ဝင်ငွေရရှိဖို့ ဇန်နဝါရီလအစောပိုင်းကစပြီး တောတောင်တွေက တံမြက်စည်းပင်တွေကို နေ့စဉ် သွားရောက်ရှာဖွေခုတ်ယူဆောင်းပါတယ်။ ရရှိလာတဲ့ တံမြက်စည်း



တွေကို နေပူလှန်းပြီး ပွင့်ခိုင်ပြန်ခြေရပါတယ်။ ပြီးရင်ဒေသတွင်းရှိ တံမြက်စည်းအဝယ်ခိုက်တစ်ကီလိုထိုင်ဘတ်ငွေ ၄၀၀ အထိဈေးကောင်းရောင်းချရလို့ ကျေးလက်နေ အခြေခံလူတန်းစားများ ဝင်ငွေရရှိပြီး အဆင်ပြေလျက်ရှိပါတယ်" ဟု တံမြက်စည်း ရှာဖွေရောင်းချသူ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
တာလေးမြို့တွင် တံမြက်စည်းများ ရှာဖွေရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းများကို နေ့စဉ်တစ်ရက် လုပ်သားတစ်ဦးလျှင် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၂၀၀ မှ ၅၀၀ အထိ ဝင်ငွေရရှိကြောင်းနှင့် ဒေသအတွင်း ကျေးရွာအုပ်စုအချို့မှ ကျေးလက်နေ အခြေခံလူတန်းစားများက အများဆုံးလုပ်ကိုင်ကြကြောင်းနှင့် တံမြက်စည်းရှာဖွေရောင်းချခြင်းမှ မိသားစုဝင်ငွေရရှိပြီး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ကျော်မိုး (ပြန်/ဆက်)

လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင် အလုပ်အကိုင်နည်းပါးချိန် ဆီးပင်မှဝင်ငွေရရှိ၍ စိုက်ပျိုးရန်လို

ချောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မြေလတ်ဒေသ၌ ရွှေရာသီတွင် ယာမြေများ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်မှုမရှိသောကြောင့် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင် အလုပ်အကိုင်နည်းပါးချိန် ဆီးပင်စိုက်သူ အပင်ပိုင်ရှင်နှင့် ဆီးသီးကောက်သူများ ဝင်ငွေရနေကြကြောင်း သိရသည်။
မြေလတ်ဒေသ ချောက်မြို့နယ်နှင့် ရေနံချောင်းမြို့နယ်တွင် ဆီးချဉ်ပင်ကို အလေ့ကျသစ်ပင်အဖြစ် ယာမြေများ၌လည်းကောင်း ပေါက်ရောက်ကြသော်လည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် ဆီးချဉ်ပင်အား တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စိုက်ပျိုးလာသည်ကို တွေ့ရသည်။
"အရင်ကတော့ ဆီးသီးတစ်တင်း ကျပ် ၃၅၀၀ ပေါက်ဈေးရှိတယ်။ အခုနှစ်မှာ ကျပ် ၃၀၀၀ ပေါက်ဈေးရှိလို့ အရင်နှစ်နဲ့နှိုင်းယှဉ်ရင် တစ်တင်းကျပ် ၅၀၀ ဈေးနည်းတယ်။ အခုအချိန်က ယာမြေစိုက်တောင်သူတွေ စိုက်ပျိုးချိန်မဟုတ်လို့ လက်လုပ်လက်စားတွေ အလုပ်အကိုင်နည်းပါးတဲ့အတွက် ဆီးသီးကောက်ခြင်းနဲ့ ဝင်ငွေရကြပါတယ်" ဟု ချောက်မြို့နယ် မကျည်းကန်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းမှ ဆီးပင်ပိုင်ရှင် ဦးလှတင်က ပြောကြားသည်။
ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ဆီးသီးတစ်တင်း ကျပ် ၃၀၀၀ ပေါက်ဈေးရှိကြောင်း၊ ချောက်မြို့နယ် ငွေးပင်ကျေးရွာရှိ ဆီးသီးပွဲရုံများ၌ ဆီးသီးတစ်တင်း ကျပ် ၃၅၀၀ ပေါက်ဈေးရှိပြီး ဆီးသီးအနေအထားကိုကြည့်၍ ဈေးကွာဟမှုရှိကြောင်း ရေနံချောင်းမြို့နယ် ပွဲစားကိုစိုးလွင်က ပြောကြားသည်။
ရာသီဥတုအနေအထားပေါ်မူတည်၍ ဆီးပင်တစ်ပင်မှ ဆီးသီးငါးတင်းထွက်ရှိပြီး အပင်ရေများလျှင် ပိုမိုထွက်မြောက်ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေမန်ကျည်း

ပဲစိုက်ခင်း၌ နေကြာကို သီးညှပ်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း

ဖောင်းပြင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဖောင်းပြင်မြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီတွင် ပဲအမျိုးမျိုးနှင့် ဆီထွက်သီးနှံများကို စိုက်ပျိုးရာ ပဲစိုက်ခင်း၌ နေကြာကို သီးညှပ်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့စိုက်ပျိုးရာတွင် ရေဆင်း(၁) နေကြာမျိုးကို နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းက မြေထောက်ပဲ၊ ပုဂံပဲစိုက်ခင်းတို့၌ အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုးခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ ပက်ကြစိုက်ပျိုးခြင်းကိုလည်းကောင်း စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးသည့်ကာလမှာ နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းက စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့

ပြီး ထိုသို့စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ပဲစိုက်ခင်းမှ ဝင်ငွေရရှိမည့်အပြင် သီးညှပ်စနစ် ရောနှောစိုက်ပျိုးထားသည့် နေကြာမှလည်း ဝင်ငွေရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း တောင်သူဦးညိုလင်းထံမှ သိရသည်။
စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနများမှ တောင်သူများအနေဖြင့် သီးနှံများစိုက်ပျိုးရာတွင် အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်စေရေး၊ သီးနှံအရည်အသွေးများ ပြည့်စုံရေးအတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်မျိုးများ ထုတ်လုပ်ပြီးဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နေကြာကိုစိုက်ပျိုးရာတွင် အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုးပါက အပင်ခြား ကိုးလက်မ၊ အတန်းခြား နှစ်ပေအတိုင်း အတာဖြင့် ရေဆင်း(၁)မျိုးမှာ တစ်ဧကလျှင်သုံးကီလိုနွန်း

စိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး အထွက်နှုန်းမှာ တင်း ၆၀ မှ ၇၀ ထွက်နိုင်ကြောင်း၊ ဆေးရွှေကြာမျိုးမှာလည်း ထိုအတိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး အထွက်နှုန်းမှာ ၈၀ မှ ၈၅ တင်းအထိ ထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးကာလမှာ မေလ၊ ဇွန်လနှင့် စက်တင်ဘာလ၊ အောက်တိုဘာလတို့တွင် စိုက်ပျိုးနိုင်ကြပြီး ဒေသန္တရ ရာသီဥတုအလိုက် မြေခဲရေကိုကြည့်၍ ရာသီမရွေး စိုက်ပျိုးနိုင်ကြောင်း၊ သက်တမ်းအားဖြင့် ရက် ၈၀ မှ ၈၅ ရက်အထိရှိကြောင်း ဖောင်းပြင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခိုင်မြင့်သွယ်ထံမှ သိရသည်။
ကိုထွန်း(ဖောင်းပြင်)

မူး
ယစ်
ကို
ပစ်
ပန်း
တိုင်
သစ်
စိတ်
သစ်
လူ
သစ်
ဘဝ
သစ်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် ဦးဦးကို(၈/နမန(နိုင်) ၂၀၄၂၅၀) WOW freight forwarding and General Services Agency and (Customs Broker Card No-535752) ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။ တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
Ph:09-977784746

ဒေါက်တာ ဦးအောင်ကို
နားပေါက်ကျယ်ချုပ်သည်၊ နားပေါက် မောက်သည်။
နဂါးအတိုင်ဖြစ်အောင် လှပစွာချုပ်ပေးသည်။
တစ်ပေါက် (၇၅၀၀၀ ကျပ်)၊ နှစ်ပေါက် (၁၅၀၀၀၀)ကျပ်
ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၇၄၇၂၂၊ ၀၉-၄၄၃၂၅၂၀၁

အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၉-၁-၂၀၂၁ရက်နှင့် ၄-၂-၂၀၂၁ရက်တို့တွင် ကြော်ငြာ ခဲ့သော တင်ဒါစာတင်ဒါပတ်ရက် ၁၈-၂-၂၀၂၁ရက်အား ၂၆-၂-၂၀၂၁ရက်သို့ ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၃) ရန်ပြေရပ်ကွက်၊ ရန်ပြေ (၁၈)လမ်း (အရှေ့) အမှတ်(၄၄) စတုဂ္ဂဟပိ ၅-လွှာ၊ အကျယ်အဝန်း(၁၈x၄၄)ရှိ တိုက်ခန်းကို မြေရှင် ဦးတိုးရီရာမက်(ခ) ဦးသန်းထွန်းထံမှ (၃-၄-၂၀၂၀)ရက်စွဲပါ နှစ်ဦး သဘောတူ တိုက်ခန်းအပြီးအပိုင် အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင် ဆိုင်၍ အကျိုးခံစားလျက်ရှိသော ရောင်းချသူများဖြစ်သည့် ဒေါ်ရွှေစင်သန်းနှင့် ဦးနန်းထိုက်ဦးတို့ ပိုင်ဆိုင်သည့် တိုက်ခန်းအား ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ဦး လှတင် [၁၁/၀၂/၂၀၂၀] ဝယ်ယူခဲ့ရာက အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေး ချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူများအနေဖြင့် ကန့်ကွက်လို ပါက ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ (၇)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ဝင်းသီတာမော်
(LLB) (DIL)
(စဉ်-၃၆၂၆)(အထက်တန်းရှေ့နေ)
အမှတ်(၃၁)၊ ဓမ္မဒါနလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဧကန်စာချုပ်ဖြင့် ရုံးချင်းမြေကွက်အမြန်စရောင်းမည်
၁။ မက်လာဒါးအမှတ် (၃)လမ်းပေါ် (၁၅၅+၂၀၀)ပေ အကျယ်ရှိ RC-(၄)လုံး (၂၈၇၅) (ဂရန်) (၁)စတုရန်းပေ (၈)သောင်းကျပ် ၂။ သာကေတ၊ သင်္ချာလမ်းပေါ် (၉၂+၁၂၀)ပေ အကျယ်ရှိ မြေ (Water Boomer) ရေဖျန်း - ၁၆၀၀၀ သိန်း ၃။ တောင်ဥက္ကလာ၊ သံသရာလမ်းပေါ် (၄၁+၆၀)ပေ အကျယ်ရှိ မြေ (ပိဗူးမရေလုပ်ရန်သင့်) ရေဖျန်း - ၆၀၀၀ သိန်း ၄။ သုဝဏ္ဏ-နိုလ်ချုပ်ရွာ (VIP) (၅၅၀၀)စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ 2RC, MBR-4, BR-1 (ပြင်ပြီး) ရေဖျန်း - ၅၄၀၀ သိန်း ၅။ ရန်ကင်း၊ ပါရမီပိုင်ဆိုင် (VIP) (၄၄ x ၁၀၀)ပေ အကျယ်ရှိ မြေ (ဆုတ်မတ်) ရေဖျန်း - ၄၄၀၀ သိန်း ၆။ သုဝဏ္ဏ-နိုလ်ချုပ်ရွာ (VIP) (၃၄၀၀)စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ မြေ (ထောင့်ကွတ်) ရေဖျန်း - ၂၄၀၀ သိန်း ၇။ မက်လာဒါးဥက္ကလာအိမ်ရာဝင်း (၁၀၀ x ၁၀၀)ပေ အကျယ်ရှိ မြေ (ပါပစ်) (ဆုတ်မတ်) ရေဖျန်း - ၁၈၅၀ သိန်း ၈။ မက်လာဒါးဥက္ကလာအိမ်ရာဝင်း (၆၅ x ၈၀)ပေ အကျယ်ရှိ မြေ (ဂရန်) (ဆုတ်မတ်) ရေဖျန်း - ၁၁၅၀ သိန်း
09-42288852, 09-42288853, 09-42288854, 09-5080073

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၁)၊ ၈ရာ(၉)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၄၂)၊ ဒေါ်ရေးအမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှား ဂရန်မူရင်းပါ မြေအကျယ်ပေ(၂၀x၆၀)အနက် (မြေကွက်ကိုမျက်နှာမူလှိုင်ဘယ် ဘက်) မြေအကျယ်ပေ(၁၅x၆၀)ရှိ မြေနှင့်နေအိမ် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံး ကို ဦးမင်းထောင့်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၆၀၂၅၇)မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိ ကြောင်း၊ အရှုပ်အရှင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်အိ သုသုအောင်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၇၅၄၆၅)မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှ (၁၀)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်း မူရင်း စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်အိသုသုအောင်
ဒေါ်ဝေဝေနိုင်(ခ)ဒေါ်မြမြဌေး(H.G.P,LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၆၆၀၅)၊ (၂၀-၇-၀၉၉၀)
ရုံး-(ဃ/၃၀၄)၊ ပထမထပ်၊ ဓမ္မဒါနလမ်း
မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၂၂၉

ရန်ကုန်မြို့၊ မက်လာတောင်ညွှန်မြို့နယ်၊ တောင်လုံးပြန်ရပ်ကွက်၊ အထက် ပုဇွန်တောင်လမ်းမကြီးအမှတ်(၇၆)တွင်ဆောက်လုပ်ထားသည့် ၆-ထပ်တိုက်မှ ပုလွာ (ပထမထပ်)အကျယ်အဝန်း ပေ (၂၃x၅၅)ရှိ တိုက်ခန်း ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍
ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာချက်
အထက်အမည်ပါ တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဦးအိုင်ခေါင် [၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၄၄၁၀၈] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ဝယ်ယူရန် အတွက် တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ကြော်ငြာပါ သည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ် ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးအိုင်ထွန်းလင်း(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၅၅၇၅)၊ အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၇၅၄၅)
ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၂၂၉
အမှတ်(၃၆၅)၊ ပထမထပ်၊ ဓမ္မဒါနလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၂၂၉

"ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်"
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ (၇၇)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၈၁၇) ဟုခေါ်တွင်သော အလျား ပေ(၄၀)x အနံပေ(၆၀)ရှိ ပါမစ်မြေအမည်ပေါက် ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ရီ[၁/၂၅၀၀(နိုင်)၀၂၆၀၇၇၀]မှ အဆက်ဆက်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသော ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း[၈/ရနခ(နိုင်)၀၈၉၂၀၈]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးကမ်းမန်မန်[၇/လလထ(နိုင်)၂၅၂၅၂၀]က ဝယ်ယူ ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တွင် ဂရန်အမည်ပေါက် လျှောက်ထားဆဲဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက် လိုသူများရှိပါက ခိုင်မာသည့်စာရွက်စာတမ်းမူရင်း အထောက်အထားများဖြင့် ယခုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ဖြစ်စေ၊ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေထံသို့ဖြစ်စေ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော် လွန်၍ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ဂရန်အမည်ပေါက် လျှောက်ထားခြင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါ သည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးယုယု(ခ)ဦးသန်းနိုင်(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၀၃၀၂)
ရုံး-မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်တရားရုံးအနီး၊ ရန်ကုန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၂၀၀၀၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊
ဧရာဝတီတံတားမြို့သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)
မြေကွက်အမှတ် ၁၁/၂၅၀၀၊ ထွန်းစေတီ(၁)သမီး၊ အလျား
၄၁ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ ရှိ ဦးအောင်တင် (၇/အပပ(နိုင်)
၁၀၀၀၆၅) အမည်ပေါက်ပါမစ် မြေအမျိုးအစားရှိ မြေကွက်
သက်သက်အား အစရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်
နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
အထက်အမည်ပါမြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အား အရပ်ရပ်အဆင့် ဆင့်ပွဲဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်ခင်စုစု [၁/၂၅၀၀(နိုင်)၀၈၉၆၀၂] က လက်ရှိအား ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပြီး ဤမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ခံကတိပြုသည့်စာရွက် စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများကို ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။
အထက်အမည်ပါအမည်ပေါက် ကန့်ကွက်လိုသူများ ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးအောင်မျိုးအိန်
(LLB, D.B.L, D.LL)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၄၇)
အမှတ် (၄၇)၊ ဆင်အေးကန်လမ်း၊ ဆင်ပင်ရပ်ကွက်၊ ဘဏ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၇၅၅၅၅၀၂၅၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၄၁)၊ အကျယ်အဝန်း(၄၁ x ၆၀)ပေအကျယ်ရှိ နှစ်(၆၀)ပေမြေ မြေကွက် နှင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်ခင်စုစု [၁/၂၅၀၀(နိုင်)၀၈၉၆၀၂] က လက်ရှိအား ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပြီး ဤမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ခံကတိပြုသည့်စာရွက် စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများကို ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။
အထက်အမည်ပါအမည်ပေါက် ကန့်ကွက်လိုသူများ ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ဝင်းသီတာမော်
(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၀၀၂၂)
No.11/Ange Myay Sattarar (Realstate) Co., Ltd., E-mail: angye@myaysattarar.com
Tel: 09-5080073 - 09-75 5080073 - 09-69 5080073 - 09-420 139 010
အမှတ် (၈၀)၊ အင်းစိန်(၃)၊ အလှူတော်အဖွဲ့ရုံးအဆောက်အအုံ(၈၀)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊
ဧရာဝတီတံတားမြို့သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)
(ရန်ကုန်မြို့ပြအများပြည်သူ့ဝယ်ယူမှုနှင့်အရောင်းအဝယ်
သက်ဆိုင်သောစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများ)
ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း
(ပါပစ်) မြေကွက်
အလျား ၄၁ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ
ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း
(မူရင်းစာရွက်စာတမ်းများ) (စာရွက်စာတမ်းများ)
အမှတ်- ၂၅၊ သံသရာလမ်း (၁၅၅)၊ ရန်ကင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)၊ ၈ရာ(၉)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၄၂)၊ ဒေါ်ရေးအမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှား ဂရန်မူရင်းပါ မြေအကျယ်ပေ(၂၀x၆၀)အနက် (မြေကွက်ကိုမျက်နှာမူလှိုင်ဘယ်ဘက်) မြေအကျယ်ပေ(၁၅x၆၀)ရှိ မြေနှင့်နေအိမ် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံး ကို ဦးမင်းထောင့်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၆၀၂၅၇)မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိ ကြောင်း၊ အရှုပ်အရှင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်အိ သုသုအောင်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၇၅၄၆၅)မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှ (၁၀)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်း မူရင်း စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ခင်စုစု (LLB, D.B.L, D.LL)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၄၇)
ရုံး-(ဃ/၃၀၄)၊ ပထမထပ်၊ ဓမ္မဒါနလမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၂၂၉

COVID-19
ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုလျော့ချနိုင်ဖို့
ဤအချက်များကို ရှောင်ကြဉ်ရန်
လူတိုင်းတာဝန်ရှိပါသည်။

#LETSBEATCOVIDTOGETHER

လူတိုင်းကိုယ်တာဝန်ရှိပါသည်။ ရှောင်ကြဉ်ရန် အချက် (၃) ချက်ကို လိုက်နာပါ။ မိမိကိုယ်တိုင်နဲ့ အခြားသူတွေကိုပါ COVID-19 ကူးစက်မှုအဆင့် လျှော့ချနိုင်ပါသည်။
(၁) လူအများအဝေးကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
(၂) လူအများအနီးကပ်ပြောဆိုမိလျှင် အကွာအဝေးကို ထိန်းသိမ်းပါ။
(၃) လူအများအပြားရှိတဲ့ အလုပ်စခန်းများ၊ စာတန်းများ၊ အစည်းအဝေးများကို သွားရောက်တာ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
ရောဂါကူးစက်မှုကို လျော့ချနိုင်ဖို့ဆိုတာ တစ်ဦးတည်းမဟုတ်ပါ။ ဆောင်ရွက်လိုရာ အရာမဟုတ်ပါ။ အားလုံးညီညွတ်ဆောင်ရွက်မှသာ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။ COVID ကို အတုအကွဲတို့ကို ထုတ်ပြန်ကြားပါ။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ဒဂုံကောလိပ်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄/ရွှေကြာပင် မြေကွက်အမှတ်(၂၆၇၄)၊ ဧရိယာ(၀.၀၈၂) ဧကရှိ ဦးဝင်းမောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား ဒေါ်နန်းစုထက်လှိုင်ကျော် (၁)ဦးကျော်စိုးလင်း [၁/၂၅၀၀(နိုင်)၀၉၀၈၆၅] မှ မြေပေးမိန့် နှစ်ဦးသဘောတူ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်စည်ပင်သာယာစာချုပ်များကို ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်း (၂၇၀/၂၀၂၀) နှစ်ဦးသဘောတူကတိဝန်ခံချက် လျှောက်ထားသည့် ဝန်ခံကတိပြုချက်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲပြောင်းရေးစာရင်းရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မူရင်းများ တင်ပြပြီး မြေငှားစာချုပ် သစ်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန သို့ ဤကြေညာချက် ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေငှားစာချုပ်သစ်လျှောက်ထားလာမှု အားဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊
ဧရာဝတီတံတားမြို့သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)
(ရန်ကုန်မြို့ပြအများပြည်သူ့ဝယ်ယူမှုနှင့်အရောင်းအဝယ်
သက်ဆိုင်သောစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများ)
ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း
(ပါပစ်) မြေကွက်
အလျား ၄၁ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ
ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း
(မူရင်းစာရွက်စာတမ်းများ) (စာရွက်စာတမ်းများ)
အမှတ်- ၂၅၊ သံသရာလမ်း (၁၅၅)၊ ရန်ကင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)၊ ၈ရာ(၉)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၄၂)၊ ဒေါ်ရေးအမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှား ဂရန်မူရင်းပါ မြေအကျယ်ပေ(၂၀x၆၀)အနက် (မြေကွက်ကိုမျက်နှာမူလှိုင်ဘယ်ဘက်) မြေအကျယ်ပေ(၁၅x၆၀)ရှိ မြေနှင့်နေအိမ် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံး ကို ဦးမင်းထောင့်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၆၀၂၅၇)မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိ ကြောင်း၊ အရှုပ်အရှင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်အိ သုသုအောင်(၁/၂၅၀၀(နိုင်)၁၇၅၄၆၅)မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှ (၁၀)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်း မူရင်း စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ခင်စုစု (LLB, D.B.L, D.LL)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၄၇)
ရုံး-(ဃ/၃၀၄)၊ ပထမထပ်၊ ဓမ္မဒါနလမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၂၂၉

COVID-19
ယခုအချိန်မှာ
ကလေးများအား
ကလေးအလုပ်ဝဝပေး
ဖြစ်စေခြင်းမှ
ပိုမိုကာကွယ်ကြပါစို့။

ပရဟိတ ကလေးများဘဝ ရွှေရောင်တောက်ပဖို့ မြေတောင်မြောက်ကြစို့



မွန်ပြည်နယ်၊ ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ တောင်စွန်းစံပြကျေးရွာ၊ မြို့ဦးပရဟိတ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် မိသားစုဝေး၊ မိမိမိမိ၊ မိဘမဲ့၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးကာလေးများဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။

ယခုနှစ် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်မှာ သူငယ်တန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ ကလေးပေါင်း (၃၂၄)ဦးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပညာသင်ကြားပေးလျက်ရှိပါသည်။ (၁၉)နှစ် ခရီးတိုင်အောင် မြတ်သနိုး လာရသော်လည်း အမာခံ ဝေပင်ခေရုင်း ကျောထောက်နေကုန်မိမိရှိခြင်း၊ ရုပ်ဝမ်းအလှူရှင်အားနည်းခြင်း စသောအကြောင်းများကြောင့် လိုအပ်ချက်များ ရှိနေပါသည်။

အထူးသဖြင့် ကလေးများအတွက် ကျေးဇူးတင်ဆောင်ရွက် ဆုံး ပါး အလှူ၊ ကြက်သွန်စသော မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ လိုအပ်ခြင်း၊ "သုံးထပ်ကျောင်းဆောင်" လိုအပ်ခြင်းတို့သည် အရေးကြီးဆုံးများဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ စေတနာရှင် မိဘပြည်သူများမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ ကလေးများအား မိမိတို့၏ သားသမီးပမာ ကာရုဏာထား၍ အနာဂတ်မှာ ရွှေရောင်တောက်ပဖို့ ဝိုင်းဝန်း၍ မြေတောင် မြောက်ကြပါရန် အထူးမေတ္တာရပ်ခံ နှိုးဆော်အသိပေးအပ်ပါသည်။

အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များကို ဆက်သွယ်ရန်မိမိလျှောက်နိုင်ပါသည်။

၁။ ကျောင်းအုပ်ဆရာတော် ၀၉- ၇၅၆၆ ၂၅၇၀၀၊ ၀၉- ၂၅၇၅၄၈၆၂၄၊ ၀၉- ၄၉၃၁၅၃၇၀၊ KBZ Bank ဦးစဇီလ U ZATILA (A/C No.007-301-00700708002), CB Bank U ZATILA (A/C No.00926001 00002526), ကမ္ဘာ့ရတနာဘဏ် U ZATILA (A/C No.1101210001113) နှီးစပ်ရာဘဏ်သို့ ထည့်သွင်း၍ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

၂။ ဦးအောင်လွင်၊ ဒေါ်ခင်အေး (ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ကမ္ဘာ့ကျပ်ပင်ရင်းထိခိုက်ကြီး) အမှတ်(၁၆၈/၁၈၈)၊ အခန်း(၄)၊ ၂၇ လမ်း(အထက်)၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၉၂၀၈၊ ၀၁-၂၄၉၀၈၈၈၊ ၀၁-၂၄၉၀၈၈၈၊ ၀၁-၂၄၉၀၈၈၈

၃။ ဦးဟန်ကြည်+ဒေါ်ဝါဝါကျွဲ Alpine သောက်ရေသန့်တိုက်စားလှုပ်မိသားစု ပုခွန်တောင်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၀၄၀၉၊ ၀၉-၅၁၃၀၄၀၉

၄။ အဖြူရောင်မေတ္တာအဖွဲ့၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၅၅၃၃၃၅၊ ၀၉-၅၄၄၂၅၅၊ ၀၉-၅၁၃၂၄၁၆

- ဖိတ်ခေါ်ပါသည်
- ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းများတွင် တစ်ခေါက်တစ်ခါ အရောက်လာစေချင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းနှင့် (၁၇) မိုင်ခန့်သာ ကွာပါသည်။
- တောလှည့်ကျေးရွာ၊ ကျွန်ုပ်တို့ဆောင်ရွက်နေသော ဖုန်း(၁) မိုင်ခန့်သာ ကွာပါသည်။
- မည်သူ့ကိုမျှ အလှူခံစေလွှတ်ထားခြင်းမရှိပါ။

မှတ်ချက်

LIGHTHOUSE
 ၁၇မြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)
 (တောင်ပိုင်း)၊ (မြောက်ပိုင်း)၊
 (အရှေ့ပိုင်း)
 ပြေတက်များလယ်ယူလိုပါသည်။
 "ပွဲ(ရုံ)ယူယူလိုပါ။"
 09-424206633
 09-424206644

ရတနာ
သစ်တော
ပြည့်သွေး
ကြော
သစ်တော
ရတနာ
ထိန်းသိမ်းပါ

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပရိမီယံဒီဇယ်ဆီအိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) အတွင်းရှိ ခရိုင်/အထူးအဖွဲ့များမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လမ်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် ပရိမီယံဒီဇယ်ဆီကို သက်ဆိုင်ရာခရိုင်/အထူးအဖွဲ့အလိုက် သတ်မှတ်စုပုံနေရာသို့ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူမှုကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်-

(က) တင်ခေါ်လျှောက်လွှာပုံစံ - (၂၃-၂၀၂၀)ရက်မှ (၁၃-၂၀၂၀)ရက်ထိ စတင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (၉:၃၀)နာရီမှ(၁၆:၀၀)နာရီအတွင်း

(ခ) တင်ခေါ်လျှောက်လွှာပုံစံဆုံး - ၃-၃-၂၀၂၁ ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် (၁၆:၀၀)နာရီ

(ဂ) တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန် - ၄-၃-၂၀၂၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီ

(ဃ) တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ - ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ တောင်ကြီးမြို့။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံးသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၈၁-၂၀၂၀၀၆၀၈၁-၂၀၂၀၁၆၂ တို့ကို ဆက်သွယ်ရန်မိမိလျှောက်နိုင်ပါသည်။

တင်ခေါ်ခံစားရမည့်ရက်မတိုင်မီ

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လမ်းဦးစီးဌာန၊ ကတ္တရာအိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) အတွင်းရှိ ခရိုင်/အထူးအဖွဲ့များမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လမ်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် ၈၀/၁၀၀ ကတ္တရာများကို သက်ဆိုင်ရာခရိုင်/အထူးအဖွဲ့အလိုက် သတ်မှတ်စုပုံနေရာသို့ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူမှုကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်-

(က) တင်ခေါ်လျှောက်လွှာပုံစံ - (၁-၃-၂၀၂၁)ရက်မှ (၁၅-၃-၂၀၂၁)ရက်ထိ စတင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (၉:၃၀)နာရီမှ(၁၆:၀၀)နာရီအတွင်း

(ခ) တင်ခေါ်လျှောက်လွှာပုံစံဆုံး - ၁၆-၃-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့) တင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် (၁၆:၀၀)နာရီ

(ဂ) တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၇-၃-၂၀၂၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ (၁:၃၀)နာရီ

(ဃ) တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ - ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ တောင်ကြီးမြို့။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံးသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၈၁-၂၀၂၀၀၆၀၈၁-၂၀၂၀၁၆၂ တို့ကို ဆက်သွယ်ရန်မိမိလျှောက်နိုင်ပါသည်။

တင်ခေါ်ခံစားရမည့်ရက်မတိုင်မီ

အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာ ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်း(၁၃/ကမန(နိုင်)၀၆၀၄၈၄)ကိုဆောင် သူသည် ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၉ရက်နေ့ ဦးအောင်ဗိုလ်မင်း(၅/ထခန(နိုင်)၀၆၀၄၈၄)အား မန္တလေးမြို့တော်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံး၏စာချုပ်အမှတ်-၃၁၄၀/၂၀၂၀ဖြင့် လွှဲအပ်ခဲ့သော အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာစာအား ယနေ့မှစ၍ ရုပ်သိမ်းကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်နန်းမာမာ

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတ်ပေးကြေညာချက်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ဥက္ကံမြို့၊ အမှတ်(၄၁)၊ အထက(၁)ကျောင်းလမ်းနှင့် ဝတ်ကျောင်းလမ်းထောင့်၊ အနော်ရထာ ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်အေးအေးမာ(ဘ)ဦးအောင်မြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် အမှတ်(၁၄/ဖပန(နိုင်)၀၁၉၂၀၉)ကိုဆောင်သူက အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားကို တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် တစ်ဦးတည်းမူဝင်အဖြစ် သုံးစွဲရန် တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

မင်္ဂလာခိုး

အထက်ဖော်ပြပါ ရေသန့်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားကို အသုံးပြု၍ သောက်ရေသန့်ကိုဘူးကြီး၊ ဘူးသေး၊ ဘူးလတ်စသည့် အရွယ် အစားအမျိုးအစားဖြင့် တိုက်ကြီးမြို့နယ်နှင့်တကွပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းတွင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။ ထို့အပြင် ၎င်းအမှတ်တံဆိပ်အမှတ်အသားကို ထည့်သွင်းထုပ်ပိုး မည့်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ပလတ်စတစ်အိတ်၊ ပလတ်စတစ်ဘူးများ ထည့်သွင်း ပစ္စည်း ထုပ်ပိုးပစ္စည်းစသည့်အရွယ်အစားအမျိုးမျိုး အရောင်အမျိုးမျိုးပြုလုပ် သည့် အသားတံဆိပ်ပြုလုပ်၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသွားမည်ဖြစ် ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါ တံဆိပ်အမှတ်အသားကို တိုက်ရိုက် သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း ဆင်တူယိုးမှား၊ ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေရန်နှင့် တူသုံးစွဲခြင်းမပြုလုပ်ကြပါရန် သတိပေး တားမြစ်အပ်ပါသည်။ အဆိုပါ တားမြစ်ချက်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြိုတင်အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ၎င်းအမှတ်တံဆိပ်အမှတ်အသားနှင့် ပတ်သက်၍ (အမည်တူ)ကန့်ကွက်လိုပါက သတင်းစာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်အေးအေးမာ
 [၁၄/ဖပန(နိုင်)၀၁၉၂၀၉]
 ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၃၇၅၅

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၅) နည်း-၂၀) မွေးသိရှိမြို့နယ်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် -၂၈

နေပြည်တော်မြို့ကြီးရေးဘဏ်လီမိတက် - တရားလို
 [ယင်း ကိုယ်စားလက်ထောက်မန်နေဂျာ- ဒေါ်ခင်သန္တာမြင့်]
 ၁။ ဒေါ်ခင်ထက်ဦး
 ၂။ ဆန္ဒဘုန်းပြည့် မိသားစု ကုမ္ပဏီလီမိတက် (ခ) - တရားဖြိုင်များ ဆန္ဒဘုန်းပြည့်မြန်မာဂရုအေဇ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်
 ၃။ ဦးပြည့်လင်းအောင်

နေပြည်တော် မှူးစီးမှုရုံး၊ နယ်၊ ကနဦးအုပ်စု၊ သပြေလှကျေးရွာ၊ ဒေလီယာလမ်း အောင်မင်္ဂလာလမ်းသွယ်၊ အမှတ်(၂/၁၇) နေ (၁) တရားဖြိုင်-ဒေါ်ခင်ထက်ဦး (ယခုနေရပ် လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ် တရားလိုက အငြင်းပွားစွာဖြင့် ဝယ်ယူရာတွင် ဖိုက်ထုတ်ပေးချေ ထားသော ငွေနှင့် နောက်ကျကြေးငွေနှင့်အတိုးငွေရလျှင်ကြောင်း လျှောက်ထားစွဲဆို ချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့် အမိန့်ရရှိရန်အဖြစ် သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် အချက်များကို ချေပ ပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် အချက်များကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၈) ရက်နေ့(၁၃)ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်၊ မွန်မဟာညွန့် (၁၀:၀၀)နာရီ တွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့ လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်နေ့ရက် တွင် သင်မလာရောက် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေး လိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် တင်ပြလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြ အမိန့်လိုသည့် စာရွက်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ်သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးနေ့လက်တွင် ထည့်အပ် ပို့လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေ တင်သွင်းလိုလျှင်အမှုဆိုင်ခံ လေးရက်အတွင်း တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ (၈)ရက်နေ့၊ ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက် မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

ပြည့်စုံကျော်
 တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး(၃)
 မွေးသိရှိမြို့နယ်တရားရုံး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဈေးများဌာန

ကော်မတီပိုင်ဆိုင်ခန်းများအဖြစ်သတ်မှတ်ကြောင်းကြေညာခြင်း

၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဈေးများဌာနကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ပုဗ္ဗသိရီဈေး၊ ဒက္ခိဏသိရီဈေး၊ အာဟာရသုဈေးနှင့် ရေဆင်းဈေးများတွင် ဆိုင်ခန်းရှင်များသည် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ဆိုင်ခန်းဖွင့်လှစ်မှုမရှိဘဲ ဆိုင်ခန်းဖွင့်ရမည့်(ဆိုင်ခန်းခွန်) များ ပေးသွင်းရန် ချက်ကွက်မှု ဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် ယာယီပိတ်သိမ်းထားသော ဆိုင်ခန်း(၈၈)ခန်းအား ပြန်လည်ရယူဖွင့်လှစ်လိုပါက (၁၂-၁၁-၂၀၂၀)ရက် နောက်ဆုံးထား၍ဆက်သွယ်လျှောက်ထားရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက်အထိ လာရောက် ဆက်သွယ်လျှောက် ထားခြင်းမရှိပါက ကော်မတီပိုင်ဆိုင်ခန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်သိမ်းယူမည်ဖြစ်ကြောင်း (၁၄-၁၀-၂၀၂၀)ရက်ထုတ် ကြေးမူသတင်းစာ၊ NPTDC Webportalနှင့် NPTDC (facebook page) ဈေးများရုံး ကြော်ငြာသင်ပုန်းတို့တွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ထည့်သွင်းကြေညာခဲ့ သော်လည်း အောက်ဖော်ပြပါဆိုင်ခန်း (၆၁)ခန်းသည် သတ်မှတ်ရက်အထိ လာရောက်ဆက်သွယ်လျှောက်ထားခြင်းမရှိပါ-

စဉ်	ဆိုင်ခန်းရှင်အမည်	ဆိုင်ခန်းအမှတ်	စဉ်	ဆိုင်ခန်းရှင်အမည်	ဆိုင်ခန်းအမှတ်
ပုဗ္ဗသိရီဈေး		ပုဗ္ဗသိရီဈေး			
၁	ဦးစော်ဝင်း	၅-၁၀(၄) ၅	၂၄	ဒေါ်လှလှနု	၅-၃၆(၄)
၂	ဦးစော်မျိုးထွန်း	၅-၁၂(၆) ၇	၂၅	ဦးကျော်စွာဝင်း	၅-၇(၉)
၃	ဦးဝင်းအောင်	၅-၁၇(၃)	၂၆	ဒေါ်အိအိသန်း	၅-၁၆(၄)
၄	ဦးစိန်ဇွဲ	၅-၂၉(၂)	၂၇	ဒေါ်ခင်အေးထွန်း	၅-၂၂(၁၀)
၅	ဒေါ်ခင်ဝင်း	၅-၃၀(၁) ၁၂	၂၈	ဦးဝင်းဦး	၅-၂၃(၂)
၆	ဦးစောရောင်သူ	၅-၃၂(၃) ၄ ၅	၂၉	ဦးအောင်စိုးမိုး	၅-၂၀(၅)
၇	ဦးထိုက်စိန်	၅-၃၂(၈) ၉	ရေဆင်းဈေး		
၈	ဒေါ်ချောစုလှိုင်	၅-၃၃(၄)	၃၀	ဒေါ်မာလာ	A-၃
၉	ဦးတိုးစိန်	၅-၃၆(၂) ၃ ၁၁	၃၁	ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်	A-၁၁
၁၀	ဒေါ်လှစိန်	၅-၃၂(၂) ၃	၃၂	ဒေါ်ထွန်း	B-၅
၁၁	ဦးမျိုးမြင့်ကျော်	၅-၃၆(၅) ၁၀	အာဟာရသုဈေး		
၁၂	ဦးဝင်းစော်လင်း	၅-၂၁(၁၀) ၁၁	၃၃	ဒေါ်ခင်အေးလွင်	က-၁၆၄
၁၃	ဒေါ်မြင့်မြင့်	၅-၂၉(၁) ၁၂	၃၄	ဒေါ်ခင်လှိုင်စာပြည်ထွေး	ဆ-၁၇၀
၁၄	ဦးသိန်းစော်	၅-၁၀(၂)	၃၅	ဒေါ်ခင်မြင့်	က-၁၁၇
၁၅	ဒေါ်ဝါဝါ	၅-၁၁(၁) ၁၂	၃၆	ဒေါ်အိအိသန်း	က-၉၅
၁၆	ဦးတင်သိန်း	၅-၁၃(၇)	၃၇	ဒေါ်သင်းသင်းအေး	င-၄၂
၁၇	ဦးတင်မောင်မောင်မြတ်	၅-၃၃(၁၀) ၁၁	၃၈	ဒေါ်ခင်အေး	က-၁၀၂
၁၈	ဦးရန်နိုင်စိုး	၅-၁၅(၈)၊ ၅-၂၇(၁)	ဒက္ခိဏသိရီဈေး		
၁၉	ဒေါ်ခင်စန်းဦး	၅-၂၅(၇)	၃၉	ဒေါ်မလင်းမွန်	W-၃၅
၂၀	ဦးကြည်မြင့်	၅-၃၀(၃)	၄၀	ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း	E-၁၃၊ ၁၈
၂၁	ဒေါ်ခင်သိမ့်အေး	၅-၃၃(၈) ၉	၄၁	ဦးသိန်းစော်ဝင်း	N-၃၂၊ ၅၉
၂၂	ဒေါ်သီတာလှိုင်	၅-၃၃(၈) ၉	ဦးရေ(၄၁)ဦး ဆိုင်ခန်း(၆၁)ခန်း		
၂၃	ဒေါ်ချိုအေး	၅-၃၃(၁၀) ၁၁			

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဆိုင်ခန်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် သတ်မှတ်ရက်အထိလာရောက်ဆက်သွယ် လျှောက်ထားခြင်းမရှိသော အပိုဒ်-၁ပါ ဆိုင်ခန်း(၆၁)ခန်းအား နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်း ကော်မတီပိုင်ဆိုင်ဈေးများတွင်ဆောက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်း ခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း ဆိုင်ရာစည်းကမ်းများ အပိုဒ်-၁၅ အရ ဆိုင်ခန်းများအားပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးရန် မြေပုံပေးပို့ရန် ပေးပို့ရမည့် အချက်အလက်များကို နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် စဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို စိုး

အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ပါ



ကိုပစ်ကိုအထုတ်ကိုထုတ်ကြရီ

LET'S BEAT COVID TOGETHER

မိမိနှင့် မိမိ မိသားစု လုံခြုံစေချင်ပါသလား။ တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်နေပါ။ မဖြစ်မနေ အပြင်ထွက်တိုင်း ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း ကို စနစ်တကျအသုံးပြုပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျပြန်ဆေးပါ။

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘန္တုပညာဝံသ
သိက္ခာတော်(၆၆)ဝါ၊ သက်တော်(၈၆)နှစ်
 ဘုရားတပည့်တော်တို့၏ အနန္တဂိုဏ်းဝင်ကျေးဇူးရှင်ဖြစ်တော်မူသော ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရေတာရှည်ရပ်ကွက်၊ ရေတာရှည်လမ်းသစ်၊ မန္တလေးကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယကဖြစ်တော်မူသော သိက္ခာတော်(၆၆)ဝါ၊ သက်တော် (၈၆)နှစ်ရှိ ဘန္တုပညာဝံသမထေရ်မြတ်ကြီးသည် (၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲ လဆန်း ၄ ရက်) ၁၅-၂-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) ည ၁၀:၄၀ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါပြီ။ (၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၈ ရက်) ၁၉-၂-၂၀၂၁ ရက်တွင် အနိမ္မအဂ္ဂိရာဇပနပူဇာသဘင် ဆင်ယင်ကျင်းပပူဇော်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး တပည့်သံဃာ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြား သိစေအပ်ပါသည်။
 တပည့်သံဃာ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ

ဦးချစ်ကြိုင်
အသက် (၇၇)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ (၂၇)လမ်းနေ ဦးမောင်နု-ဒေါ်မဝက်တို့၏ သား၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေကျင်မြို့၊ ရှမ်းကျေးလမ်းသွယ်နေ (ဦးစိုးဝင်း-ဒေါ်ခင်စန်း) တို့၏ သားသမက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၆/အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဝေဇယန္တာအရှေ့ (၁၂)လမ်းနေ ဒေါ်မိမိဇင်၏ခင်ပွန်း၊ ကိုအောင်ကျော်လှ (အောင်-အုပ်ချုပ်ဆိုင်)-မအိအိခိုင်၊ မအေးသန္တာခိုင်၊ မောင်ကျော်စွာလင်း (Golden-eagle Co., Ltd)-မအေးအေးနွယ်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်၊ မောင်အောင်ခန့်ကျော် (Golden-eagle Co., Ltd) မောင်သော်ဇင်ဟိန်း၊ မောင်ဟိန်းထက်သူ၊ မဖြူးရွှေလှတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဦးဝင်းတင် (ဆောက်/လျှပ်-ငြိမ်း)၊ (ဦးချစ်ခိုင်)-ဒေါ်ခင်မာဝေတို့၏ ညီ၊ ဦးချစ်လှိုင် (ဆက်သွယ်ရေး-ငြိမ်း)၊ ဦးခင်မောင်ရီ-ဒေါ်ချစ်မြိုင်၊ ဒေါ်မြသိန်း၊ (ဦးမြအောင်)-ဒေါ်တင်အေး၊ ဦးတင်ဦး၊ ဦးသန်းမြင့်(YGN-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ခင်ဌေး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆန်း (အထက -၁၊ ပန်းဘဲတန်း)တို့၏ အစ်ကိုသည် ၁၅-၂-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၂:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၂-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ကျီရုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး မှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမြင့်ကြည်
အသက် (၇၆)နှစ်
ဧရာဝတီတိုင်း ဥပဒေအရာရှိ (ငြိမ်း) ရှေ့နေ ချုပ်ရုံး
B.A(Law); LL.B; Chief Court Advocate
Dip.in Air and Space Law (Mc Gill University, Canada)
Cert. in Air Law (Aviation Academy, Singapore)
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ မုဒိတာအိမ်ရာ၊ တိုက်(D)၊ အခန်းအမှတ် (၂၀၃/၂၀၄)နေ (ဦးတင်လှ-ဒေါ်ခင်စန်း)တို့၏ ချစ်လှစွာသောသားကြီး၊ ဒေါ်နွယ်နီ (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း၊ ရှေ့နေချုပ်ရုံး)၏ ချစ်ခင်ပွန်း၊ ဦးတင်အောင်ကြည်၊ (ဦးအောင်သော်ကြည်)၊ ဒေါ်ခင်ခင်ကြည်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဦးမြင့်ကျော် (အထွေထွေမန်နေဂျာ-ငြိမ်း၊ MOGE)၊ ဒေါ်လှလှသန်း (အလက-၁၊ ဒဂုံ)၊ ဒေါ်ခင်သန္တာ (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)တို့၏ ချစ်လှစွာသောအစ်ကိုကြီးသည် ၁၆-၂-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁:၅၀ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ လူကြီးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်ပြီး စီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၂၂-၂-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်အုံးကြည်(ချောင်းဦး)
သမိုင်းပါမောက္ခ(ငြိမ်း)
ရန်ကုန်၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်
မြန်မာ့သမိုင်းအဖွဲ့ဝင်
အသက် (၈၇)နှစ်
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ချောင်းဦးမြို့၊ ကုတိုကုံးမြို့မရပ်နေ (ဦးဘသန်း-ဒေါ်အေးကြည်-ဒေါ်စိန်ရင်)တို့၏ သမီးကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ အင်းဝလမ်းနှင့် အောင်မင်္ဂလာလမ်းဒေါင်၊ အမှတ် (၁၀၃)၊ မြေညီထပ်နေ (ဦးတင်မောင်ဦး)- ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဒေါ်စန်းမြင့်မြင့်- (ဦးမြင့်လှိုင်)၊ ချောင်းဦးမြို့နေ ဦးဝင်းမြိုင်-ဒေါ်တင်ဌေး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါက်တာဦးအောင်ကျော်- ဒေါ်သန်းရီ နေပြည်တော်နေ ဒေါက်တာဦးသန်းထိုက်-(မစန်းမြင့်)၊ ချောင်းဦးမြို့နယ်နေ ဦးအောင်ဆွေ၊ ဒေါ်ခင်ဆွေဝင်း၊ ဦးစန်းလှိုင်-(မမြစန်းလှိုင်)၊ ပြည်မြို့နေ ဒေါက်တာဦးမြင့်သန်းထွန်း-ဒေါ်စိုးစိုးစိုးတို့၏ ချစ်လှစွာသောအစ်မကြီးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၇:၂၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးရောဂါဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ SSC အထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
 ကျန်ရစ်သူညီအစ်ကိုမောင်နှမတစ်စု



အဂတိ ပယ်ခွာ
ပြည်သာယာ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးသန်းကျော်ညွန့်
Ex-Burma Selected Swimmer (Senior Swimming Coach)
ညွန့်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန
အသက် (၇၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးဘညွန့် (သမိုင်းပါမောက္ခ၊ မြန်မာစာအဖွဲ့ဝင်-ငြိမ်း)-ဒေါ်အုန်းခင် (ကထိက၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ်၊ မြန်မာစာအဖွဲ့ဝင်-ငြိမ်း)တို့၏ သားထွေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၇၀)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗဟန်းနေ ဒေါ်အေးအေးမွန်(ဒု/ညွန့်-ငြိမ်း၊ အား/ကာ)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးစိုးညွန့်-ဒေါ်ယုနုဝင်းတို့၏ ညီ/မောင်၊ (ဦးမြင့်ဦး)-ဒေါ်မာလာညွန့်(Managing Director အောင်သစ္စာဦး အထွေထွေအာမခံကုမ္ပဏီလီမိတက်)တို့၏ အစ်ကို၊ တု/တုမ ၃၅ ယောက်တို့၏ တကြီး/ဦးလေးသည် ၁၂-၂-၂၀၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၃-၂-၂၀၂၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ မြောက်ထပ်ကြီးဘုရားကြီး-သဒ္ဓမဝံသကျောင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၌ အရက်ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြွရောက်နိုင်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ သွေးသည် အသက်

ဒေါ်ဝင်းလှခိုင်(ရေနံချောင်း)
အသက်(၇၅)နှစ်
B.Sc(Zoo)မန္တလေးတက္ကသိုလ်(၁၉၆၈-၁၉၇၂)
 ရေနံချောင်းမြို့၊ ရွှေကြာငုံရပ်နေ (ဦးချစ်မောင်-ဒေါ်သောင်း)တို့၏ သမီး၊ (ဦးညွှန်ရည်-ဒေါ်တင်တင်ဦး)၊ (ဦးခင်မောင်စိန်)-ဒေါ်ခင်သန်းဝင်းတို့၏ ညီမ၊ ဦးခင်မောင်သန်း (MD-KM Family Co., Ltd)၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်မာလာလှိုင်၊ ဦးခင်မောင်အေး(သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း)-ဒေါ်အမာကြည်၊ ဦးစောလွင် (ဌာနမှူး-ငြိမ်း၊ မုံရွာတက္ကသိုလ်)၊ ဒေါ်တင်မာရည်(ရွှေသင်္ဃာတော်ဆောင် ရေနံချောင်း တက္ကသိုလ်)တို့၏ အစ်မကြီး၊ တု/တုမ ၁၀ ယောက်၊ မြေး ၁၃ ယောက်တို့၏ ဒေါ်ဒေါ်ကြီး ဒေါ်ဝင်းလှခိုင်သည် ၁၄-၂-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၉:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်ရှိသွားပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် သတိထားလျှော့ပါ



LET'S BEAT COVID TOGETHER

COVID-19 ကိုခံစား အဆုတ်ရောင်ရောဂါကို ဖြစ်ပွားစေပါတယ်။ အထူးသဖြင့် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူများမှာ ပိုမိုစိုးရိမ်ရပါတယ်။ အဘိုးအဘွားများအိမ်မှာထဲနေပါ။ မိသားစုဝင်တွေကတော့အဘိုးအဘွားတို့နဲ့ထိတွေ့ ဆက်ဆံရာမှာ မိမိကိုယ်တိုင် သန့်ရှင်းရေးဦးစားပေးပြီး သတိထား ထိတွေ့ မပါကြပါ။ မိသားစုဝင်မဟုတ်သူများကို အိမ်တွင်း မဝင်ပါစေနဲ့။



COVID-19:
 ယခုအချိန်မှာ ကလေးများအား ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်စေခြင်းမှ ပိုမိုကာကွယ်ကြပါနဲ့။

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲတွေ ကြွယ်စေဖို့
သာဘာဝ တောတွေ ထိန်းသိမ်းဖို့

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့က သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၊ ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက လက်ရှိနိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ပြုလုပ်ပြီး သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည့် မေးမြန်းမှုများကို ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ မစတင်မီ တက်ရောက်လာကြသူများအား COVID-19 ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး သတိမှတ်အကွာအဝေးအတိုင်း နေရာချထားပေးသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၊ ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်မှူးချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် စိစစ်တွေ့ရှိချက်များ ထုတ်ပြန်၍ တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့် ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေး လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်း၊ ဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြေအနေများ၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်နေ့တွင် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ □



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့က သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်စဉ်။

နောက်ခံလူ ဒေးဗစ်အလာဟာ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီကုန်တွင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့ လမ်းခွဲမည်



ဩစတြီးယား နောက်တန်းကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဟာ စာချုပ်သစ်တစ်ရပ် ထပ်တိုးချုပ်ဆိုဖို့ မအောင်မြင်ခဲ့တဲ့အတွက် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီကုန်မှာ လက်ရှိကလပ် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကနေ ထွက်ခွာတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

နောက်တန်းကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဆီကို ၂၀၀၈ ခုနှစ်အတွင်းက ရောက်ရှိလာခဲ့တာဖြစ်ပြီး လက်ရှိ စာချုပ်သက်တမ်းကလည်း နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်တာကြောင့် စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့အတွက် လပေါင်းများစွာကြာ အချိန်ယူပြီး ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်တန်းကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲပေါင်း ၄၁၅ ပွဲ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့ရာမှာ သွင်းဂိုး ၃၃ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးခဲ့တဲ့အပြင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်နဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တို့မှာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကို ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားရရှိရေးအတွက် အကူအညီပေးခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ✦

ကျေးဇူး ယနေ့ ဖတ်စရာ

ထောင်ချောက်တွေကို ကြိုပြီးမြင်တတ်ဖို့လိုပါတယ်

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

မန်းရွှေစက်တော်ရာ ပါဒစေတီတော် နှစ်ဆူ ပုဒ္ဒပ္ပန်နိယပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၈

အာဖရိကလူမျိုး အမျိုးသမီး အား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး အဖွဲ့ အကြီးအကဲအဖြစ် ခန့်အပ်

စာမျက်နှာ » ၁၁

ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေဖို့ လမ်းလျှောက်ကြစို့

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၅

မန်ယူတိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ် ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ ဆက်ရှိနေမယ့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ် ထပ်တိုးချုပ်ဆို

မန်ယူတိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်ဟာ အိုးထရက်ဖွဲ့ဒီမှာ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ ဆက်ရှိနေရေးအတွက် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ကို ထပ်တိုးချုပ်ဆိုလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်အနေနဲ့ လက်ရှိမန်ယူအသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းဟာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လမှာ ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်တာကြောင့် နောက်ထပ်နှစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးချုပ်ဆိုခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းရဲ့ လူငယ်အကယ်ဒမီကနေ မွေးထုတ်ပေးခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်ဟာ အသက် ခုနှစ်နှစ်အရွယ်ကတည်းက မန်ယူလူငယ်အကယ်ဒမီကို ရောက်ရှိနေခဲ့တာ

ဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက အင်္ဂလန်နိုင်ငံလက်ရွေးစင်အသင်းနဲ့အတူ စတင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်ဟာ အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ ၁၈ ပွဲအထိ ပါဝင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး သွင်းဂိုးလေးဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သူဖြစ်၍ မန်ယူကစားသမားဘဝတစ်လျှောက် ၈၂ ပွဲ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့ရာမှာ သွင်းဂိုး စုစုပေါင်း ၂၁ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းနည်းပြ ဆိုးရှားက တိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လအတွင်းက မန်ယူအသင်းနဲ့အတူ စတင်

ပွဲထွက်ကစားခွင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဲဒီအချိန်က အသက် ၁၇ နှစ်ကျော်သာ ရှိသေးတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဂရင်းဝုဒ်ဟာ မန်ယူအသင်းနဲ့အတူ စတင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘောလုံးရာသီမှာ ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် သွင်းဂိုးစုစုပေါင်း ၁၇ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဂရင်းဝုဒ်ရဲ့ မန်ယူအသင်းအတွက် နောက်ဆုံး သွင်းယူခဲ့တဲ့ သွင်းဂိုးကတော့ လီဗာပူးအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ အက်ဖ်အေဖလားပွဲစဉ်မှာ သွင်းယူခဲ့တဲ့ သွင်းဂိုးပဲဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ်